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Концесионерът на столична-
та водоснабдителна и канали-
зационна мрежа “Софийска
вода” заяви вчера, че е готов
на разговори за ревизията на
договора за ползване на вод-
ната инфраструктура на София.
ДУМА припомня, че след поре-

„Софийска вода” готова
за ревизия на концесията

дица оплаквания от столичани,
общински съветници от БСП
поискаха общината да развали
договора и заедно с ВМРО за-
почнаха подписка с искане за
местен референдум. Той трябва
да реши дали да се прекрати
договорът със “Софийска вода”

за доставката и пречистването
на водата на столичани и окол-
ни села.

След засиления обществен
и политически натиск от друже-
ството са готови да участват в
работната група за ревизия на
концесионния договор, създа-
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Домусчиев
мести в София
Лудогорец за
евромачовете
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Връчват
Националната
награда
„Дора Габе”
през септември
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От дружеството заявиха, че за две години и половина
са вложили близо 106,2 млн. лв. в столичната ВиК-система

Руското
външно иска
наказания за
оскверняване
на паметници

Част от актьорите, които участват в холивудската продукция “Непобедимите” 3, която се снима във Варна, се срещнаха с кмета
на града Иван Портних. Продуцентът на филма Ави Лернер подчерта, че в масовите сцени са ангажирани 1200 души от региона

НЯКОЛКО
ДУМИ

Мая
ЙОВАНОВСКА

РАЗВАЛЕТЕ КОНЦЕСИЯТА
Монополистите у нас са сино-

ним на алчност. И на печалбар-
ство. Въобще ядрото, около кое-
то се върти целият им бизнес, е
печалбата и колкото се може по-
голямата печалба. Докато каче-
ството на услугите е някъде там,
в периферията. Грехове за това
имат обаче не само монополис-
тите, защото знаем, че не този,
дето яде зелника, е виновен. Не-
доволството от тях е повсемест-
но, а приемните на потребител-
ските организации са заринати
с жалби на, меко казано, недо-
волни потребители.

Да вземем естествения моно-

полист “Софийска вода”, от кой-
то столичани са вдигнали ръце.
След толкова години, в които
огромните загуби не намаляха,
а цената на водата постоянно
върви нагоре, поредната компа-
ния, която държи концесията,
продължава да трупа добри пе-
чалби.

Вероятно от страх да не загу-
би тази “злата мина” дружество-
то, под натиска на общински
съветници и гражданите на сто-
лицата, които за пореден път
повдигнаха въпроса за разваля-
нето на концесията, вчера заяви,
че е готово на разговори за ре-

визия на договора. Въобще
този концесионен договор е
една енигма. Гражданите на
София години наред тънат в ин-
формационно затъмнение как-
во има в него и спазва ли се то.

Световна тенденция в този
вид услуги е държавата и об-
щините да си ги връщат. За
последните 10 години над 40
френски общини са възстано-
вили публичната собственост
върху ВиК услугите. Защо то-
гава вместо да се прави реви-
зия на договора за “Софийска
вода”, общината не си вземе
дружеството обратно?
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дена с решение на Столичния
общински съвет от 19 юли 2013
г. От “Софийска вода” посочват,
че за последните 2,5 години са
вложили в столичната ВиК-сис-
тема инвестиции за близо 106,2
млн. лв.
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МВР започва пълна ревизия
на всички знакови убийства,
станали в страната от 2001
година досега, съобщи агенция
БГНЕС вчера. Разследването
вече е започнало и върви
съвместно с прокуратурата и
ДАНС. От медията уточниха, че
от министерството са отказали
коментар по повод информаци-
ята. Но източниците на БГНЕС
твърдели, че много скоро може
да има разкрития за извърши-

МВР ревизира знаковите
убийства от 2001 г. досега
Разследването вече е започнало и върви съвместно с прокуратурата и ДАНС

телите на знаковите убийства
в страната в последните пове-
че от 10 години. “В момента се
връщаме назад по абсолютно
всички случаи, за които имаме
данни, нови свидетелски пока-
зания и т.н. Проверяваме ги ак-
тивно и не правим разлика
между знакови убийства,
поръчкови убийства или бито-
ви”, заяви по БНР главният
секретар на МВР Светлозар
Лазаров.

Полицейският началник
обясни, че заради големия пе-
риод от време, който е минал
от разследваните престъпле-
ния досега, колегите му са при-
нудени да използват основно
сътрудничещи свидетели по
делото. “Какви са мотивите на
тези лица да сътрудничат на
органите на МВР и прокурату-
рата е съществен въпрос, но
според мен по-същественото е
друго - според закона са

длъжни да оказват съдействие,
когато имат данни за
престъпление. Защо някога не
са го правели и защо го пра-
вят сега е избор, за който аз
не искам да се ангажирам”, ла-
коничен бе Лазаров. Към мо-
мента служителите на МВР са
изключително мотивирани и
работят професионално и ак-
тивно под ръководството на
прокуратурата, ако имам дока-
зателства в тази посока, ще ги

споделя, каза Лазаров, намек-
вайки за пореден път, че под
бившето ръководство на сило-
вото ведомство работата не е
била толкова професионална
и активна.

Реформата в МВР се случва
отгоре надолу, структурирани
са 3 нови отдела към ГД “На-
ционална полиция”. Няма увол-
нени хора, така че не може да
става дума за чистка в МВР,
заяви още главният секретар.

Групата, станала изве-
стна като “Килърите 3”,
вероятно е съпричастна
за няколко убийства, сред
които и смъртта на шефа
на ВИС-2 Георги Илиев,
стана ясно от изказване
на главния секретар на
МВР Светлозар Лазаров.
Той изрази опасения, че
пернишките бандити са
замесени в повече от 8
убийства. Той бе катего-
ричен, че има данни, че
лица, свързани с “Килъри-
те 3”, са съпричастни към
убийствата на Георги
Илиев и Васил Горчев.

“Това са данни, но на
този етап не мога да се

„Килърите 3” замесени в смъртта на Жоро Илиев

Пернишката банда за мокри поръчки, добила
популярност като “Килърите 3”, може би е
съпричастна към убийството на боса на ВИС-2
Георги Илиев, заяви вчера главният секретар на
МВР Светлозар Лазаров

ангажирам с доказателст-
ва, работим по всички
версии. Нека не навлиза-
ме в детайли, когато има
влязла в сила присъда,
тогава можем категорич-
но да твърдим кой е
извършил определено
убийство, кой е организа-
тор, поръчител и т.н.”,
подчерта Лазаров. “Все-
ки, които е извършил
престъпление, ще понесе
наказателна отговорност.
Аз разглеждам  сътрудни-
чеството с органите на
прокуратурата и на МВР
като техен законов анга-
жимент”, каза Лазаров по
повод сътрудничеството

на осъдени престъпници
с МВР в последните дни.

Вчера Лазаров се
срещна с главния проку-
рор Сотир Цацаров. От
прокуратурата са потвър-
дили, че останките, които
бяха намерени от раз-
следващите, са на Те-
одор Неофитов-Ханс. “Го-
това е съдебно-медицин-
ската експертиза и екс-
пертизата за оръжието,
което беше намерено при
обиските, това е бойно
оръжие”, обясни главният
секретар.

Осем души бяха
задържани като част от
престъпната групировка.
Половината са с постоян-
на мярка “задържане под
стража”, двама са под до-
машен арест, а последни-
те двама са на свобода
под гаранция.

Новият политически субект,
който подготвят бивши видни ка-
дри на ГЕРБ, ще направи първа-
та си публична изява на 31 ав-
густ в Етрополе. Учредяването
на новата формация ще бъде на
22 септември. Бившият народен
представител Емил Димитров и
ексземеделският министър Ми-
рослав Найденов са сред осно-
вателите на партията, която ще
събере отцепници от ГЕРБ.

“Даваме път на младите. Ние,
които сме участвали по какъвто
и да е начин в управлението,
занапред декларираме, че няма
да участваме в изпълнителната

От 24 август до 1 септември
ще бъде спряно движението на
трамваите в част от централни-
те булеварди. Ще се ремонтира
кръстовището на бул. “Христо
Ботев” и ул. “Пиротска” и на
трамвайна стрелка от съоръже-
нията на пл. “Възраждане”.

Последният ремонт на тези
съоръжения е правен преди
повече от десет години и се
нуждаят от рехабилитация. Ре-
монтът ще засегне маршрутите
на линии с номера 1, 3, 4, 6, 7,
20 и 22.

Трамваите по линия едно
ще се движат от ж.к. “Иван Ва-
зов” до пл. “Македония” и оттам

Почти половината от потребителите на “Топ-
лофикация София” - 49,03 на сто, ще доплащат
за изразходваната топлинна енергия през из-
миналия отоплителен сезон след излезлите
окончателни изравнителни сметки. 49,75% от
клиентите на топлофикационното дружество в
столицата пък ще получат обратно пари. Столи-
чани получиха вече изравнителните си факту-
ри. 2,9 на сто от клиентите на дружеството още
не са осигурили достъп за отчет на уредите и
по Наредбата за топлоснабдяване и методика-
та за дялово разпределение имат начислени
сметки на максимална мощност.

Позовавайки се на данни от изчислителния
център на “Топлофикация София”, общинският
съветник Зафир Зарков отбеляза, че 3990 се-
мейства в столицата няма да доплащат или да
получават суми след изравнителните сметки, тъй
като са били на месечен отчет, включващ и
водомерите за топла вода. Почти половината от
всички потребители на топлофикационното дру-
жество, които имат да получават пари след
изравнителните сметки и нямат просрочени
задължения, могат да изберат или да получат
парите си в брой, или да оставят сумата за по-
криване на следваща сметка.

Бивши гербаджии стягат
нова партия от 31 август

ОСНОВЕН РЕМОНТ СПИРА ТРАМВАИТЕ ПО
БУЛ. „ХР. БОТЕВ” И ПЛ. „ВЪЗРАЖДАНЕ”

по ул. “Алабин” до Съдебната
палата - двупосочно.

Трамваите по линия три ще
се движат от кв. “Орландовци”
до бул. “Княгиня Мария Луиза”
и оттам до надлез “Надежда”,
ул. “Скопие”, бул. “К. Величков”
и от ул. “Цар Симеон” до “За-
харна фабрика” - двупосочно.

Трамваите по линия шест от
ЖК “Лозенец” ще се движат по
маршрута си до пл. “Възражда-
не”, а оттам по бул. “Ал. Стам-
болийски”, бул. “К. Величков”, ул.
“Скопие” и по маршрута си -
двупосочно.

Трамваите по линия седем
ще се движат от ЖК “Борово”

по маршрута си до пл. “Възраж-
дане”, бул. “Ал. Стамболийски”,
бул. “К. Величков”, ул. “Скопие”
и по маршрута си - двупосочно.

Маршрутите на трамваите с
номера 20 и 22 се скъсяват до
Младежкия театър, а за време-
то от 24 август до 1 септември
се закрива маршрутът на линия
номер 4. С увеличен брой на
обслужващите мотриси ще са
линиите с номера 5 и 18.

По време на ремонтните
дейности без транспортно об-
служване ще останат участъци-
те от бул. “Христо Ботев” - от пл.
“Възраждане” до бул. “Сливни-
ца” и ул. “Пиротска”.

Бившата директорка на Националния център за изучаване на
общественото мнение Лидия Йорданова завежда дело заради увол-
нението си. “Бяхме безкрайно лоялни към институцията и аз лично
ще остана такава винаги. Ще съдействам с голямо желание на
всеки, който иска да изясни случая. Няма по-заинтересован в слу-
чая от мен”, обяснява Йорданова пред медиите. За времето, през
което е ръководила НЦИОМ, центърът е провел общо 515 планови
качествени и количествени изследвания, твърди уволнената от
председателя на НС. “За 14 години имаме общо 127 изследвания
на политическите нагласи, или средно по около 9 на година. В
годишните си планови изследвания сме измервали влиятелността
на парламентарните групи, оценките за техните законодателни
инициативи, комуникационните им умения и близостта им до хора-
та. НЦИОМ приема заявки от народни представители за блокове
въпроси във всяко месечно планово изследване”, казва Йорданова
по повод намерението на Михаил Миков да закрие НЦИОМ и да
използва частни социологически агенции за проучванията.

ДУМА напомня, че Лидия Йорданова беше уволнена дисцип-
линарно от Михаил Миков, защото при вътрешен одит е устано-
вено, че без да има подписан договор, на външни лица са били
изплатени 211 879 лв. При проверката станало ясно, че като
анкетьори срещу заплащане Лидия Йорданова е използвала
роднини на социолозите от НЦИОМ. Проверяващите установили,
че хората на Йорданова получавали по две заплати за една и
съща работа - веднъж по трудов договор и веднъж по граждан-
ски с външни изпълнители. Данните от проверката са предадени
на прокуратурата.

Лидия Йорданова завежда
дело за уволнението си

власт. Ние сме допринесли
България да е в това състояние
и сме участвали в управление-
то. Ще бъдем в т.нар. “клуб на
ветераните”, опита да омалова-
жи функциите си депутатът, за
когото КПУКИ установи кон-
фликт на интереси и прокарва-
не на лобистки закони малко
след като той напусна ГЕРБ след
скандал. Димитров се закани да
даде път в изпълнителната
власт на младите. “Ние не е
задължително да участваме в
управлението. Ние можем да
бъде коректив и опозиция дори
и на ГЕРБ”, добави той.

ГЕРБ и БСП не се разбраха вчера кой да
заеме зам.-председателското място в СИК за
частичните избори за кмет на община Гърмен,
които ще се проведат на 29 септември 2013 г.
Вотът се наложи след избора на Ахмед Башев
за депутат. В крайна сметка представителите на
двете партии се разбраха ЦИК да отсъди в спо-
ра. В консултациите взеха участие всички пар-
ламентарно представени партии и коалиции в
42-то НС, както представители и на извънпар-
ламентарните, които имат членове в ЕП, с из-
ключение на “Атака”. На заседанието беше
обсъдено разпределението на местата в ръко-
водството на комисията, а окончателният вари-
ант ще бъде публикуван днес. Даниела Ведат
Хюсеин, областен председател на ДПС за Бла-
гоевградска област, направи предложение за
секретар, а от НДСВ и Синята коалиция пред-
ложиха по един член в състава на комисията.

49% от клиентите
на „Топлофикация”
ще доплащат

ГЕРБ И БСП НЕ
СЕ РАЗБРАХА ЗА
ИЗБОРИТЕ В ГЪРМЕН

В „СВЕТА ЕКАТЕРИНА”
ПРЕГЛЕЖДАТ БЕЗПЛАТНО

Специализираната болница за активно лечение
на сърдечно-съдови заболявания “Света Екатери-
на” в столицата днес ще проведе безплатни меди-
цински кардиологични прегледи на лица с конста-
тирани cърдечно-съдови заболявания. Прегледите
са от 9 до 14 часа.

Снимка БГНЕС
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МИРОСЛАВ НАЙДЕНОВ ЗА ВЗИМАНЕТО
НА ВАЖНИ РЕШЕНИЯ ОТ НОВАТА МУ ПАРТИЯ

Българските антифашисти протестират
срещу поредното оскверняване

на Паметника на Съветската армия
в центъра на Столицата.

Призоваваме кмета на София
г-жа Йорданка Фандъкова и Столичния
общински съвет да вземат незабавно

комплексни мерки за опазване на
историческите паметници в София.

АПЕЛ
НА БЪЛГАРСКИЯ АНТИФАШИСТКИ СЪЮЗ

22 август 2013г.       ЦС на БАС
София       Председател:

      /Чавдар Стоименов/

инистерството на
външните работи на
Русия поиска нака-
зания за поругава-
нето на паметници
на съветските войни-

Председателят на На-
родното събрание Миха-
ил Миков ще участва
днес в честванията на
връх Шипка и в Габрово,
посветени на 136-ата го-
дишнина от Шипченска-
та епопея.

Председателят на
парламента ще изкачи
стълбите към върха за-
едно с участниците в На-
ционалното състезание
“Изкачване стълбите към
паметника на Свобода-
та” и ще награди побе-
дителите в състезанието.
Михаил Миков ще подне-
се цветя пред историче-
ския паметник.

Руското външно иска наказания
за оскверняване на паметници
В нощта срещу четвъртък доброволци почистиха Паметника на Съветската армия

ините на единия барелеф на
монумента. Това изобщо не е
първият случай на поругаване
на паметници на съветските
воини в България, за съжале-
ние, каза той.

По думите на Лукашевич
руската страна отново иска да
се предприемат действия за
недопускане осмиването на
паметниците на съветските во-
ини, паднали за свободата на
Европа и България от нациз-
ма, както и за установяване и
наказване на виновните за
оскверняването на мемориала.

Съответните демарши нашето
посолство в София е предпри-
ело към Министерството на
външните работи на България
и кметството на българската
столица, уточнява Лукашевич.

 ДУМА припомня, че на 21
август Паметникът на Съвет-
ската армия осъмна боядисан
в розово. Под него имаше над-
писи на чешки и български
език: “България се извинява!!!”
и фразата от протестните ми-
тинги срещу правителството
“извинисебе”. По-късно през
деня няколко плочи от обли-

цовката на постамента от Па-
метника на Съветската армия
в София паднаха на земята. В
сряда срещу четвъртък памет-
никът беше почистен. На раз-
виделяване от боята и надпи-
сите нямаше и следа. По-рано
в сряда областният управител
на София Росен Малинов обяс-
ни, че почистването ще бъде
извършено от доброволци. Той
обяви, че ще подаде и сигнал
до прокуратурата за вандал-
ската акция, но по-късно ста-
на ясно, че Софийската рай-
онна прокуратура вече е об-

разувала досъдебно произ-
водство за хулиганство срещу
неизвестен извършител.

След като “извинителната
акция” предизвика широк от-
звук у нас и по света, се ока-
за, че боядисаният в розово
на паметник на Съветската
армия в София трогнал чехи-
те. Признателността дойде от
случайни младежи от Прага,
заснети да държат листове с
“Благодаря” на български
език, написано с розов цвят.
Снимката беше публикувана
в социалната мрежа фейсбук.

Проф. Диана Гергова ръководи разкопките на Омуртаговата могила, където през ноември 2012 г.
беше намерено сандъче със златни накити. Доброволци-студенти от Япония, Полша, Словакия,

Турция, Сърбия, Испания, Италия и България работят от всички страни на могилата

Една силна десница, която и да е тя, може да има
над 1 000 000 избиратели, смята социоложката Мира
Радева, директор на МБМД. “Това е огромен потенци-
ал, но политическите лидери трябва да обнадеждят и
увлекат тези хора.” Според Радева, ако Реформатор-
ският блок беше направил това, което прави сега, на
изборите през май щяха да имат едно добро предста-
вяне в парламента. “Политиката център-дясно е полити-
ката, която има сериозна тежест и влияние върху актив-
ната част от българското общество, върху младите хора,
върху активната средна възраст. Този глас е най-силни-
ят в страната, той трябва да се върне в управлението на
страната. Най-малкото, защото увлича перспективните
социални слоеве”, казва Мира Радева пред “Фокус”.

Мира Радева видя 1 млн.
избиратели за десницата

Миков се качва на Шипка за честванията
По-късно той ще

участва в открития урок
по история на проф. Ан-
дрей Пантев, а от 17,45
ч. председателят на
парламента ще бъде по-
срещнат с военен риту-
ал на пл. “Възраждане”
в Габрово. Там Миков
ще се срещне с кмети-
цата на община Габро-
во Таня Христова, а в
разговора ще участват
заместник министър-
председателят Даниела
Бобева, областният уп-
равител Николай Григо-
ров и народни предста-
вители от региона.

Тържествената про-

верка по случай 136-ата
годишнина от Шипчен-
ската епопея ще започ-
не в 21 ч. на площад
“Възраждане”, където
председателят на НС ще
произнесе слово и ще
приеме рапорта на ко-
мандващия тържествена-
та проверка.

На 24 август пък пре-
зидентът Росен Плевне-
лиев ще участва в наци-
оналните чествания
“Шипченска епопея”, ко-
ито се провеждат под
негов патронаж. Държав-
ният глава ще се включи
в туристическия поход до
връх Шипка, който ще

започне от Соколския
манастир край Габрово.
В 12 ч. президентът ще
приеме на историческия
връх почетния строй на
Националната гвардей-
ска част и ще произнесе
слово. Държавният глава
ще присъства на заупо-
койната молитва в памет
на загиналите защитни-
ци на Шипка и ще поло-
жи венец пред Паметни-
ка на свободата. По-
късно Плевнелиев ще
присъства на възстанов-
ка на историческото сра-
жение на връх Шипка от
Национално дружество
“Традиция”.

Снимка БГНЕС

М
ци у нас. “Властите в България
реагират недостатъчно на оск-
верняването на паметници на
съветските воини”, обяви вче-
ра говорителят на МВнР на
Русия Александър Лукашевич,
цитиран от РИА “Новости”. По-
редният инцидент стана на 21
август. Хулигани изцапаха с
боя и надписи фигурите на во-

ДО

Г-Н КРИСТИАН ВИГЕНИН
МИНИСТЪР НА
ВЪНШНИТЕ РАБОТИ

Г-ЖА ЙОРДАНКА ФАНДЪКОВА
КМЕТ НА
СТОЛИЧНА ОБЩИНА

Обществените организации в България,
работещи за дружбата, сътрудничеството и
взаимодействието с Русия и руския народ,
изразяваме своето възмущение и безпокой-
ство от поредния вандалски акт върху Памет-
ника на Съветската армия в гр. София.

Оскверняването на паметника е недопус-
тимо посегателство върху историческата па-
мет и общочовешкия подвиг на милионите
съветски войни, отдали живота си за победа-
та над фашизма. Без този подвиг и победа
нямаше да я има днешна Европа!

Срамно е за нас, българите, и държавата
ни да допускаме подобни деяния, когато в
страните на Европейския съюз паметниците
на съветските войни се съхраняват и тачат с
дълбока почит и уважение.

Деяния като поредното посегателство
върху паметника в София напълно разбира-
емо предизвикват голяма болка и възмуще-
ние в душата на всеки руски човек и мили-
они българи, нанасят тежки морални после-
дици върху историческите връзки, днешния
и утрешен ден на взаимно уважение и
сътрудничество между народите на Бълга-
рия и Русия.

Обръщаме се към вас с настоятелна мол-
ба да се предприемат необходимите законни
мерки и с увереност, че извършителите на
този срамен за нас, българите, акт ще бъдат
бързо разкрити и най-строго наказани.

ЧЛЕНОВЕ НА КС “БЪЛГАРИЯ - РУСИЯ”:
ПРОФ. ВАЛЕНТИНА АВРАМОВА - председа-

тел на Дружеството на русистите в България
ДОЦ. Д-Р ЖЕЛЬО ДОБРЕВ - председател на

Българо-руската търговско-промишлена палата
ПРОФ. Д-Р ЗАХАРИ ЗАХАРИЕВ - председа-

тел на Федерацията за приятелство с народите
на Русия и ОНД и председател на Фондация
“Славяни”

ЛЮБОМИР КОЛАРОВ - председател на Со-
фийското сдружение за приятелство с Русия “Ал.
Невски”

НИКОЛАЙ МАЛИНОВ - председател на На-
ционално движение “Русофили”

СВЕТЛАНА ШАРЕНКОВА - председател на
Форум “България-Русия”

СНЕЖАНА ТОДОРОВА - председател на Дру-
жеството на училите и специализиралите в Ру-
сия и ОНД “Найден Геров”

СТАНКА ШОПОВА - председател на Фонда-
ция “Устойчиво развитие за България”

Станка Шопова
Председател на Координационен съвет

“България - Русия”

21.08.2013 г.
гр. София
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онцесионерът на сто-
личната водоснабди-
телна и канализаци-
онна мрежа “Софий-
ска вода” заяви вче-

„Софийска вода” готова
за ревизия на концесията

К

От дружеството заявиха, че за две години и половина са
вложили близо 106,2 млн. лв. в столичната ВиК-система

ра, че е готов на разговори за
ревизията на договора за полз-
ване на водната инфраструкту-
ра на София. ДУМА припомня,
че след поредица оплаквания
от столичани общински съвет-
ници от БСП поискаха община-
та да развали договора и заед-
но с ВМРО започнаха подпис-

ка с искане за местен референ-
дум. Той трябва да реши да се
прекрати ли договорът със “Со-
фийска вода” за доставката и
пречистването на водата на
столичани и околните села.
След засиления обществен и
политически натиск от друже-
ството са готови да участват в
работната група за ревизия на
концесионния договор, създа-
дена с решение на Столичния
общински съвет от 19 юли 2013
г. Междувременно столичани

неколкократно изразиха недо-
волството си от високата цена
на водата. Постоянните искания
на дружеството за нови
поскъпвания през последните
години допълнително нагнети-
ха обстановката. Темата за кон-
цесионния договор неколко-
кратно бе повдигана от леви
общински съветници. От раз-
лични места се чуха и мнения,
че ако Столичната община си
върне управлението на ВиК-
мрежата, цената на водата

може да намалее. Преди близо
2 месеца ДКЕВР също поиска
спад в цените, защото “Софий-
ска вода” не е изпълнила всич-
ки разрешени й в предишното
поскъпване на водата инвести-
ции за подобряване на ВиК-
мрежата.

Вчера от дружеството заяви-
ха, че ще продължат да водят
“открит и прозрачен диалог с
компетентните институции по
темите и проблемите, които
засягат интересите на нейните
потребители”. От “Софийска
вода” твърдят, че ще подкре-
пят всички прагматични реше-
ния, които да доведат до по-

успешното развитие на каче-
ствени ВиК-услуги в София. “От
встъпването на “Веолия вода”
като акционер в дружеството в
края на 2010 г. до средата на
2013 г., в съответствие с кон-
цесионния договор, “Софийска
вода” е изпълнила изцяло биз-
нес плана си и е направила
69,7 млн. лв. инвестиции във во-
доснабдяването. Отделно били
вложени 31,1 млн. лв. в кана-
лизация, и над 5 млн. лв. - в
пречистването на отпадни
води. За тези 2,5 г. вложените
в столичната ВиК-система ин-
вестиции са близо 106,2 млн.
лв.”, твърди концесионерът.

Бракониери унищожават гората в местността Сюлимагина ливада край Монтана.
Въпреки засилените проверки на горските стражари сечта в гората не спира, а

след бракониерите остават само високо отрязани пънове от многогодишни
дървета. Цели склонове вече са оголени и на тях расте само трева

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

Пореден голям горски пожар бушува
в област Хасково. Около 14 ч. в петък е
пламнало землището на селата Студе-
на, Михалич и Равна гора, съобщи об-
ластният управител на Хасково Кадир
Исов. Огънят е близо до българо-турска-
та граница, но няма опасност да я пре-
мине. Пламъците са обхванали борова
гора. Осем противопожарни автомобила
бяха на мястото на инцидента. Поискана
е помощ и по въздух. Очаква се в гасе-
нето на пламъците да се включат воен-
ни. Това е третият голям горски пожар в
Хасково от началото на август. Огнена-
та стихия в землището на селата Сърни-
ца и Спахиево изпепели близо 1000 дка
гора. Само преди дни заради небреж-
ност 500 дка борова гора бяха унищо-
жени при пожар между Харманли и
село Рогозиново.

Пожар изпепели повече от 150 дка
бадемови насаждения в частни имоти
край Иракли, съобщиха от Регионална-
та инспекция по опазване на околната
среда и водите в Бургас. Парцелите се
намират в гористата местност на грани-

Голям горски пожар
бушува в Хасковско

цата с неохраняемия плаж “Иракли”,
южно от река Вая. Управителят на тури-
стическата база в местността Вихрен
Кюркчиев каза за БТА, че в района на
огнището има разположени стотици
палатки и са обособени нерегламенти-
рани къмпинги. По всяка вероятност ня-
кой от къмпингуващите е оставил неза-
гасено огнище, подпалило бадемовите
насаждения, каза Кюркчиев. Пожарът
бил локализиран чрез дълбоко разора-
ване от всички страни. Това спряло раз-
пространението на огъня навътре в го-
рата и е спасило защитената местност
Иракли от пълно унищожение.

Корабът “Стиамар”, намиращ се на
рейд в Пристанище-Бургас, също бе об-
хванат от пламъци. Пострадали няма.
Екипи с катери на администрацията
имали готовност да свалят екипажа от
борда на плавателния съд, но не се е
наложило. Екипажът от 9 души - сирий-
ци и египтяни, дори се включил в гасе-
нето. След обследване на щетите ще
стане ясно дали корабът може да
продължи по курса си.

По 50-60 сирийски
граждани напускат страна-
та всеки ден и бягат в
България, обяви кинорежи-
сьорът и ПР експерт Ни-
дал Алгафари на преско-
ференция вчера. Бежан-
ските центрове у нас вече
са запълнени, поясни Ал-
гафари. Той не обвинява
българските власти за
това, тъй като никой не е
очаквал толкова голям по-
ток от хора, които напус-
кат родината си по неволя.
Алгафари благодари и на
Турция, която е успяла да
приеме около 400 хиляди
бежанци от Сирия. “Бежан-
ците са нормални хора,
които искат да избягат от
войната. По пътя си към
България те биват ограб-
вани и малтретирани от

овече от 200 млади
специалисти са се
явили на интервю в
МВнР по програма

НИДАЛ АЛГАФАРИ:

По 50-60 сирийски бежанци
на ден бягат в България

Още по темата
на стр. 8

Юлия КУЛИНСКА контрабандисти и идват в
страната без една стотин-
ка. Според българското
законодателство получа-
ват по 65 лв., но за тях това
е голяма сума”, поясни той.
В България идват много
хора от други арабски
държави, както и от Афри-
ка, които се представят за
сирийци и се възползват от
обятията на страната, уточ-
ни ПР експертът.

Алгафари, заедно с
представители на Асоциа-
цията на свободните си-
рийци у нас, изразиха
възмущението си от из-
ползването на химическо
оръжие за унищожаване
на мирни граждани, сред
които много жени и деца.
Те бяха категорични, че
инспекторите на ООН
трябва да докажат кой е
виновен за атаките с хи-

мическо оръжие, и призо-
ваха световната общност
да спре клането в Сирия.
“Обикновените хора там
нямат повече никаква
възможност да се защитят.
От куршумите, бомбите,
газта донякъде можеш да
се защитиш, но от химиче-
ските оръжия - не можеш”,
заяви Алгафари.

Той благодари на
българските медии, че бла-
годарение на тях брат му е
бил освободен от сирий-
ските служби за сигурност
и от 15 дни е в България.

Алгафари обяви, че
днес от 16,00 ч. сирийска-
та общност у нас органи-
зира протест срещу убий-
ствата на невинни хора
пред посолството на Си-
рия.

Софийският градски съд остави вче-
ра в ареста румънския шофьор, който в
понеделник предизвика тежката катаст-
рофа на магистрала “Хемус” в участъка
на гара Яна. Съдът прецени, че Мариан
Зилку е карал с несъобразена скорост и
не е реагирал своевременно на образу-
валото се задръстване на пътя. Адвока-
тите му възразиха, че не са били взети
достатъчно мерки за безопасността на
движението, а освен това било наруше-

РУМЪНЕЦЪТ ОТ КАТАСТРОФАТА
НА „ХЕМУС” ОСТАВА В АРЕСТА

но и правото на защита на техния клиент.
Според тях не е редно Зилку да бъде
задържан за постоянно. Съдът обаче не
се съобрази с тези доводи и остави румъ-
неца в ареста. Решението на съда не е
окончателно и подлежи на обжалване.
ДУМА припомня, че 45-годишният румъ-
нец беше задържан след катастрофата и
му бе повдигнато обвинение за предиз-
викване на катастрофата, при която двама
души загинаха, а петима бяха ранени.

П
ПОВЕЧЕ ОТ 200 МЛАДЕЖИ
ИСКАТ СТАЖ ВЪВ ВЪНШНО

“Старт на кариерата” 2013/
2014 г. Млади висшисти
без трудов стаж по специ-
алността, които желаят да
започнат работа в цент-
рални ведомства, област-
ни или общински админи-
страции, са преминали
събеседване с експертите
в 21 дирекции в министер-
ството.

Най-добрите от тях ще
получат шанса да работят
9 месеца в дипломатичес-
кото ведомство, а оконча-
телният списък на одобре-
ните ще бъде публикуван
до 3 октомври на сайта на
Агенцията по заетостта и
на информационните таб-
ла в бюрата по труда.

“За мен е радостен
фактът, че много млади
хора, които влизат за първи
път в министерството по
програмата “Старт в кари-
ерата”, решават след това
да останат,  те са бъдеще-
то на това министерство
със своите знания, ентуси-
азъм и отдаденост на ра-
ботата”, коментира външ-
ният министър Кристиан
Вигенин.

Той подчерта, че МВнР
се стреми да прилага в по-
голяма степен европейския
подход в управлението на
човешките ресурси, който
залага на балансираност,
безпристрастност, компе-
тентност и възможност за
кариерно израстване.

От октомври 2012 г. до
юли 2013 г. министерство-
то е дало старт на карие-

рата на 35 млади и компе-
тентни специалисти, дока-
то през 2005 г. те са били
едва 4. За 2013 г., минис-
терството има утвърдена
квота за назначаване на
63 служители по Програ-
ма “Старт на кариерата”.
На 26 август е предвидена
резервна дата за провеж-
дане на интервюта с кан-
дидати по програмата.

На класираните, неодо-
брените и неявилите се
младежи министерството
ще изготви обобщен про-
токол и ще го изпрати в
Агенцията по заетостта за
окончателно класиране.
След уточняване от канди-
датите на желаното от тях
работно ведомство оконча-
телният списък ще бъде
публикуван на сайта на
Агенцията по заетостта.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Лято е...
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едостиг на общо
108 041 674 лв. в
изпълнението на бюд-
жета си очаква НЗОК
към 31 декември 2013

Снимки ПРЕСФОТО/БТА

Почти напълно е изгоряла сцената на театъра. Големи поражения има и в
зрителната зала. Да види щетите и да успокои трупата отиде министърът

на културата Петър Стоянович

Пожар изпепели сцената на Пловдивския театър
Пожар избухна в сградата на Драма-

тичния театър “Н.О. Масалитинов” в
Пловдив вчера сутринта. Сигналът бил
получен малко преди 8,25 ч., а в гасене-
то участвали пет автомобила на плов-
дивската пожарна и полицаи.

Вероятна причина за пожара е късо
съединение. Има версия, че това може
да е свързано с прокарване на инстала-
ция за парно отопление, но ремонтът е
приключил в края на миналата седмица.
“EVN България Топлофикация” съобщи,
че по проекта за присъединяването на
сградата на театъра в Пловдив към мре-

жата на централно топлоснабдяване не
се работи от 20 август 2013 г., защото
започнал репетиционен период.

“Няма жертви и пострадали, уточня-
ваме причините за инцидента”, заяви
директорът на театъра Кръстьо Кръстев.
На тази сцена скоро няма да може да се
играят спектакли, ако не се предприеме
спешен ремонт, заяви началникът на
РЗПАБ-Пловдив Румен Димчев. Няма по-
страдали и обгазени хора, увери той.
Сериозно е пострадала голямата сцена,
а залата била силно опушена.

Международният театрален фестивал
“Сцена на кръстопът” не е застрашен,
обявиха организаторите. Спектаклите
ще бъдат прехвърлени в Градския дом
на културата “Борис Христов”. От 10 до
23 септември пловдивчани и гости на
града ще могат да гледат селектира-
ните 24 представления. Ще направим
необходимото театърът в Пловдив да
бъде възстановен в най-кратки сроко-
ве и театралният сезон да не пропад-
не, каза министърът на културата
Петър Стоянович, пристигнал спешно
под тепетата след пожара. Той уточни,
че сградата е застрахована и след като
се уточнят щетите и размерът на бедст-
вието, ще се мисли има ли нужда от
допълнително финансиране.

НЗОК очаква 108 млн.
недостиг в бюджета си
Надзорният съвет на касата ще пренасочи финансиране
от дейностите с излишък към тези с недостиг

Н
ВНЗОК са постъпили

жалби за наруше-
ния от страна на
болнични заведения

при лечение на онкобол-
ни. Тодорова обеща
съвсем скоро да започ-
не проверка по въпроса
заедно с Агенцията
по медицински одитг., обяви вчера управителят на

здравната каса д-р Румяна Тодо-
рова. 1 352 000 лв. няма да до-
стигнат за здравноосигурителни
плащания в извънболничната
помощ за специализирана меди-
цинска помощ, сочат разчетите
на касата. Недостигът за лекар-
ствени продукти се очертава да

надхвърли 34,5 млн. лв., за ден-
талната помощ ще са необходи-
ми още близо 7 млн. лв. В бол-
ничната медицинска помощ про-
гнозният недостиг се очертава да
е 361 167 000 лв., а за медицин-
ски изделия няма да достигнат 11
447 000 лв.

Тодорова обясни, че приходи-
те на НЗОК към 31 юли са
изпълнени 50,8%, от които делът
на здравните вноски е 46,4%.
“Разходите на НЗОК към 31 юли
са 60%. Ето откъде идва дефи-

цитът”, обясни шефката на здрав-
ната каса. За да се преодолее
недостигът на средства, се очак-
ва Надзорният съвет на касата
да пренасочи финансиране от
дейностите с излишък към тези с
недостиг. Ще се обсъди и възмож-
ността 269 млн. лв. от резерва да
бъдат изразходвани за здравно-
осигурителни плащания за бол-
нична медицинска помощ.

Шефката на НЗОК отбеляза,
че касата има тежък организаци-
онен проблем, който допълнител-

но нагнетява обстановката в ин-
ституцията. Тя припомни, че част
от служителите се водят държав-
ни, а останалите са на обществен
договор. “Получава се парадокс,
че има секретарки със заплати от

1300 лв., а лекари взимат запла-
та от 900 лева. Законът е така
структуриран, че аз не мога да
направя нищо”, оплака се д-р
Румяна Тодорова. “Заварваме
количествен контрол, трябва ни
друг тип контрол, пациентът тряб-
ва да влезе в ролята на контро-
льор, а това може да стане само
с електронното здравеопазване.
Това управление на касата в
този си вид е неефективно. Отго-
ворността и цялата мисловна
дейност е концентрирана в три-
ма души от ръководството на
касата. Не може трима души да
управляват 2,7 милиарда лева”,
коментира д-р Тодорова.

Основен приоритет в
здравното министерство са
мерките за укрепване на
Спешната помощ и за мо-
тивиране на лекари и спе-
циалисти по здравни гри-
жи да работят там. “До края
на октомври ще имаме
разписани конкретни
стъпки в тази посока. В
момента подготвяме увели-
чение на техните заплати
с 10% за следващата го-
дина, а ако има още ре-
сурс - и повече ще ги уве-
личим”, посочи в тв интер-
вю министър Таня Андрее-
ва. Правим и специфика-
ции за закупуване на нова
апаратура за линейките,
поясни министърката.

В министерството на
здравеопазването през
последните четири години
нищо не се е случило, ка-

рез август и сеп-
тември в Югоза-
падна България
предстоят обикол-

Най-тежко пострадалият при взрива
на цистерни в село Езерово, 60-годиш-
ният Минчо Колев, е починал в сряда
вечерта, съобщи вчера д-р Ивaйло Въжа-
ров, началник на Военноморската бол-
ница към ВМА. Мъжът беше с около 95%
изгаряния и дълго време беше в медика-
ментозна кома.

В лечебното заведениe остава с 25%
изгаряния Пламен Стоянов, управител на
фирмата “Газтрейд”, който е без опасност
за живота. В клиниката по изгаряния на
варненската болница, която е единствена
за цяла Източна България, продължават
лечението си и останалите 7 пожарника-
ри, пострадали при инцидента.

В МЗ гласят 10% увеличение на
заплатите в Спешната помощ

тегорична беше д-р Анд-
реева. Резултатът е, че в
момента в системата никой
не е доволен - нито лека-
рите, нито пациентите,
нито неправителствените
организации, нито бран-
шовите партньори. Ми-
нистър Андреева подчер-
та, че здравната стратегия,
която се разработва сега,
определя посоките на раз-
витие на сектора. Предстои
да се разпише и конкре-
тен план за действие с
финансова рамка.

“С това влизаме в след-
ващия програмен период”,
обясни лекарката. По ду-
мите й Европа е готова да
даде много пари за здра-
веопазване. От нас зависи
как ще се справим след
това с усвояването на тези
пари. Важно е не да дейст-

ваме на парче, а да изгра-
дим общи пътища, които са
повече от една година и
от един мандат”, заяви д-р
Андреева. Според нея
това, което съсипва систе-
мата, е липсата на прием-
ственост. “Човешкият живот
не е въпрос на четири го-
дини”, категорична беше
тя. За пореден път здрав-
ната министърка постави
въпроса за какво са били
похарчени 1,4 млрд. лв. от
здравноосигурителните
вноски на гражданите.
Д-р Андреева повтори, че
няма да се съкращават ме-
дицински работници - ста-
вало дума за 10-процент-
но съкращение в общата
администрация на всички
второстепенни разпореди-
тели, които се финансират
от бюджета на МЗ.

В
“Пирогов” остават пациентите, които пострадаха при взрива в китай-
ския ресторант. Състоянието на 35-годишния мъж остава тежко и ле-
карите от Централна реанимация продължават да се борят за живота
му, съобщиха от болницата. 53-годишната жена, която беше приета в
Клиниката по неврохирургия с мозъчно сътресение, остава в болница-
та, но е преместена в травматологията. Предстои да й бъде направена
операция на счупената ключица.

На 18 август газова бутилка се взриви в китайския ресторант на
бул. “Цар Освободител” в София. Пострадаха 13 души, повечето от
които са били в ресторанта по това време. Двама от пострадалите са
преминавали покрай входа на ресторанта, когато е гръмнала газовата
бутилка, причинила експлозията.

РАНЕНИЯТ В КИТАЙСКИЯ
РЕСТОРАНТ СЕ БОРИ ЗА ЖИВОТА СИ
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Кампанията „СПРИ
и се прегледай” започна

ки, срещи и хепънинги в
изпълнение на проект
“СПРИ и се прегледай”.
Събитията са в Перник,
Кюстендил, Дупница, Сан-
дански, Петрич, Банско,
Благоевград, Драгоман,
Костинброд, Ботевград,
Самоков и София.

Основното послание е
възпитаване на отговор-
ност към собственото
здраве. В събитията ще
участват представители
на организации на хора с
увреждания, малцинстве-
ни групи и хора в нерав-
ностойно положение.

Кампанията “СПРИ и се
прегледай” цели да моти-
вира всички групи, които
потенциално подлежат
на безплатни скрининго-
ви прегледи, да го сторят.

На 26 август срещите
са в Перник от 10 ч. на
площада пред общината,
в Кюстендил от 13,30 ч., пл.
“Велбъжд” 1, а в Дупница
от 18 ч. в хотел “Универ-
сал”. На 27 август от 10,30
ч. е кампанията в Сандан-
ски - на площада пред
общината, от 13,30 ч. в
Петрич, а от 18 ч. в Банско.
В Благоевград, Драгоман
и Костинброд срещите се
на 28 август, а на 29 в
Ботевград от 14,30 ч. и в
Самоков от 17,30 ч.

Националната кампа-
ния за ранна диагностика
на онкологични заболява-
ния “СПРИ и се прегледай”
в София ще бъде на 30
август от 12 ч. по бул. “Ви-
тоша”, до бул. “Патриарх
Евтимий”.

До края на годината по
проект “СПРИ и се прегле-
дай” ще бъдат изпратени
400 000 покани за без-
платни скринингови пре-
гледи до здрави хора, кои-
то не проявяват симптоми
на заболяването, но попа-
дат в рисковите възрасто-
ви групи (25-60 г. за рак на
маточната шийка, 50-69 г.
за рак на гърдата и над 50
г. за рак на дебелото и
правото черво).

ПОЧИНА НАЙ-ТЕЖКО ПОСТРАДАЛИЯТ
ПРИ ВЗРИВА В ЕЗЕРОВО

ДУМА припомня, че на 14 август т.г.
цистерна с пропан-бутан се възпламени,
а по-късно избухна и втора, на гара Езе-
рово, близо до Варна. При експлозията
бяха ранени 11 души, а огнеборците,
които потушаваха стихията, получиха
между 3 и 21% изгаряния. Неспазване
на технологичната дисциплина при
прехвърляне на гориво или техническа
неизправност са двете най-вероятни при-
чини за експлозията на цистерната, пре-
возваща пропан-бутан. В момента дирек-
ция “Инспекторат” към МВР и “Икономи-
ческа полиция” към ГД “Национална по-
лиция” извършват проверки по инциден-
та с взривените цистерни.
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технологичния парк, като не е
обявена единствено тази,
свързана с проектирането и
строителството на обекта. Това
става ясно от регистъра за об-
ществените поръчки. Според
бившия вътрешен министър Ру-
мен Петков тази поръчка се
бави умишлено, защото се под-
готвя за съпруга на началника
на кабинета на президента Ро-
сен Плевнелиев и служебен
вицепремиер Екатерина Заха-
риева.

“Сезирам министъра на ико-
номиката, че управителят на
технопарка госпожа Панайото-

Поръчката за строежа
на „София Тех Парк”
се бавела умишлено
Разрушаването на сградите и разчистването на терена от 140 дка ще струва 2,5 млн. лв.

ва е задържала месеци наред
обявяването на тези обществе-
ни поръчки. Цялата гилдия
бучи, че проектът се прави от
съпруга на госпожа Захарие-
ва, която беше служебен ми-
нистър”, каза Румен Петков
пред Нова телевизия.

Той обясни, че първоначал-
но поръчката е била разделе-
на на две - за проектиране и
строителство, докато сега се
събират в една - на инженеринг
за 47 млн. лв. “Защо ги събират
на едно”, попита Румен Петков.
Той предупреди, че заради за-
бавените обществени поръчки
рискуваме да бъдат загубени
100 млн. лв. от еврофондовете,
откъдето идва финансирането
на “София Тех Парк”.

Всички поръчки, свързани

със строителството на парка, ще
бъдат пуснати, каза изпълни-
телният директор на “София Тех
Парк” Елица Панайотова в края
на юли по време на връчването
на сертификата на първия ин-
веститор в парка. Тогава тя
обясни, че поръчката за строи-
телството ще бъде на инжене-
ринг - проектиране и строител-
ство, а прогнозната й стойност
50 млн. лв.

Публичната й поява дойде
след критика на икономичес-
кия министър Драгомир Стой-
нев, че по проекта се харчат
пари само за командировки.
Стойнев смени двама от 3-
членния директорски борд,
като от старото ръководство
остави на поста единствено
Елица Панайотова, която пре-

ди години е била и директор в
“Бизнес парк София”.

До момента са пуснати три
обществени поръчки - за раз-
чистването на терена, избор на
инвеститорски контрол и над-
зорна фирма, показва справка
в регистъра на обществените
поръчки. Разрушаването на
сградите и разчистването на
терен от 140 дка за изгражда-
нето на технологичния парк е
с прогнозна стойност 2.5 млн.
лв. Поръчката за инвеститор-
ския контрол по време на про-
ектирането и строителството
на “София Тех Парк” е с про-
гнозна стойност от 625 хил. лв.
и срок за подаване на оферти-
те до 19 септември. Търгът за
избор на фирма, която ще уп-
ражнява надзора по време на

Д
ържавното дружест-
во “София Тех Парк”
е пуснало всички
поръчки, свързани с
изграждането на

Румен Петков

строителството, е с прогнозна
стойност за 828 хил. лв. и срок
за подаване на предложения-
та до 9 септември.

“В момента в печатни-
цата на Българската на-
родна банка тече ремонт.
Независимо от проверка-
та на прокуратурата, ан-
гажиментът, който някак-
си е мотивирал ръковод-
ството на БНБ да отиде до
това решение, очевидно е
неотклоним. Прокуратура-
та и ДАНС нямат значе-
ние”. Това заяви бившият
министър на вътрешните
работи Румен Петков пред
Нова телевизия.

Поводът за изказва-
нето му бе решението
БНБ да създаде смесено
дружество между “Печат-

(НЦА) на БНБ са регист-
рирани и задържани общо
337 броя неистински бъл-
гарски банкноти, циркули-
рали в паричното обраще-
ние. Те са с 256 броя, или
с 43,17% по-малко от броя
на задържаните през
първото тримесечие.

От общия брой засе-
чени фалшиви банкноти
най-голям е делът на ку-
пюрата от 20 лева
(55,79%). От 10 и 50 лева
са съответно 18,69% и
23,44%, а тези от 2, 5 и
100 лева са 7 броя с общ
дял от 2,08% от всички
фалшиви банкноти през
разглеждания период.

Фалшивите задържа-
ни монети са общо 193

Със заповед на министъра на фи-
нансите Петър Чобанов директорът на
Агенция “Митници” Ваньо Танов бе ос-
вободен от длъжност вчера, съобщиха
от Министерството на финансите. Функ-
циите на Танов ще изпълнява досегаш-
ният му заместник-директор Борислав
Борисов. Борисов бе назначен за зам.-
директор през август 2009 г. В митни-
ците е от 1995 г. Преди да стане зам.-
директор, ръководеше “Митнически
режими и процедури”.

Финансовият министър Петър Чоба-
нов смяташе да освободи Танов по не-
гово желание още на 1 юли. Внезапно
влошаване на здравословното състоя-
ние на директора на агенцията обаче
осуети плановете. Преди ден Танов
беше изписан от болницата, а само ден
по-късно вече е освободен и от дирек-
торския пост в Агенция “Митници”. В
съобщение на финансовото министерст-
во няма подробности за причините за
неговото освобождаване, но отдавна е
ясен проблемът със слабата събирае-
мост на приходите от мита и акцизи, за
които пряко отговаря Ваньо Танов. С ид-
ването премиерът Пламен Орешарски
обяви, че не е доволен от приходните
агенции - “Митници” и НАП, и че ще има
промени в ръководствата. Чобанов пък
заяви, че приходите от ДДС и акцизи са
спаднали главоломно, а дупката в бюд-
жета за 2013 г. ще бъде над 1 млрд. лв.

Междувременно беше назначен и
нов зам.-директор в Агенция “Митници”.
Николай Илиев Попов пое ресора “Мит-

Създаването на закон за държав-
ните предприятия е необходимо, за-
щото в момента управлението им е
лошо. Така вицепремиерът по иконо-
мическо развитие Даниела Бобева
коментира предложението за нова
регулация и закон за управление на
държавните предприятия.

Пред Нова ТВ тя заяви, че в момен-
та има 224 дружества с държавно уча-
стие над 50%. Извършва се ревизия
на тези с миноритарно участие. Про-
блемът е, че не е ясна стратегията за
развитието им. Целта на закона е да
се избегне политическата намеса.
“Важно е да има прозрачност, както в
публичните дружества”, посочи вице-
премиерът по икономическото разви-
тие. Законопроектът ще бъде готов до
2 месеца.

Бобева коментира и спекулирането
с термина “разплащане с бизнеса”. “Ние
правим разплащане с бизнеса, защото
очакваме бизнесът да се разплати с

Тройно намаляват европейските сред-
ства за ремонт на пътища втори и трети
клас през следващия програмен период
2014-2020 г. Това показват данните от
публикуваното разпределение на средст-
вата по споразумението за партньорство.

Както и през този програмен период,
така и през следващия финансирането
на пътните ремонти ще става през опе-
ративна програма “Региони в растеж” -

Шефът на митниците
Ваньо Танов е уволнен

ническо разузнаване и разследване”. От
биографичната справка за Попов, раз-
пространена от МФ, става ясно, че той
е дългогодишен служител в Министер-
ството на вътрешните работи (МВР),
като е ръководел столичното звено за
борба с организираната престъпност.

Ваньо Танов е директор на Агенция
“Митници” от 6 август 2009 година. Ра-
ботил е в системата на МВР в периода
1985 г. - 2007 г. Докато беше начело на
агенцията, името му се свърза с някол-
ко скандала, между които и за лиценза
на “Лукойл”, подслушани разговори с
премиера Борисов и друи.

Функциите на Танов поема
Борислав Борисов

ДАНИЕЛА БОБЕВА:

В ПЕЧАТНИЦАТА НА БНБ
ВЪРВЯЛ РЕМОНТ

Засякоха 337 фалшиви банкноти
броя, от които 2 броя - от
1 лев, 174 броя монети от
50 стотинки, а останалите
17 са от 20 стотинки. От
чуждестранната валута са
засечени фалшиви 65 бр.
евро, 290 бр. щатски до-
лари и 27 бр. банкноти от
други чужди валути.

Общият размер на па-
рите в обращение в края
на юни 2013 г. в номинал-

но изражение е 9,17
млрд. лв., сочат още дан-
ните на БНБ.

За година, спрямо
края на юни 2012 г., те са
нараснали с 646,7 млн.
лв., или 7,59%, докато
през предходния едного-
дишен период (юни 2011
г. - юни 2012 г.) беше от-
четен прираст от 735,1
млн. лв., или 9,44%.

Най-често се фалшифицират двадесетолевки

хората, за това да се реализират по-
големи стопански обороти и да се
върне икономиката към една нормал-
ност”, каза тя.

Вицепремиерът по икономическото
развитие посочи още, че трябва да се
намали административната тежест, да
се даде глътка въздух и на бизнеса, и
на гражданите. Първите 24 мерки за
това вече са готови, но някои от тях
бяха посрещнати с възражения. “Тези,
които са измислили режимите, не ис-
кат да ги махат. Ако искаха да ги махат,
изобщо нямаше да ги правят. Логично
е да има съпротива”, заяви тя.

Тя още веднъж увери, че няма да
има втора актуализация на бюджета.
Яснота около темповете на икономи-
чески растеж ще има есента. По думи-
те на вицепремиера тази година пока-
зателите ще са добри при туристичес-
кия сектор. Този фактор, както и добра-
та земеделска реколта, създават осно-
вания за оптимизъм, посочи Бобева.

ница на БНБ” и “Фран-
соа-Шарл Обертюр Ин-
тернасионал” С.А. Бел-
гия, което да печата
банкноти у нас. В момен-
та прокуратурата и ДАНС
проверяват сделката.

Според Петков е види-
мо, че всичко това се пра-
ви зад гърба на Народно-
то събрание. “Това се пра-
ви по един начин, който е
дълбоко непубличен. Об-
виненията на обществото
са за задкулисие и неяс-
нота, за липса на регла-
мент”, коментира бивши-
ят вътрешен министър.

“Да успокоим гражда-

ните и политиците - няма
драма, няма трагедия.
БНБ знае какво върши”,
заяви вчера по повод
сделката с печатницата
на БНБ вицепремиерът
Даниела Бобева. “С по-
литиката си в кризата
централната банка дока-
за способностите си да
решава важните въпроси.
През септември управи-
телят на БНБ Иван Ис-
кров ще обясни цялата
ситуация. Все пак обаче
става въпрос за секретни
неща, затова не очаквай-
те голяма публичност по
въпроса”, допълни тя.

Тройно по-малко европари за пътни
ремонти през 2014-2020 г.

новото име на програма “Регионално
развитие”. За целта са планирани 69 млн.
евро при 300 млн. евро през този про-
грамен период. Причината за драстич-
ното орязване на парите е, че Европа не
планира да харчи средства за ремонт на
пътища, а само за строителство на нови.
Въпреки това България настоя да бъдат
предвидени средства поне за важни
транспортни коридори.

ППППП
рез второто триме-
сечие на 2013 г. в
Националния цен-
тър за анализ

Държавните предприятия
се управляват лошо
Държавните предприятия
се управляват лошо
Държавните предприятия
се управляват лошо
Държавните предприятия
се управляват лошо
Държавните предприятия
се управляват лошо
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Ремонтът на Централ-

на жп гара-София може
да започне до Нова го-
дина, заяви вчера ми-
нистърът на транспорта
Данаил Папазов, който
участва в церемонията по
подписването на догово-
рите за изпълнител на
проекта за рехабилита-
цията на столичния гаров
комплекс и за негов стро-
ителен надзорник. Обно-
вяването на гарата ще
бъде извършено от обе-
динение “ГБС - Централ-
на гара София”, а над-
зорът е поверен на обе-
динение ТРТ. Проектът
ще струва 57 007 874.21
лв. без ДДС и изпълне-
нието му трябва да
продължи 26 месеца.

Папазов изрази убеж-
дението, че след рехаби-
литацията й Централна жп
гара, “което е сред най-
оживените места на сто-

Планът за преструктуриране на БДЖ е готов, съобщи вчера
министърът на транспорта Данаил Папазов. В първите дни на
септември ще го представим пред нашите кредитори, за да можем
да обсъдим с тях дали този вариант, който предлагаме, е добър
и да започнем да го реализираме стъпка по стъпка.

По думите му се правят много неща и за подобряването на
финансовото състояние на дъщерното на БДЖ дружество за
товарни превози, чиято приватизация бе прекратена с идването
на новия кабинет. Бих казал, че вече има добри предпоставки
през следващата година да се почувства едно оживление в пре-
возите на товари, допълни той.

Папазов каза още, че новият шеф на Изпълнителна агенция
“Автомобилна администрация” ще бъде определен след диску-
сии с браншови и неправителствени организации. Вече се про-
веждат срещи с представители на гражданския и професионал-
ния сектор, като тези разговори ще помогнат за избора на фи-
гура, която да бъде добре приета от транспортния бранш, доба-
ви Папазов. С избора на нов шеф ще започне и необходимата
реформа за намаляване на корупцията в автомобилната админи-
страция, заяви транспортния министър.

Министър Папазов (вторият от ляво на дясно) присъства вчера при подписването
на договорите за изпълнител на проекта и за надзорник

Бум на жалбите на недовол-
ни туристи по Южното Черно-
морие отчитат от Комисията за
защита на потребителите (КЗП).
Туристите най-често се оплак-
ват от качеството на услугите и
обслужването в хотелите и ре-
сторантите. В Слънчев бряг, на-
пример, всяко второ заведение
не оповестява грамажа на про-
дуктите, които се влагат в хра-
ната, което е нарушение.

Най-много се оплакват рус-
наците, но през последните го-
дини и все повече българи си
търсят правата.

Според жалбите на лето-
вниците много хотели се рек-

Ремонтът на Централна жп
гара тръгва до Нова година
Планира се тя да бъде напълно архитектурно
обновена и ще има собствен възобновяем
енергиен източник

лицата, ще се превърне в
гара с модерна градска
архитектура и европейски
облик”. “Близостта до Цен-
тралната автогара и до
метрото я превръщат във
важен обект от столична-
та инфраструктура. Голя-
мото й значение може да
се види от мястото, което
заема в европейската
пътна мрежа - оттук пре-
минават европейските
транспортни коридори 4, 8
и 10, каза транспортният
министър. Той добави, че
първият етап от проекта
за рехабилитация на Цен-
трална гара е за преструк-
туриране на сградата. “В
момента се доразвива
идейно и се надявам до
Нова година да стартира
и реалната работа”, каза
Папазов.

Национална компа-
ния “Железопътна инфра-
структура” (НКЖИ), която

е собственик на релсовия
път и жп гарите у нас, се
стреми не само да модер-
низира базисната инфра-
структура, но и към обно-
вяване на гарите и гаро-
вите комплекси, каза
шефът на дружеството
Милчо Ламбрев. По думи-
те му това е начинът за
развитие на съвременна
и напълно съответстваща
на европейските си стан-
дарти железница.

Първата сграда на жп
гара София е построена
през 1888 г. и за времето
си е най-голямото съоръ-
жение от подобен вид на
Балканския полуостров,
припомнят от НКЖИ.
През 1964-1971 г. е из-
работен проект за нова
гара и в периода 1972-
1974 г. е построено се-
гашното приемно здание.
36 години обаче здание-
то не е санирано и не му

е извършван основен ре-
монт и в момента отдел-
ните строителни елемен-
ти на сградата са силно
амортизирани.

След рехабилитация-
та й Централна гара-
София ще бъде напълно
архитектурно обновена и
ще има собствен възоб-

новяем енергиен източ-
ник. До всички нива на
гаровия комплекс ще се
осигури достъп на лица с
намалена подвижност.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

ГОТОВ Е ПЛАНЪТ ЗА
ПРЕСТРУКТУРИРАНЕ НА БДЖ

Бум на жалбите на
недоволни туристи по
Южното Черноморие

ламират като 4-звездни, но не
отговарят на категорията. В по-
малките семейни хотели пък
стаите не се чистят, а чарша-
фите и кърпите се сменят ряд-
ко. Над 200 обекта са провере-
ни в курортите на север от
Бургас само за четири дни и
голяма част от тях ще получат
актове за административни
нарушения. Според бизнеса
пък туристите са твърде пре-
тенциозни. От началото на юни
само за Бургаска област са
получени 260 жалби. 80 от тях
са от недоволни туристи, а ос-
таналите са за рекламация на
техника, съобщи ТВ7.

мента търговците предлагат около 470-490 лв. за
тон., което е два пъти по-малко в сравнение със
същия период на миналата година, съобщи Све-
тослав Русалов, председател на Съюз на зърно-
производителите - Пловдив. Първоначално е има-
ло сделки за 500 лв./т. В същото време добивите
не са два пъти по-големи от миналогодишните,
отбеляза той.

“Дори на фона на цените на световните паза-
ри и високите очаквания за реколтата в много
страни цената е спекулативна. Според мен тя
трябва да започва от 550-560 лв./т предвид реал-
ните добиви”, твърди производителят.

В началото на жътвата в Южна България очак-
ванията са за 250 до 300 кг слънчоглед от декар,
в зависимост от почвите и дали са използвани
добри технологични практики. Това е повишение
с 10-15% спрямо миналогодишната реколта.

Производителите на слънчоглед в България
прогнозират добивите в цялата страна да достиг-
нат между 1,5  до 1,6 млн. тона, ако жътвата мине
при нормални условия, заяви преди дни Яни Янев,
председател на Сдружението на производители-
те на растителни масла. Той посочи, че като цяло
в световен мащаб се очаква да бъдат произведе-
ни 40 млн. тона, което е сериозен ръст в сравне-

Цената на слънчогледа падна под
500 лв. в началото на кампанията

От 3 до 7 септември ще има
срещи с министрите на транс-
порта от различи страни. Там
сме предвидили разговори с
министъра на транспорта на
Турция, за да можем да
продължим дискусията. Това
съобщи вчера министърът на
транспорта, информационните

ние с предишните години.
Спад има и при цените на пшеницата - от 270-

290 лв./т сега те са паднали на 250-260 лв., отбе-
ляза още Светослав Русалов. Той очаква ситуаци-
ята с цените да се отрази негативно на сектора и
част от фирмите да останат без достатъчно сред-
ства, за да засеят новата реколта. Сега започва
сеитбата на рапица, а след месец - на пшеница-
та, припомни производителят.

Папазов на среща с турския си колега
технологии и съобщенията Да-
наил Папазов.

“Непроменени остават так-
сите за българските превозва-
чи, това го обявих вече. За
българските превозвачи с при-
етия документ 68 от 7 август ще
се промени единствено това, че
има наказателна процедура в

случай, че се движи автомобил
без разрешително, която е 300
евро. Ние също имаме такава
наложена глоба, но взаимните
транзитни такси са същите, ко-
ито са и в България - 43 евро, и
тя остава такава. Ние имаме
официален отговор от турска
страна”, каза Папазов.

Поправка в закона ще изи-
ска всеки, желаещ да управля-
ва МПС, на което не е собстве-
ник, трябва да се регистрира
като ползвател в рамките на
един месец, информират от
Insmarket.bg. Изменения в За-
кона за движение по пътищата
планират забрана на използ-
ването на чужд автомобил без
специално издадено разреши-
телно от КАТ. Дословно наред-

КАРАМЕ ЧУЖДА КОЛА САМО СЪС
СПЕЦИАЛНО РАЗРЕШИТЕЛНО ОТ КАТ

бата гласи: “Физическо или
юридическо лице, което из-
ползва превозно средство по
силата на правно основание,
различно от правото на собст-
веност, в едномесечен срок от
възникването му се регистри-
ра като ползвател на превоз-
ното средство”.

Причина за промяната е да
има на кого да се изпращат
глобите при евентуално наруше-

ние от страна на водача на ав-
томобила. Едномесечният срок
започва от датата на издаване
на пълномощно за управление
на колата. Все още не е ясно
какво ще се прави в случаите,
когато човек дава на роднина
или приятел автомобил за нео-
пределен срок. Когато се яви в
КАТ, ползвателят трябва да по-
каже документ за основанието,
според което е получил колата.

Ц ената на слънчогледа се е понижила под
500 лв. в началото на жътвата, която вече
започна в Южна България, съобщиха про-
изводители, цитирани от Investor.bg. В мо-
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ъобщенията от сряда за пред-
полагаема нова химическа ата-
ка в Сирия трябва да се раз-
следват възможно най-бързо,
заяви пред журналисти замест-

В сряда Йорг Асмусен от Европейската централна банка (ЕЦБ)
охлади надеждите за преговори за трети спасителен план за
Гърция или намаляване на дълга, след като германският финан-
сов министър Волфганг Шойбле заяви, че Атина ще има нужда от
нови заеми през следващата година, пише в. “Катимерини”.

След среща с финансовия министър на Гърция Янис Стурна-
рас, Асмусен, член на Изпълнителния съвет на ЕЦБ, заяви, че
никакви разговори за допълнителна помощ не трябва да се про-
веждат преди следващата пролет, когато ще стане ясно дали
Гърция е постигнала първичен излишък за 2013 година. Асмусен
допълни, че ако до пролетта на 2014 година Гърция е изпълнила
цялата си помощна програма и е реализирала първичен излишък
в бюджета, едва тогава може да се обсъди допълнителна помощ
за облекчаване на дълга на страната.

Асмусен охлади надеждите
за нова помощ за Гърция

Населението в За-
падните покрайнини
намалява с темп при-
близително около 20%
на всеки 10 години,
казва в интервю за
Агенция “Фокус” Иван
Николов - председател
на Българския култур-
н о - и н ф о р м а ц и о н е н
център в Босилеград.
По думите му, през
последните 10 години
българите са намалели
с 2000 души, като на-
селението в Босиле-

ИВАН НИКОЛОВ:

Населението в Западните покрайнини намалява
градска община е
спаднало от над 10 000
души до под 8000. Като
фактори за това Нико-
лов посочва висока
възрастова структура
на населението, отлив
на млади и специали-
зирани кадри, общо
обедняване на района,
липса на инвестиции,
трудности в развитието
на демокрацията.

“Виждаме създава-
не на местни олигарси,
които се контролират

от Белград, които пък
монополизират полити-
ческото пространство,
липсата на диалог
вътре в обществото и
изключително трудни
пробиви на информа-
цията, полицейски пре-
следвания, силно вли-
яние на консервативни
институции, каквато е
Сръбската православ-
на църква, която е един
от ключовите механиз-
ми за асимилирането и
сърбизирането на

българското населе-
ние в Западните по-
крайнини”, посочва
още Николов. “Всичко
това ни обрича на
пълно изчезване от
етническата карта на
Балканите, ако Бълга-
рия не съумее да из-
ползва единствения
коз, който държи в
ръцете си - да обусло-
ви подкрепата си към
еврочленството на
Сърбия със спазване
на правата на българ-

ското малцинство и по-
стигане на държавно
споразумение, което
подразбира решаване
на проблемите - отва-
ряне на границите,
свободно движение на
стоки, идеи, хора, ка-
питали, създаване на
един еврорегион, на-
сочване на инвестици-
ите от двете страни на
границата за възстано-
вяване на района”,
подчертава Иван Ни-
колов.

Имало ли е
химическа атака?

СССССС

Правителствените сили и опозицията
взаимно се обвиняват за смъртоносното
нападение, както изглежда, с отровен газ

ник генералният секретар на ООН Ян
Елиасон след края на двучасово извъ-
нредно заседание на Съвета за сигур-
ност. Елиасон изрази надежда, че при-
стигналата в Сирия група инспектори
ще успее да свърши работата си, за
което им е необходим безпрепятствен
достъп до местата на предполагаемите
атаки. Според него сегашната ситуа-
ция не позволява това. За целта е нуж-
но насилието да се прекрати, отбеляза
Елиасон.

След заседанието изявление пред
журналистите направи и председател-
ката на Съвета за сигурност през август
- посланикът на Аржентина в ООН Ма-

не се колебаят да извършат никакво
престъпление”, заяви министърът на
външните работи Мохамад Джавад За-
риф, имайки предвид бунтовниците, ко-
ито воюват за свалянето на сирийския
режим.

Химически оръжия са използвани
при нападението в Сирия, при което в
източните предградия на Дамаск заги-
наха най-малко 100 души, потвърди
израелският министър на разузнаване-
то Ювал Щайниц, цитиран от АП. По
думите му оценката на еврейската
държава се основава на “разузнавател-
ни данни”. Той обаче не даде повече
подробности.

Франция пък заяви, че международ-
ната общност ще трябва да отговори със
сила, ако се окажат верни обвиненията,
че сирийските правителствени сили са
извършили атака срещу цивилни с хи-
мическо оръжие, предаде Ройтерс. Ще
трябва да има реакция със сила в Сирия
от страна на международната общност,
но не става дума за изпращане на вой-
ници на място, заяви външният министър
Лоран Фабиюс по френската телевизия
Бе Еф Ем. Фабиюс добави, че ако
Съветът за сигурност на ООН не успее
да вземе решение, ще се наложи то да
бъде взето “по други начини”. Външният
министър не даде повече уточнения.

Предполагаемото нападение с хими-
ческо оръжие в предградия на сирий-
ската столица Дамаск е водеща тема за
чуждите издания. Множество убити и
признаци за използване на химическо
оръжие и за начало на химическа вой-
на, пише в. “Ню Йорк таймс”.

Нападението е едно от най-смърто-
носните в Сирия през двете години на
гражданска война. То беше извършено
по времето, когато в Дамаск има екс-
перти на ООН, проверяващи сигнали за
предходни нападения с химическо оръ-
жие. Но истината трудно излиза наяве в
Сирия, тъй като опозицията филтрира
информациите, които разпространява, а
правителството е забранило на повече-
то репортери да упражняват професия-
та си, посочва “Ню Йорк таймс”.

Ако действително няколкостотин и
дори над хиляда души са били жертва
на химическа атака, то бъдещо бездей-
ствие на международната общност ще
бъде трудно оправдано. Въпросът е как
международната общност ще успее да
се увери, че в предградията на Дамаск
действително е използвано подобно
оръжие, и дали режимът ще разреши
на международни експерти да разслед-
ват сигналите, подчертават наблюдате-
лите.

Снимкa БГНЕС

Кой в действителност стои зад подобно зверство?

Британски туристи
се натровиха в
турски курорт

Най-малко 100 британски
туристи се отровиха в хотел
“Сентидо Периса” в турския
град Сид. Част от пострадали-
те са хоспитализирани. Сред
тях има деветмесечно бебе. В
момента администрацията на
хотела е блокирала достъпа до
басейна му и призовава гости-
те да останат по стаите си.
Съществува вероятност нераз-
положението, което протича с
диария и повръщане, да се дължи
на вирус.

Африканци от
„Ал Кайда” обявиха
джихад на Франция

Свързаните с “Ал Кайда” гру-
пировки “Бригада Ал Мулатаме-
ен”, действаща в Мавритания,
и Движението за единство и
джихад в Западна Африка
(MUJAO), действащо в Мали, се
обединиха и обявиха свещена
война на Франция заради наме-
сата на нейната армия в Мали,
заяви Мохтар Белмохтар, от-
давна издирваният лидер на
мавританските терористи.

Берлускони заплашва
коалицията

Бившият премиер на Ита-
лия Силвио Берлускони преду-
преди, че партията му е гото-
ва да свали управляващата в
Италия “голяма коалиция”, ако
той бъде принуден да се от-
тегли от парламента заради
присъдата за данъчна измама.
Преди три месеца партията
му влезе в трудна коалиция с
левоцентристката Демократи-
ческа партия (ДП) и центрис-
тите около бившия премиер
Марио Монти. Сенатска коми-
сия ще гласува изгонването на
Берлускони следващия месец, а
ДП даде да се разбере, че ще
гласува “за” заедно с опозици-
онните партии.

Мугабе положи
клетва за пети път

Зимбабвийският президент
Робърт Мугабе, който е и най-
възрастният държавен глава в
Африка със своите 89 години,
положи клетва за нов петгоди-
шен мандат. Мугабе, който уп-
равлява от независимостта от
Великобритания през 1980 г.,
встъпи в длъжност на церемо-
ния на футболен стадион в
столицата Хараре, на която
присъстваха хиляди поддръжни-
ци, дипломати и делегации от
целия регион.

рия Кристина Персевал. “Трябва да се
изясни какво се е случило. Ситуацията
трябва да се следи много внимателно”,
изтъкна Персевал.

Съветът не успя да приеме официал-
на декларация по въпроса. Според дип-
ломати Русия и Китай са се противопо-
ставили на по-остри изказвания, и както
и по повод египетската криза, Съветът
се е ограничил с изявление за печата в
типичната за ООН реторика.

Иран, който е основен съюзник на
сирийския режим в района, също
отхвърли обвиненията на опозицията, че
при нападение край столицата Дамаск
са били използвани химически оръжия,
съобщи официалната агенция Ирна.

“Ако информацията за използване на
химически оръжия се окаже вярна, със
сигурност те са били използвани от те-
рористични групи, което показва, че те
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град Цзинан, Изто-
чен Китай, започна
дългоочакваният
съдебен процес

Започна делото
срещу Бо Силай

ВВВВВ

Преди да бъде низвергнат, той беше смятан за
един от перспективните лидери в Китайската
комунистическа партия, сега е съден за корупция

срещу низвергнатия бивш
комунистически лидер Бо
Силай - най-политизира-
ното дело в страната за
последните трийсетина
години. 64-годишният Бо,
бивш секретар на комуни-
стическата партия в мега-
полиса Чунцин, се появя-
ва публично за пръв път
от 17 месеца. Той ще бъде
съден за корупция, откло-
няване на средства и зло-
употреба с власт.

Почти сигурно е, че ще
бъде признат за виновен,
въпреки че Бо отхвърли
първото обвинение в ко-
рупция, което му беше
предявено, и заяви, че
преди това си е признал
вината по него, без да
иска. Обвинението се от-

нася до получаването на
подкуп от около 1,1 млрд.
юана (180 хил. долара),
даден от Тан Сяолин, на-
чалник на компанията
“Далян интернешънъл ди-
велъпмънт”. Признах про-
тив волята си, че съм ви-
новен по обвинението,
като казах, че Тан Сяо-
лин ми даде пари на три
пъти, заяви Бо в съдебна-
та зала.

Многобройни поли-
цейски сили са разполо-
жени около Съдебната
палата в Цзинан, преда-
де Франс прес. Контролът
за достъп до внушителна-
та бетонна сграда е заси-
лен, около нея са разпо-
ложени цивилни и уни-
формени агенти с поли-
цейски кучета.

Продължителността
на процеса срещу Бо не
е известна, но наблюда-

телите очакват да е
кратък - един или два дни.
Град Цзинан, отдалечен
от Чунцин, беше избран
за делото, понеже се смя-
та, че местната обществе-
ност ще бъде безпристра-
стна. Многобройните жур-
налисти, дошли в Цзинан,
за да отразяват процеса,
трябваше да се регистри-
рат пред местните власти.
През август 2012 г. чуж-
дестранната преса дори
нямаше достъп до съдеб-
ната зала, където беше
съдена Гу Кайлай, съпру-
гата на Бо Силай, която
беше призната за винов-
на за убийството на бри-
тански бизнесмен. Един
месец след това, през сеп-
тември, международните
медии пак нямаха достъп
до процеса на полицей-
ския шеф Ван Лидзюн,
бившата дясна ръка на Бо

Силай, който беше осъ-
ден на 15 години затвор
за дезертьорство, злоупо-
треба с власт и корупция,
след като беше потърсил
убежище в американско-
то консулство.

Известен като иконо-
мически реформатор, Бо
спечели уважението на
международни политици
като министър на търго-
вията през периода 2004-
2007 г., когато под негово
ръководство Китай влезе
в Световната търговска
организация. Генералният
директор на СТО Паскал
Лами го нарече “свой
скъп приятел” при посе-
щението си през 2010 г. в
Чунцин, където Бо стана
партиен лидер в края на
2007 година. Според
Лами развитието на Чун-
цин под силното ръковод-
ство на Бо Силай и екипа

Гръцки учени откриха
гробница, за която се пред-
полага, че е на самия Алек-
сандър Македонски. Тя е с
обиколка от 498 м. От
външната страна е облицо-
вана със скъп и изкусно
гравиран мрамор. На
съвършената изработка,
правена с инструменти от-
преди 2000 г., може да за-
видят и днешните майсто-
ри. Акрополът е със своде-
сто-пирамидална форма,
като на върха е поставен
“Лъва на Амфиполи”, наме-
рен от гръцки войници през
1912 г., който 4 г. по-късно
британците пробват да от-
несат на Острова. Алек-
сандър Македонски умира
внезапно на 34-годишна
възраст през 323 г. пр.Хр.
Смъртта му настъпва след
неколкодневна треска, ко-

Македонският премиер Никола Гру-
евски заплаши опозицията, че ако няма
договор за доклада на комисията за
инцидентите от 24 декември ще има
предсрочни парламентарни избори,
предаде македонското електронно из-
дание “Локално”. “Ако не сте разумни
ще има предсрочни избори и ще ви
затрия”, заяви Груевски на заседанието
на комисията, на което е присъствал и
лидерът на опозиционния Социалдемо-
кратически съюз на Македония (СДСМ)
Зоран Заев.

Според в. “Нова Македония” ако ко-
мисията за разследване на инциденти-
те в парламента от 24 декември не при-
еме доклада, ще бъде приложена нова
стратегия, посочена в изявленията на
премиера Никола Груевски, което спо-
ред мнозина се тълкува като предсроч-
ни парламентарни избори. В редица

енецуела се разплати с Китай с нефт за кредити в размер на 20
млрд. долара, съобщи министърът на нефтената промишленост
Рафаел Рамирес. Става дума за средства, които постъпват в
съвместен венецуелско-китайски фонд, в който китайската страна
за последните години е направила вноски от 36 млрд. долара. По-
рано бе съобщено, че Венецуела и Китай водят преговори, в
резултат на които Каракас се надява да получи кредит в размер
на 5 млрд. долара. Както и предходните, и този кредит ще постъ-
пи в създадения през 2007 г. съвместен фонд, от който се финан-
сират различни проекти във Венецуела. В момента доставките на
венецуелски нефт в Китай, по официални данни, достигат 640 000
барела дневно. Венецуелските власти са поели ангажимента в
близко време да увеличат тази цифра до 1 млн. барела. В района
на нефтения пояс Ориноко се провежда съвместен добив чрез
съвместната венецуелско-китайска компания “Петросиновенс”. В
нея 40% от акциите са на китайската страна, а 60% - на венецуел-
ската държавна компания “Петролеос де Венесуела”.

Върховният съд на
Чили одобри екстрадици-
ята на бивш аржентински
съдия, обвинен в
престъпления срещу чо-
вечеството в родината си,
съобщава Ей Би Си Нюз.
Съдът постанови Отилио
Романо да бъде изправен
пред съда в Аржентина,
където е обвинен в около
100 престъпления срещу
човешките права, докато

Бившият израелски
външен министър Авиг-
дор Либерман се изказа
изключително остро сре-
щу турския премиер Ред-
жеп Тайип Ердоган зара-
ди нападките му към Из-
раел по повод събитията
в Египет, съобщи турски-
ят телевизионен канал
Си Ен Ен Тюрк. Според

Либерман оприличи Ердоган с Гьобелс

Чили екстрадира бивш
аржентински съдия

Каракас плаща на Пекин с нефт

Груевски втвърди тона
си към опозицията

Откриха гробницата на
Александър Македонски

ето може би означава, че е
бил отровен. Месеци по-
късно саркофагът с тялото
му потегля от Вавилон към
гробница на македонските
царе в Еге. Птолемей I Со-
тер, основал династията на
Птолемеите в Египет, оба-
че го пренася в Мемфис, а
после в Александрия.

И до днес обаче не е
ясно къде точно е погре-
бан Завоевателят на света,
макар регулярно да изли-
зат съобщения, че леген-
дарната му гробница е от-
крита. Според някои това е
Александрия, според други
- Пела (столицата на древ-
ните македонци, намирала
се край днешния Солун).
Други смятат, че Алек-
сандър почива на тайно
място в Персеполис, дне-
шен Иран.

Руското министерство на отбраната
(МО) не е предлагало в състава му да
бъдат включени структури от Министер-
ството на гражданската отбрана, извъ-
нредните ситуации и ликвидирането на
последиците от стихийни бедствия, съоб-
щи ИТАР-ТАСС.

Пресслужбата на МО изрази “изнена-
да от информацията в редица медии за
инициатива на военното ведомство в
състава му да бъдат включени структури
от Министерството на извънредните си-
туации”, посочва агенцията.

Руските въоръжени сили никога не са
оставали безучастни и при големи сти-
хийни бедствия са били сред първите,

Военното ведомство на Русия
опроверга слухове за окрупняване

притекли се на помощ на хората от пост-
радалите райони, отбеляза МО, като на-
помни и за участието на войски в ликви-
дирането на последиците от сегашните
наводнения в Далечния изток.

Според информация, публикувана
във в. “Независимая газета”, руският ми-
нистър на отбраната Сергей Шойгу е
предложил на президента Владимир
Путин военното ведомство да бъде сля-
то с Министерството на извънредните
ситуации. Изданиято предполага, че
многобройният апарат на МИС ще бъде
съкратен и министерството ще стане
агенция, подчинена на МО, но ще бъдат
запазени структурите му в цяла Русия.

е заемал прокурорска
длъжност по време на
военната диктатура в
страната 1976-1983 годи-
на. Решението е без пра-
во на обжалване.

Романо избяга в Чили
през 2011 година. Стра-
ната отказа да му предо-
стави политическо убежи-
ще и той бе поставен под
домашен арест, докато
очаква екстрадицията.

изявления на партиите през последните
месеци обаче повечето от тях искат да
избегнат скорошен изборен процес. Уп-
равляващата ВМРО-ДПМНЕ е за избори
ако няма друг изход, Демократичният
съюз за интеграция (ДСИ) иска да не се
губи време с избори, СДСМ иска избо-
ри, но преди това да бъде сменен из-
борният кодекс. Въпреки това възмож-
ността за предсрочни избори виси по-
стоянно, коментира изданието.

Припомняме, че на 24 декември 2012
г.Скопие стана арена на ожесточени
сблъсъци пред парламента, в които
привърженици на управляващите и на
опозицията се замеряха с камъни и бу-
тилки, докато депутатите обсъждаха бю-
джета за 2013 г. По време на стълкнове-
нията бяха ранени най-малко 17 души,
между които единайсет полицаи и два-
ма депутати.

B

му е допринесло за отва-
рянето на Китай за меж-
дународната търговия.
През 2010 г. Бо вече се
бе издигнал до върховете
на партията - беше член
на Политбюро, и бе полу-
чил признание за борба-
та с организираната
престъпност в един от
градовете с най-лоша
слава в страната.

Очакваше се да на-
прави още по-голяма
стъпка нагоре и да влезе
в деветчленния Постоя-
нен комитет на Политбю-
ро, преди да избухне

скандалът през февруари
2012 г., когато начал-
никът на полицията в Чун-
цин и негова дясна ръка
влезе в американското
консулство.

Партията отстрани Бо
от постовете му в Чунцин
през март 2012 г. и го
изключи от Политбюро
следващия месец. Обви-
ненията срещу него бяха
свързани с делото за
убийство срещу съпруга-
та му, която беше осъде-
на миналата година за
смъртта на британеца
Нийл Хейуд.

публикации в израелска-
та преса Авигдор Либер-
ман използва следния
израз, за да характери-
зира премиера на Тур-
ция: “В съзнанието на
всеки, които чуе пълните
с омраза и целеуказва-
щи думи на Ердоган, вед-
нага изплува споменът
за министъра на пропа-

гандата на фашистка Гер-
мания Гьобелс”.

В момента бившият
външен министър на Из-
раел е депутат в Кнесета
и е председател на пар-
ламентарния комитет за
отбраната и външните
работи, посочи още тур-
ският телевизионен ка-
нал Си Ен Ен Тюрк.

Риболовът, който беше
частично подновен от юни
край бреговете на Фуку-
шима, ще бъде спрян от-
ново от септември поради
повишения риск от радио-
активно замърсяване, пре-
даде Франс прес. Асоциа-
цията на рибарите на Сома
и Футаба поднови в края
на юни улова на няколко
вида риба, като извършва-
ше контролни измервания.
Рибата стигаше до паза-
ра, ако нивото на радиоак-
тивно замърсяване беше
по-ниско от законните нор-
ми, приети в Япония.

Япония
спира
риболова
край
Фукушима

Президентът на Чехия
Милош Земан ще разпус-
не официално долната
камара на парламента на
28 август, заяви говори-
телката на държавния
глава Хана Бурянова.
Президентът сега трябва
да свика предсрочни из-
бори в рамките на 60
дни. Очаква се Земан да
насрочи вота за 25 и 26
октомври.

Земан разпуска
парламента на
28 август
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нен музей. Колекция от
танкове, самолети и арти-
лерийски оръдия отдава
дължимото на една исто-
рия на военна доблест,
белязана със слава, но и с
травмата на житейското
поражение. Фактът, че
хищни съседи на два пъти
смазаха Полша и нейните
съюзници не разполагаха
със средства да й помог-
нат, остави неизлечими
белези. Макар и непоко-
лебим член на НАТО от
1999 г. и част от ЕС от
почти десетилетие, Полша
не възнамерява да сваля
гарда.

Дясноцентристкото
правителство на Доналд
Туск преведе успешно
Полша през катаклизми-
те на изминалите пет го-
дини и полската икономи-
ка постигна растеж с
една пета от 2009 г. на-
сам. След като бе преиз-
брано през 2011 г., пра-
вителството наложи
стриктни ограничения на
разходите на повечето
ведомства и прие за свой
приоритет модернизира-
нето на въоръжените
сили. Бюджетът за отбра-
на през 2013 г. в размер
на 9,5 млрд. щатски дола-
ра е със 7 процента пове-
че от миналогодишния.

Министърът на отбра-
ната Томаш Шемоняк
съобщи, че 43 млрд. щат-
ски долара е определе-
ната сума за нови оръ-
жия през следващите 10
години, които да заменят
остарялата бойна техни-
ка. Делът от бюджета за
отбрана, предвиден за
оборудване, ще се увели-
чи от 15 на 33 на сто.
Шемоняк ще купува още
система за противоракет-
на отбрана, нови кораби,
модернизирани танкове,
тренировъчни бойни са-
молети, 70 хеликоптера,
безпилотни летателни
апарати и по-добро обо-
рудване за сухопътните
войски. Новата изцяло
доброволческа армия от
около 65 000 души редов-
ни войски, подсилена от
доста по-многоброен ре-
зерв, мобилизиран за
частичен период, е мно-
го по-подвижна и с по-
голяма възможност за

Татяна СМОЛЯКОВА

Финансовата грамотност на
руското население още не е
на европейско или американ-
ско ниво, но вече е чувстви-
телно по-голяма, отколкото е
била през съветско време. На
този етап държавата трябва да
помогне на своите граждани
да правят по-малко грешки, а
възможностите за измами да са
на минимално ниво, заяви рус-
кият зам. финансов министър
Алексей Моисеев по време на
онлайн конференция.

С тази цел финансовото
министерство на Руската фе-
дерация разработва комплекс
от законопроекти. Един от тях
вече мина на първо четене в
Държавната дума. Става въ-
прос за това да се задължат
банките при подписване на
кредитни договори да предо-

Кредитният договор ще е ясен и честен
ставят на хората максимум
прозрачна информация за
кредита. Най-важните данни
не трябва да се губят сред 20-
те страници плътно изписан
текст, който никой не успява
да прочете докрай. Те трябва
да се концентрирани на една
страница. Нещо повече, най-
важната информация - пълна-
та цена на кредита - трябва да
бъде посочена с едър шрифт в
първите няколко реда на до-
говора.

Известно е, че много от
банките привличат клиенти с
ниски проценти, като крият
вътре в договора сред много
текст данните за глоби, такси
и други подобни неща. В ре-
зултат, по думите на зам.-ми-
нистъра, се срещат банки, при
които пълната стойност на по-
требителския кредит достига
до 70 процента, а клиентите

разбират за това едва когато
банката започне да предявява
претенции.

Аналогичен законпроект се
разработва сега и по отноше-
ние на микрофинансовата дей-
ност. Там също ще започнат да
действат строги изисквания за
разкриване на информация.
“Ние искаме при подписване
на договор на хората всичко
да им е абсолютно ясно и те
да приемат осъзнати финансо-
ви решения”, подчерта Алексей
Моисеев. Правителството също
така смята да обуздае създа-
телите на финансови пирами-
ди. По думите на Моисеев,
върху създаването на съотве-
тен законопроект финансово-
икономическият блок на пра-
вителството работи заедно със
силовите ведомства. При това
обаче зам.-министърът призна,
че “подобни измамници е труд-

но да бъдат хванати”. Дори в
такава финансово грамотна и
регулирана държава като САЩ
периодично се появяват моше-
ници. Любителите да играят на
борсата обаче в случай на про-
вал не трябва да се надяват на
помощта на държавата, каза
чиновникът. Тук цялата отго-
ворност е на самите играчи. А
най-добре е да се доверите на
професионалистите от финан-
совия пазар.

Колкото до участието на
гражданите при формирането
на своята бъдеща пенсия, тук,
според Моисеев, властите не
успели да разяснят проблеми-
те на пенсионната реформа,
въпреки че тя продължава вече
десетина години. Много хора и
до днес не знаят какво е това
недържавен пенсионен фонд
или управляваща компания и
по стар навик по въпроса за

пенсионното осигуряване се
надяват на държавата. Хората,
убеден е зам.-министърът,
трябва сами да се грижат за
парите си за достойни стари-
ни. А с тази цел те трябва не
само добре да печелят и да
получават “бяла” заплата, но и
да умеят да се ползват от всич-
ки предлагани финансови ин-
струменти. А държавата трябва
само да гарантира определен
жизнен минимум за онези, чи-
ито заплати не са големи и те
физически не могат да натру-
пат много пари. Той даде за
пример Полша и Чили, които
направиха мащабна разясни-
телна кампания и буквално на
пръсти обясняваха на хората
как и какво да правят, за да
имат пари и на стари години.
Според Моисеев, и в Русия
трябва да се направи такава
кампания.

Полша показва мускули
Единствената голяма страна в Европа, която увеличава
военните си разходи, иска по-голяма тежест в НАТО

развръщане от тромавия
си предшественик. Това е
жизненоважно за експе-
диционните мисии, които
извършва НАТО след
края на Студената война.

Все повече Полша
търси начин да увеличи
влиянието си в НАТО, в
съответствие със своята
големина и започналия
наскоро подем. Ако раз-
полагаш с модернизира-
ни въоръжени сили, кои-
то могат да бъдат въве-
дени в действие в случай
на криза, получаваш мя-
сто на масата за взимане
на решения, особено ко-
гато други страни съкра-
щават бюджетите си за
отбрана. Вероятно зара-
ди историята, но
несъмнено и заради гео-
графията поляците се
опасяват от “двойното
зло”, а именно, отказ от
изпълнението на поетите
ангажименти от страна
на европейските членки
на НАТО и американско-
то стратегическо “реба-
лансиране” в Азиатско-
Тихоокеанския регион.
Външният министър Ра-
дослав Шикорски напом-
ня за безпомощността на
Европа пред лицето на
сръбската агресия в Бос-
на преди 20 години. Той
смята, че Европа трябва
да поеме повече отговор-
ност за гарантирането на
сигурността в задния си
двор, тъй като една фи-
нансово затруднена Аме-
рика продължава да ог-
раничава военното си
присъствие там. Друга
тема, повдигана в полска-
та политика за сигурност,
е необходимостта НАТО
да се откаже от интервен-
циите в отдалечени тери-
тории и да наблегне на
териториалната отбрана
и по-тясната обвързаност
с член 5 от Северноат-
лантическия пакт (напа-
дение срещу държава
член на НАТО се смята
за нападение срещу
всички нейни членове).
Полша изтълкува военна-

та кампания в Либия от
2011 г. като ненужно от-
клонение от същинските
цели на НАТО. Шикорски
отбелязва бързото нара-
стване на руския бюджет
за отбрана - тази година
той ще бъде увеличен с
повече от една четвърт.
Той нарича отношенията
между Варшава и Моск-
ва “прагматични, но крех-
ки”, а след войната меж-
ду Русия и Грузия през
2008 г. според него евен-
туален конфликт в Евро-
па е твърде възможен.
Полша и други страни,
външни граници на
НАТО, бяха обезпокоени
от руско-беларуските во-
енни учения с кодови
наименования “Запад” и
“Ладога”, проведени през
2009 г., на които бяха
направени симулацион-
ни нападения срещу бал-
тийските държави и Пол-
ша. Те също така насоч-
ват вниманието към пови-
шената активност на рус-
ки бомбардировачи в

близост до въздушното
пространство на страни-
те членки на НАТО и за-
плахите на Москва за
превантивни нападения
срещу части от европей-
ската система за проти-
воракетна отбрана, която
Америка разполага по-
етапно.

Признак за нараства-
щото влияние на Полша
в НАТО е военното уче-
ние “Стедфаст-Джаз”, ко-
ето ще се проведе през
ноември в Естония, Лат-
вия, Литва и Полша. В
него ще участват около
5000 военнослужещи по
земя, въздух и море. Офи-
циално заявените цели
на учението са две, но то
има и една неформална
задача. Първата е да се
постигне напредък по
“инициативата за свърза-
ни сили” - опитът на
НАТО да удържи трудно
постигнатите успехи в
Афганистан, като различ-
ни сили бъдат научени да
работят заедно, преди

военната мисия там да
наближи края си. Втора-
та е да се изпитат систе-
мите за командване и
контрол на 13-хилядния
отряд за бързо реагира-
не на НАТО - мощен
съвместен отряд с високо
ниво на готовност и ка-
пацитет за незабавно
развръщане, който може
да бъде използван за
спешни случаи или да
бъде фронтова линия в
колективната отбрана.
Необявената цел е да
бъде вдъхната увереност
в най-близките до Русия
членове на НАТО, че чл.
5 все още е опората на
Алианса. Недостатък оба-
че е фактът, че около 70
процента от военнослу-
жещите, които ще вземат
участие, са от Полша,
нейните партньори от
Вишеградската четворка
(Чехия, Словакия и Унга-
рия) и балтийските
държави. Франция ще се
включи с 1000 военни, а
Великобритания ще из-

прати два военни кора-
ба. Америка може да от-
дели само една рота от
200 войници. Подобно
“демонстративно” учение
е планирано за 2015 г.,
когато мисиите в Афгани-
стан ще са приключили,
но има страхове, че раз-
дутите бюджети за обуче-
ние и притеснението да
не бъде обидена Русия
може отново да ограни-
чи броя на участниците.
Варшава се надява, че
нейният пример ще моти-
вира други страни да не
режат с голямата ножица
бюджетите си за отбра-
на. Има обаче основание
за притеснение. Безкрай-
ната криза в еврозоната
означава повече натиск
върху вече незадоволи-
телните военни разходи.
В същото време Барак
Обама твърди, че е до-
шло време Европа да
стане доставчик, а не
консуматор на сигурност.
За поляците това е заст-
рашителна комбинация.

Н
а отвесен склон
близо до река
Висла във Вар-
шава се издига
полският вое-
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Интервю на Альона НЕЙКОВА

ГАБРИЕЛА НИКОЛАЕВА:

В САЩ академичният
свят е ляв
Човешкото право всеки да може да изразява
мнението си е фундаментално, убедена е
преподавателката в Нюйоркския университет

 От доста години жи-
веете и преподавате в САЩ,
Габриела. Но когато сте в
България и се срещате с при-
ятелите си, интересувате
ли се от ставащото тук,
обсъждате ли обстановката
в страната?

- Разбира се! Не само че
обсъждаме процесите в стра-
ната, но и споделяме нашите
разочарования по отношение
на това, че, за съжаление,
след толкова много години
тъпчем на едно място. Като че
ли все още чакаме да дойде
новото поколение политици,
които са се посветили на по-
литиката, учили са за това и
са формирани професионални
политици. Ние бяхме хората с
малките деца на рамо, които
излизахме на улицата през
1989 г. и очаквахме някакви
промени. Разбира се, че те се
случиха. И една от тях е
фактът, че можем да пътуваме
свободно по света. Но много
неща все още не са там, къде-
то предполагахме, че трябва
да бъдат.

 А когато има избори в
България, вие самата гласу-
вате ли в Щатите?

- В интерес на истината
гласувах в началото, говоря за
1996-1997 г. Но след това се
отказах. Не се чувствам до-
статъчно информирана и не
смятам, че съм наясно за дел-
ничния живот в България, за
всекидневните проблеми на
хората тук, за условията, при
които живеят, но не зависят от
отделния човек, а от общест-
вото, от структурата, от поли-
тиката, от институциите, от
държавата и т.н. Често се
връщам в България, непре-
къснато чета за процесите в
страната и може да се каже,
че съм напълно наясно какво
се случва тук. Но това е едно
книжно знание. В този случай
смятам, че е безотговорно да
гласувам.

 Смятате, че от инфор-
мацията в пресата и в ин-
тернет българите, живеещи
в чужбина, не могат да из-
градят наистина обективна
представа за онова, което
се случва на обикновените
хора в България?

- Именно. Аз, например,
нямам проблеми, да речем, с
парното или с електричество-
то. Мога да чуя за подобни
проблеми, мога да ги разбе-
ра, но не мога да се иденти-
фицирам. Не знам как бих се
чувствала, ако се сблъскам с
подобни проблеми. Затова
напълно съзнателно взех ре-
шение да не гласувам по из-
борите в България.

 И дъщерите ви ли са
на същото мнение?

- Малката - Лазара, е на
17, и още чакам да чуя ней-
ния глас. Голямата - Алексан-
дра, когато стана на 18, дой-
де в България и гласува. И
двете ми дъщери са леви. В
Щатите академичният свят е
ляв. Ние сме хора, които вяр-
ваме в демократични принци-
пи, в саморегулация, в държав-
на намеса за предотвратява-
не на увеличаване на богат-
ствата в единия процент на
населението, вярваме в прин-
ципите на достъпност на обу-

ГАБРИЕЛА НИКОЛАЕВА е възпитаничка на Национална-
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чение, на образование, на ме-
дицински услуги и т.н.

 Какво мислите за про-
тестите, които вече над
два месеца са сред основни-
те теми в България?

- Всеки има право на глас
и на изразяване на мнението
си. За мен няма проблем, че
има протести, независимо сре-
щу кого и срещу какво. В слу-
чая става дума за парите на
данъкоплатците и за позиция,
която ранява бюджета на
България. Без да се даде
шанс, за съжаление, се отри-
ча нещо, което може да спе-
сти пари, да направи положи-
телни промени. И ако се про-
вали, тогава се прави следва-
щата стъпка. Няма да кажа,
че случващото се на улиците
е режисирано, защото не
знам, но моите приятели така
се изразяват. Няма да го на-
река подбудено с икономиче-
ски и комерсиални цели, за-
щото също нямам доказател-
ства. Но ми се вижда, че е
малко прибързано.

 Живеете в САЩ, къде-
то хората често излизат на
улиците с определена кауза
или цел. Срещу какво проте-
стират там?

- Нашият университет се
намира около Уошингтън ску-
еър парк, известен с най-раз-
лични протести. Например в
събота сутринта в 10 ч. мина-
ват майки, които протестират
срещу определена фирма,
пуснала ново изкуствено мля-
ко за деца. Рекламата на про-
дукта обаче създава впечат-
ление, че кърмата е по-лоша
от това мляко. И майките про-
тестират срещу тази компа-
ния. В 12 ч. на обяд излизат
хора, които обикалят парка
няколко пъти, но на заден ход.
Те искат да имат правото да
вървят назад, без това да
бъде коментирано, оценява-
но или някой да му се проти-
вопоставя. Защото това е те-
хен избор - един вид обратен
подход към правата на чове-
ка. А следобед пък излизат
хомосексуалисти, за да изра-
зят свободата си, която не им
е била давана с векове в об-
щественото пространство.
Разбира се, сложени са ме-
тални прегради, полицията е
там, за да може да има мир и
спокойствие и да няма излиш-
ни ексцесии. Така че живея в
среда, където има всякакъв
вид хора, свикнали да демон-
стрират какво мислят. А чо-
вешкото право всеки да може
да изразява мнението си е
фундаментално.

 Как ще коментирате
движението “Окупирай Уол-

стрийт”, станало известно
по цял свят?

- Много тежка година
беше, когато то започна. С
някои от моите студенти тряб-
ваше да намерим начин да
завършат, защото те излязоха
на улицата. Много от тях при-
ключиха семестъра с имейли
и с индивидуални курсови ра-
боти. “Окупирай Уолстрийт”
тръгна много идеалистично и
утопично. И, разбира се, в си-
туацията се намесиха и лич-
ности, и интереси, бяха из-
вършени политически ходове.
И движението се превърна не
в това, което трябваше да е.
Престана да бъде онова, кое-
то младите хора тогава съвсем
естествено и инстинктивно ор-
ганизираха. Но, безспорно,
“Окупирай Уолстрийт” има
своето място и своя глас, кой-
то е срещу липсата на меха-
низми в обществото да регу-
лира натрупване на капитал с
отваряне на вратички в зако-
на. А заради това се създава
особена култура на поведе-
ние, култура на мечтаене,
култура на живот, която сякаш
започва да бъде равна на
т.нар. американска мечта. А тя
вече е толкова деформирана,

го от тях са деца на имигран-
ти, но в нашите среди им каз-
ваме деца с наследство, кое-
то е малко особен термин,
защото като че ли другите
деца не са с наследство, но
говорим за имигрантско на-
следство. Тоест има деца, ро-
дени в семейства, които идват
от региона на Южна Азия - от
Индия, от Бангладеш, от Не-
пал, от Бутан, от Пакистан, от
Афганистан... Спомням си, ко-
гато четохме разказ за шо-
фьор на такси, дошъл от Афга-
нистан да работи в Америка,
едно момче го завърши, пла-
чейки пред всички. Беше мно-
го специален ден за мен, за-
щото така виждаш, че тази
литература, дори изнесена от
контекста и мястото, за което
е писана, намира отклик
извън диаспората. Това са
точно децата на диаспората
на Южна Азия. И когато четат
тези разкази, от една страна,

въобще не са подготвени за
тази среда.

 С какво според вас сту-
дентите в САЩ се различа-
ват от българските?

- Студентите в Щатите са
доста различни от нашите. Те
са със съзнанието, че плащат,
че имат право на избор, че са
част от вземаните решения.
Което ги кара непрекъснато
да са със съзнанието какво
правят и защо го правят. Това
отчасти ги прави много отго-
ворни за собственото им обу-
чение. И нашата задача като
преподаватели е да ги
превърнем в независими уча-
щи се. Не да им влеем зна-
ние, което е остаряла концеп-
ция. Преподавателят не може
да бъде енциклопедия, зато-
ва има енциклопедии. Препо-
давателят не е Гугъл, затова
има Гугъл. Преподавателят е
да създаде матриците на зна-
нието, да помогне да се под-
ходи към новото знание, а то
може да дойде от различни
източници. От друга страна,
обаче, у студентите се създа-
ва усещането, че пред тях сто-
ят безброй възможности.
И страхът да не ги пропуснат
ги кара да се лутат, да търсят
и да не ги намират дълго вре-
ме. Така харчат парите на ро-
дителите си или кредитите, ко-
ито са взели от банка.

 Изглежда доста при-
теснително.

- Всъщност, статистиката е
ужасяваща. Над 50% от сту-
дентите с бакалавърска сте-
пен завършват с жестоки
дългове и започват живота си
на работещи граждани със
съзнанието, че са длъжници.
Сумите са разсрочени и до-
ста добре организирани по
отношение на това в какви
условия работи завършилият
студент - дали е на щат, какво
точно прави и т.н. Наистина,
има един много дълъг пери-
од, в който може и да не се
плаща този дълг, но заемът
си остава и тежи на плещите
на младите хора. Въобще,
много различна е системата.
Но тя си има както положи-
телни страни, така и явни сла-
бости. Перфектна система
обаче няма никъде. Важното
е да не спират усилията на
индивидуално, обществено и
държавно ниво за подобрява-
не на образованието.

празна и куха отвътре... Мла-
дите хора от движението
имаха мнение по този въпрос,
за съжаление обаче не по-
стигнаха целите си докрай.
Но все пак настъпиха проме-
ни. Обама се намеси по такъв
начин, че доста опъна отно-
шенията си с Уолстрийт. В
крайна сметка това са естест-
вените механизми на едно
демократично общество да се
саморегулира.

 Преподавате в Ню-
йоркския университет хинди
и литература. Какви хора ид-
ват на лекциите ви?

- Имах и българска сту-
дентка, и от Украйна, от Бела-
рус, от Русия... Специално в
часовете по антична индийска
литература и съвременна ли-
тература на Южна Азия имам
най-голямо разнообразие от
студенти. Наред с младежите,
чиито корени от няколко по-
коления са вече местни, мно-

в съзнанието си се връщат и
разбират по-добре историята
и културата на родителите си.
Но от друга страна, разбират
пък и разликата с тях, бидей-
ки ново поколение, което не
живее там. Много е сложно -
когато хората започват да жи-
веят другаде и не се връщат
често в родното си място (за-
ради политически и икономи-
чески причини), те като че ли
имат някаква вкаменена
представа за културата си.
И след 20-30 години тя е в
представите им в този вид, в
който те са я оставили, без да
знаят и без да се замислят за
промените, които са настъпи-
ли. И всъщност се опитват да
култивират собствените си
деца като част от тази култу-
ра, която са оставили преди
десетилетия. И когато децата
по някакви причини се върнат
в родното място на родители-
те, те са шокирани, защото

‘
‘

Снимка ЛИЧЕН АРХИВ
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Датата

Голямата манипулация

ГАЛИНА
МЛАДЕНОВА

Региони в упадък

СВЕТЛА
ВАСИЛЕВА

ВАЛЕНТИН
ГЕОРГИЕВ

От пусто в празно

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН В ПАМЕТ НА ТЪРГО-
ВИЯТА С РОБИ И ОТМЕНЯНЕТО Й. Отбелязва

се с решение на
150-ата сесия на
Изпълнителния
съвет на Органи-
зацията на ООН
по въпросите на
образованието,
науката и култу-
рата (ЮНЕСКО).
На този ден през
1791 г. на остров
Санто Доминго (сегашните Хаити и Доминикан-
ската република) е постигната първата в истори-
ята на човечеството решителна победа на робите
срещу техните потисници. Въстанието променя си-
туацията в системата на търговията с роби и по-
ставя началото на процеса за ликвидиране на
международната търговия с роби.

1910 - РАЖДА СЕ ДЖУЗЕПЕ МЕАЦА, ИТА-
ЛИАНСКИ ФУТБОЛИСТ (УМИРА 1979 Г.). Топ

реализатор на “Интер” за всички
времена. За 17-те си сезона в Се-
рия “А” е отбелязал 264 гола в 439
мача. Умира два дни преди рожде-
ния си ден. Седем месеца след
смъртта на считания за най-добър
италиански футболист “храмът на
италианския футбол” (както всички
определят стадион “Сан Сиро”) е
наречен в негова памет “Джузепе Меаца”.

1939 - ПОДПИСАН Е ПАКТЪТ „РИБЕНТРОП-
М О Л О Т О В ” .

Договорът за не-
нападение между
Германия и СССР
е наречен на име-
ната на двамата
външни министри.
В секретна клау-
за на пакта стра-
ните в близост до
двете държави са
разделени на “зо-
ни на интерес”.
Пактът е нарушен на 22 юни 1941 г., когато Гер-
мания напада СССР като част от операция “Бар-
бароса”. В края на 1989 г. държавното ръковод-
ство на СССР направи политическа оценка на
пакта от 1939 г., в която осъжда секретните про-
токоли към договора, като ги окачествява като
лична воля на управляващите, нямаща нищо
общо с желанията на съветския народ. През
2009 г. по инициатива на ЕП 23 август за пръв
път бе отбелязан като Европейски ден за възпо-
менание на жертвите на престъпленията на ста-
линизма и нацизма.

1942 - ЗАПОЧВА БИТКАТА ПРИ СТАЛИН-
ГРАД. Продължава шест

месеца и е повратен момент
в хода на Втората световна
война. Един от най-кръвопро-
литните сблъсъци в човешка-
та история, белязан с жесто-
кост и незачитане на броя на
цивилните жертви. По прибли-
зителни изчисления в нея
войските на Германия и съюзниците й Румъния,
Италия и Унгария губят около 1/4 от личния си
състав, воюващ на Източния фронт - загуба, от
която не успяват да се възстановят. СССР губи
над един милион убити, ранени, пленени или де-
портирани войници и мирни жители.

1989 - НАЧАЛО НА ПЕЕЩАТА РЕВОЛЮЦИЯ.
На тази дата, 50 го-
дини след пакта “Ри-
бентроп-Молотов”,
близо 2 милиона
граждани на Литва,
Латвия и Естония се
хващат за ръце на
пътя Вилнюс - Талин и образуват 600 км жива
верига на свободата. Това е т.нар. Балтийски път
- кулминационната точка на Пеещата револю-
ция. По време на борбата за възвръщане на
държавната си независимост хората в Литва,
Латвия и Естония масово пеят забранените им
химни. Затова и революцията се нарича пееща.

1999 - УМИРА АНДРЕЙ ЧАПРАЗОВ, АКТЬОР
(Р. 1920 Г.). Незабравими

са неговите превъплъщения
в драматични роли в “Дон
Карлос”, “Ромео и Жулиета”,
“Крал Лир”, “Хъшове” и др.
Има над 5000 записа в ра-
диотеатъра и е сред създа-
телите на този жанр у нас. От
създаването на телевизията
участва в тв постановки.
Паметни са ролите му в киното - “Героите на Шип-
ка”, “Следите остават”, “Специалист по всичко”,
“Зарево над Драва”, “Топло” и др.

Вече два дни целият
свят с ужас чете информа-
ции за нова химическа ата-
ка в Сирия. Опозицията в
страната обяви, че жертви-
те на този чудовищен акт
са над 1300 души. В интер-
нет е пълно с кадри, по-
казващи трупове, сред ко-
ито и много детски. Прави-
телства по целия свят рип-
наха като ужилени. Оказва
се обаче, че никой не

може да потвърди имало
ли е такава атака и кой
е извършителят. Досто-
верността на информа-
цията, заради която се
вдигна целият шум, е
под съмнение.

Труповете обаче са
истински. Любопитна ин-
формация изтъкват руски-
те медии - няколко седми-
ци преди това в северната
част на Сирия масово са
били отвличани кюрдски
жени и деца. Може би и
газът е истински, само
дето едва ли е боен, за-
щото тогава и оператори-
те, направили ужасяващи-
те кадри, щяха да лежат
до обектите на своите
снимки. Нека да си спом-
ним, че преди година бун-
товниците атакуваха хими-
чески комбинат край град
Алепо и взеха оттам доста

бутилки с хлор. Именно
заради хлорни атаки и
пристигнаха в Сирия ин-
спекторите на ООН. Дали
ще открият нещо - ще ви-
дим тепърва. Сериозни са
обаче съмненията, че се-
гашният престъпен акт
(ако наистина е имало
такъв) е извършен неслу-
чайно в момент, когато
експертите на ООН започ-
ват да търсят истината.

Кой всъщност би имал
сметка от една такава хи-
мическа атака? Режимът
на Асад? Едва ли - не може
да се каже, че сирийската
армия търпи поражение.
Напротив, войските се сра-
жават доста успешно и
бунтовниците не могат да
се похвалят с особени ус-
пехи. За сметка на това
сирийската опозиция от-
давна се оплаква, че меж-

дународната общност не
им оказва достатъчна под-
крепа. Една такава хими-
ческа атака срещу цивил-
но население би била
добър повод да се накара
Западът малко да се по-
размърда и току-виж пра-
ти и войски, които да се
справят с Асад.

Това, разбира се, няма
да се случи. След Ирак
международната общност
е повече от внимателна
при взимането на подобни
решения. Целият този шум
сега обаче може наистина
сериозно да намали шан-
совете за свикване на
Женевската конференция,
за чиято подготовка на 28
август трябва да се срещ-
нат руски и американски
експерти. А това на сирий-
ската опизиция определе-
но не й харесва.

Анатолий СТАНКУЛОВ

„Региони в растеж” -
новата европрограма, коя-
то през следващия програ-
мен период ще замени ОП
“Регионално развитие”, с
право може да се впише в
сентенцията за полупраз-
ната чаша. Оказва се, че
вместо бедните региони да
догонват общините с по-
добри финансово-икономи-
чески и социални показа-
тели, през следващите 7
години ще става точно об-
ратното - различията меж-
ду тях ще се задълбоча-
ват, и то драматично. Про-

ектът предвижда София да
получи в пъти повече ев-
ропейско финансиране, от-
колкото Варна или Плов-
див, а разликата с по-мал-
ките и по-бедните градове
ще е над 10 пъти. Така
лъвският пай от парите
отново ще отиде в големи-
те и силни региони, докато
бедните и изоставащите
ще продължат да затъват.

Нещо повече - по про-
грамата “Региони в рас-
теж” страната ни ще полу-
чи от Брюксел над 100 млн.
евро по-малко в сравне-

ние със сегашното отпус-
нато финансиране. В мо-
мента за ОП “Регионално
развитие” то е в размер
на над 1,361 млрд. евро, а
за дейностите по ОП “Ре-
гиони в растеж” ще дой-
дат милиони по-малко.
Причината е тривиална -
правителството на Бори-
сов просто не е успяло да
договори повече средст-
ва, въпреки гръмките
хвалби за обратното.

Още един удар полу-
чава България по същата
програма в частта й за

ремонти на второкласни и
третокласни пътища. За
периода 2014-2020 г. па-
рите са намалени тройно.
Планирани са едва 69
млн. евро при 300 млн.
евро през този програмен
период. И няма как да бъде
другояче, след като сама-
та Европа се ориентира не
към кърпене на пътища, а
към строителство на нови.
За съжаление, положени-
ето у нас точно с този вид
инфраструктура е трагич-
но, а през последните го-
дини държавата така и не

си мръдна пръста да го
промени осезаемо. Точно
обратното - оказва се мно-
го по-лесно да издигнеш
магистралите на пиедес-
тал, да наследиш готови
договори и да режеш лен-
ти. Хубаво, ама за дълбо-
ката ни провинция ауто-
банът е лукс, там хората
не могат да се придвижат
по нормален път до съсед-
ния град, камо ли да се
сещат за фойерверки. За
тях, уви, растежът означа-
ва упадък, при това с “ев-
ропейска помощ”.

Преди година приятел
адвокат ме посъветва -
не гледай милионите,
следи къде потъват мили-
ардите. Смаях се. От ма-
щаба. И от сериозността
на казаното. В действи-
телност той се оказа
прав. От години централ-
ната и общинските влас-

ти чрез обществените
поръчки преразпределят
колосален финансов ре-
сурс. За периода 2008-
2012 г. са възложени
поръчки за над 31 млрд.
лв., което прави средно
по 6 млрд. лв. годишно.
Това е огромен пазар на
стоки и услуги. А също,
особено по време на уп-
равлението на ГЕРБ, и на
опити за заобикаляне на
правилата, игнориране
на закона и прилагане
на всевъзможни нашен-
ски трикове. Резултатът
от “творческия” прочит
на правните норми е
ясен - облагодетелства-
не на единици за сметка
на обществото.

В началото на юни тази

година Центърът за пре-
венция и противодействие
на корупцията и организи-
раната престъп-ност (БОР-
КОР) обяви, че 98% от об-
ществените поръчки се пе-
челят от 2% от фирмите.
Както и че са регистрира-
ли 600 начина, по същест-
во - открехнати вратички
за промъкване на коруп-
ционни практики. Че ситу-
ацията е повече от тревож-
на, потвърди и отчет на
Агенцията за държавна и
финансова инспекция за
първото полугодие на
2013 г., констатиращ из-
харчени над 100 млн. лв.
от държавната и общин-
ските власти, без въобще
да са обявили публични
процедури, макар да са

били длъжни. От провере-
ните от инспекцията до 30
юни 2013 г. 957 поръчки
близо 40% са с наруше-
ния. И така година след
година. Проблемите са
идентифицирани, но не и
отстранени.

Вицепремиерът Дани-
ела Бобева се ангажира
с промени в Закона за об-
ществените поръчки в по-
сока прозрачност при
възлагането, достъпност
за малки и средни фир-
ми, ограничаване участи-
ето на офшорни компа-
нии. Дано тези промени
“затворят” пробойните,
през които изтичат мили-
оните ни. В противен слу-
чай отново ще прелива-
ме от пусто в празно.
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Какво ще правим
с парите от ЕС
Основни цели до 2020 г. са намаляване на отпадащите
ученици и ученето през целия живот

П

Б

рочетете проекта за Споразумение за партньорство за използването на
еврофондовете в периода 2014-2020 г., приет от МС, пожела завчера
министър Зинаида Златанова. От предоставените справки се разбра, че
средствата за всички оперативни програми (ОП) на България са сведени
до 6 млрд. евро. Парите за новата ОП “Наука и образование за интели-

гентен растеж” са малко повече от тези, определени в сценариите на Томислав
Дончев и ГЕРБ. Записани са общо 508,04 млн. евро за следващите 7 години - 151,56
млн. евро за инфраструктури в науката, 21,12 млн. евро за достъп до ИКТ в учи-
лище, 316,08 млн. евро за включващо образование и учене през целия живот и
19,28 млн. евро за техническа помощ.

Какво казва проектът на споразумението с редакция 13 август т.г. в частта му
конкретно за средното образование? Ето дословно основните текстове.

Страница на Велиана ХРИСТОВА

ългария е класирана на 98-мо мяс-
то по качество на образователната
система общо, на 67-мо място по
качество на основното образова-

ние, на 63-то място по качество на висше-
то образование и обучението. Държавни-
те разходи за образование остават отно-
сително ниски и варират между 3.8-3.5%
от БВП за последните три години, като
показателят за ЕС е 5.4%. Това съотно-
шение обаче не трябва да се разглежда
само в абсолютни стойности, тъй като
анализите показват, че реално системи с
по-малки средства за образователната
система често работят по-ефективно. Ча-
стните разходи за образование за 2010 г.
по данни на Евростат са 0.65% от БВП.

Проблем е обвързването на

образованието с
потребностите

на пазара на труда

и причините са, от една страна, че нямаме
определени приоритетни области за раз-
витие на българската икономика и приемът
във ВУЗ не е обвързан с нуждите от специ-
алисти в тези области, а от друга страна -
качеството на самото образование, особе-
но на средното специално и висшето, не е
на нужното равнище. Друг ключов фактор е
качеството и мотивацията на преподава-
телския състав. Страната е сред последни-
те 30 в света по “ниво на подготовка на
персонала” в образованието.

През 2011 г. сред населението на
възраст 25-64 г. с основно и по-ниско
образование са 19.9%, със средно - 56.5%,
и с висше - 23.6%. Тенденцията трябва да
е завършващите висше образование да
се увеличават, а хората с основно и по-
ниско образование да намаляват. По дан-
ни за 2011 г. 40.1% от населението в
селата е със средно и висше образова-
ние, докато в градовете този процент е
71.6%. През 2011 г. рано напуснали обра-
зованието са 11.8% от населението на
18-24 г. В най-неблагоприятно положе-
ние по образователно ниво са Югоизто-
чен и Южен централен район. Има също
ръст на неграмотните и на непосещава-
щите училище. 1.2% от хората над 7 г.

никога не са
посещавали училище

а 1.5% от хората на 9 и повече години са
неграмотни.

С разумни инвестиции и целеви мерки
България може дори да подобри тези
стойности до 2020 г., като съсредоточи
реформите и използването на европей-
ските фондове за по-добро продължава-
що участие в образователната система.
Цел в новата ОП е отпадащите от учили-
ще да са 11% през 2020 г., като обучени-
ето започва на все по-ранна възраст.

По данни за 2009 г. България е на
последно място в ЕС по грамотност на
учениците на възраст 15 г. - 41% показват
слаби резултати в четенето, математика-
та и природните науки при средно за ЕС
19.6%. Това потвърждава необходимостта
от повишаване на качеството на образо-
ванието и подобряване на системите за
оценка на учителите и на знанията и уме-
нията на учениците. Подобряване на ба-
зовата грамотност и повишаване на ком-
петенциите на учениците по природни
науки са ключови фактори за по-нататъ-
шна реализация на пазара на труда. Не-
обходими са повече инвестиции в научно
оборудване и специализирани обучения
по математика и науки, за да може пове-
че и по-добре подготвени млади хора да
следват професионален път във високо-

технологични сектори в Европа.
Има значителни разлики в дела на

неграмотните по етноси. При самоопреде-
лилите се като българи 0.5% са неграмот-
ни, при турската група - 4.7%, и при ром-
ската - 11.8%. 23.2% от ромчетата до 15
години не учат, 11.9% - от турската група
и 5.6% - от българския етнос. Едва 0.5% от
ромите имат висше образование, почти
половината от тях са с начално и не-
завършено начално образование. Основ-
ните причини за това са затрудненият
физически достъп до училището, финансо-
ви и битови проблеми в семейството, кул-
турна изостаналост. Необходимо е да се
търсят подходи за задържане на децата в
образователната система, включително
чрез целодневно обучение, както и за
подпомагане на грамотността на населе-
нието от групи с висок риск от маргинали-
зация и социално изключване.

Следва да се обърне специално вни-
мание и на децата и учениците със спе-
циални образователни потребности (СОП)
и достъпа им до образователни услуги. В
България са интегрирани повече от 70%
от децата със СОП, които имат равни
възможности и достъп до образованието,
но проблем остава те да имат равен шанс
за получаване на знания и умения за ре-
ализирането им след това като пълноцен-
ни граждани. Основна бариера за децата
със СОП е липсата на достъпна архитек-
турна среда в повечето учебни заведения
и на подходяща материална база в клас-
ните стаи. Друг проблем е недостатъчни-
ят брой квалифицирани педагози за ра-
бота с деца със СОП.

В предучилищното образование през
2012 г. са обхванати 81.5% от децата до
6-годишна възраст. На практика обаче
малките и отдалечени селища постепен-
но остават без достъп до тази социална
услуга поради липса на достатъчен брой
деца за гарантиране на издръжката, а
пък в големите градове, където основно
се концентрира населението на страната,
местата в детските градини не достигат.
Усилията следва да се насочат към раз-
работване на по-дългосрочни политики за
развитие на образователната инфраструк-
тура и нейната модернизация.

И за предучилищната, и за училищна-
та инфраструктура мерките за оптимиза-

ция ще бъдат насочени не към закриване
на училищни сгради, а към въвеждането
на интегрирания подход за управление и
поддържане на инфраструктурата. В теку-
щия програмен период основните мерки
бяха за енергийна ефективност. Целта в
новия програмен период е

обновяването
на сградния фонд

включително за безопасна среда, за

достъпна архитектура, за чиста и здраво-
словна среда и др.

При стратегическите реформи в сред-
ното образование се има предвид нама-
лението на броя на учениците от I до XII
клас за последните 5 години с около 100
хил. След 2007 г. по финансови и демо-
графски причини над 400 общообразова-
телни училища са закрити и към момента
имаме 2062 училища. За малките селища
закриването трябва да се съчетава със
създаване на интегрирани схеми за обу-
чение и с развитие на културни институ-
ции, читалища, библиотеки, младежки
центрове. Има нужда и от засилване на
ролята и практическата насоченост на
специалните училища и професионални-
те гимназии, които създават път към за-
етост за хора без висше образование.
Основен акцент на реформите остават
качеството на учебното съдържание и
фокусът върху кариерно ориентиране и
достъп до партньорски мрежи с работо-
датели.

Ученето през целия живот (УЦЖ) е
ключовият фактор за постигане на обща-
та за ЕС цел - конкурентна и динамично
развиваща се икономика, базирана на
знанието. ЕС залага целта 15% от хората
на 25-64 г. да участват в УЦЖ към 2020 г.,
сега в ЕС този показател е 8.9%, а за
България - едва 1.5%.

Друг сериозен проблем за квалифика-
цията на човешките ресурси е ниското
ниво на компютърни и интернет умения,
което е основна предпоставка за широко-
то използване на ИКТ и базираните на
тях услуги. България продължава да изо-
става от средните показатели за ЕС. През
2011 г. само 42% от населението имат
някакви компютърни умения и 50% имат
интернет умения при средни стойности за
ЕС съответно 67% и 73%. Хората с високи
компютърни умения са 11% при 27% за
ЕС, а тези със средни умения са 27.7%
при 52.5% за ЕС. Лицата с високи интер-
нет умения са 9% при 11% средно за ЕС,
а тези със средни интернет умения са 30.8
% при 42.6 % за ЕС. Много от техничес-
ките средства и в просветата, и във ВУЗ,
и в науката са физически и морално ос-
тарели. Към момента е осигурена 100%
свързаност на всички училища в Бълга-
рия към интернет, но последната мащаб-

на кампания за реновиране на компютри-
те в училищата е в периода 2005-2007 г.

Сред 8-те приоритета на национална-
та политика за развитие първият е “Подо-
бряване на достъпа и качеството на обра-
зованието и обучението, както и качест-
вените характеристики на работната сила”.
Съответно първият сред 4 стратегически
приоритета е “Образование, квалифика-
ция и заетост за приобщаващ растеж”.

Основният проблем е определен като
незадоволително качество на образова-
телната система, нарастване броя на не-
грамотните и увеличаване на дела на не-
посещаващите училище. 41% от ученици-
те показват незадоволителни резултати
по четене, писане и смятане.

Целите в този
стратегически

приоритет

са делът на напусналите училище да ста-
не 11% през 2020 г., а делът на 30-40-
годишните с висше  образование да стиг-
не 36%. Това са мерките за постигане на
приобщаващ растеж - за повишаване
равнището на заетост, на качеството на
живот, за подобряване на знанията, уме-
нията и квалификацията на хората и на
адаптивността на работната сила. Сред-
ствата от еврофондовете ще се използват
за:

 съществено повишаване на ефек-
тивността в образованието и за намаля-
ване броя на напускащите преждевре-
менно училище, повишаване на общата
образователна култура, особено сред
маргинализираните групи;

 повишаване на достъпа до качест-
вено предучилищно образование, особе-
но при децата в неравностойно положе-
ние;

 повишаване качеството и ефектив-
ността на висшето образование съобраз-
но нуждите на пазара на труда;

 утвърждаване на интегрираните
подходи за професионално развитие на
работещите в образованието, разработ-
ване на адекватни учебни планове и про-
грами, насърчаване на международни
акредитации на българските учебни за-
ведения;

 изграждане на достъпна среда, ар-
хитектурна и информационна, и осигуря-
ване на равен достъп на лица от уязвими
групи;

 значително повишаване на търсе-
нето и предлагането на образователни
услуги за хората от всички възрасти, сти-
мулиране на участието на населението
във всички форми на УЦЖ;

 съобразяване на средното образо-
вание с прогнозираното търсене на ра-
ботна сила, подкрепа за професионална-
та ориентация в училищата;

 модернизация, енергийна ефектив-
ност и подобряване на условията в учили-
щата, насърчаване използването на ИКТ;

 повишаване на капацитета за уп-
равление на образователните и научни
заведения, трансфер на добри практики;

 насърчаване на мобилността на
всички равнища на образование;

 подобряване на общата образова-
телна култура и ключовите компетентно-
сти сред учениците и възрастните; нама-
ляване на дела на 15-годишните със сла-
би образователни резултати;

 механизми за осигуряване на каче-
ството и повишаване на квалификацията
на учителите, привличане на млади спе-
циалисти към педагогическата работа,
професионално развитие на учителите;

 подобряване на ИКТ уменията и
широко въвеждане на нови ИКТ на всич-
ки нива на образованието и на системата
на квалификация и преквалификация на
заети, безработни, хора в неравностойно
положение;

 обновяване на компютърната мате-
риална база в общото, професионалното
и висшето образование с минимум 10 000
нови компютризирани работни места;

 стимулиране на образователните
и обучителни институции да предоста-
вят образователни услуги извън своята
инфраструктура чрез партньорство с
работодатели, държавни/общински ин-
ституции; подкрепа на неформалното
и самостоятелното обучене.
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Чака ни жестоко безводие,
ако спешно не вземем мерки

Доц.
Йордан СЪЕВ,
д-р по
икономика

На България са й необходими 5-6 големи,
8-9 средни и двадесетина по-малки
язовира за цялостно решаване на проблема

С
лед въздуха водата е
най-необходима за
поддържането на жи-
вота. В България тази
животворна течност

хем я има, хем я няма. Всеки по-
роен дъжд нанася големи щети,
като понякога взима и човешки
жертви. Язовири преливат и по-
роят отнася къщи, поради което
хората с години живеят във фур-
гони и палатки. Достатъчно е
обаче два месеца да няма вале-
жи, и десетки селища остават без
вода. А безводието е голям бич
за населението в тях. Само кой-
то не го е преживял, не знае
какво нещастие е, когато от чеш-
мите не потича живителната
струя. Хората не могат да се
измият, да се изкъпят, да изпе-
рат дрехите си, купуват си бути-
лирана вода за пиене и готвене.
А особено новородените трябва
да се къпят всеки ден. Само този
ужас възпира някои хора да
създават деца и затова населе-
нието се топи като сняг пролет-
но време. Да не говорим, че сред
хората от безводните райони
често пъти плъзват инфекции и
болести.

А прогнозите са, че водните
ресурси в целия свят, включител-
но и в България, прогресивно ще

намаляват през близките след-
ващи години. При това потреб-
лението на вода за промишлени
нужди непрекъснато се увелича-
ва. Безводието се отразява па-
губно и върху селското стопанст-
во - добивите от полевъдство и
животновъдство намаляват, кое-
то води до недостиг на храни за
хората.

Какво може
да се направи

за решаването на проблема?
Необходимо е да се вложат зна-
чителни финансови, материални

и кадрови ресурси за стабилизи-
рането и развитието на водното
стопанство. Трябва да се прило-
жат драконовски мерки срещу
замърсителите на реките, езера-
та и изкуствените водоеми, като
дори се стигне до криминализи-
рането на такива действия, за-
щото това е престъпление спря-
мо човечеството.

Сред важните мерки е съще-
ствуващите язовири да бъдат под
постоянен контрол от страна на
висококвалифицирани специали-
сти, които да контролират и уп-
равляват водните ресурси. Кога-
то се топят снеговете и валят

дъждове, в тях трябва да се съби-
ра буквално всяка капка вода. За
да не се изпуска безвъзвратно,
когато капацитетът им се
изпълни, към тях трябва да се
изградят буферни водоеми, кои-
то да приемат преливните води.
Поддържането на речните кори-
та да бъде безупречно съгласно
нормите за хидротехническо и
екологическо състояние. Водо-
проводната мрежа трябва да
бъде в идеално състояние, така
че течовете да се сведат до пре-
делен минимум. Рязко да се на-
малят водоемките производства.
Тези, които остават, да плащат
многократно по-високи от досе-
гашните цени за потреблението
на вода. Това ще ги стимулира
да създадат свои водоизточни-
ци, главно от подпочвени води.

Дейността на такива предприя-
тия да се разрешава само ако
имат собствени пречиствателни
станции за отпадъчните води.

На България спешно са й
необходими 5-6 големи, 8-9
средни и двадесетина по-малки
язовири. Чрез тях ще се осигурят

необходимите
водни

резерви

които да обезпечат снабдяване-
то и през по-продължителни за-
сушавания. Нужно е бързо
възстановяване на напоителни-
те системи, за да не се използва
питейна вода за напояване. И на
първо място на тези, които полз-
ват вода от Дунав и Марица, но
също така и от Янтра, Тунджа,
Огоста. Защото сега най-мощна-
та в миналото - Беленската, и
много други, са само спомен.

В отдавнашни времена при
сушави години хората са разчи-
тали на Господ и са правели
молебени за дъжд. Сега се раз-
чита на научно-техническите
постижения. И най-успешно се
справят с проблема държавите
от най-безводните райони, един
от които е Арабският полуостров.
С колосалните финансови сред-
ства, които получават от добива
и продажбата на петрол, те са
изградили мощни пречиства-
телни съоръжения за обезсоля-
ване на морската вода. Благо-
дарение на нея са превърнали
пустините в обетовани кътчета
с буйна тропическа растител-
ност. И ние имаме море, но е
много по-солено. А освен това
съоръженията за пречистване
струват много по-скъпо, откол-
кото ако се приложат посочени-
те по-горе горе мероприятия за
запазването на нашето водно
сладководно богатство.

Ще има ли полза от електронния
регистър на земеделците?
Надежда БОЧЕВА

Земеделските производители да
влязат в електронен регистър до 1 ок-
томври - това предложи преди дни аг-
роминистърът Димитър Греков. Той
обясни, че вписването на стопаните в
регистъра ще става напълно безплатно
и по места в областните дирекции по
земеделие. След като стопаните бъдат
обхванати от електронната система, ще
се знае какви площи се обработват и с
каква продукция.

Според ресорния министър с новия
регистър ще е ясно и за търговските
вериги на какви количества продукция
могат да разчитат, тъй като сега малки-
те производители не могат да произве-
дат големите количества, които търсят
веригите магазини. Земеделците освен
това не покриват и всички условия за
финансови документи и добри опаков-
ки на стоката.

Дублиране
на информацията

Защо обаче министерството прави
такъв регистър, след като всяка година
земеделците се регистрират в област-
ните дирекции? От октомври до февру-
ари производителите по закон са
задължени да подават анкетни карти,
в които посочват колко декара обра-
ботват, в кои землища са имотите и
какви култури се отглеждат. Тази ин-
формация се обработва в областните
дирекции по земеделие и се вписва в
регистър.

Освен това от май до юли произво-
дителите също подават информация за
земите, които обработват, и вида на
сключените договори - наем, аренда

и т.н. На практика аг-
роминистерството раз-
полага с достатъчно
подробна информация
за това какво правят
производителите вся-
ка стопанска година.
Въпреки това в цялата
страна ще започне
масова пререгистра-
ция на агробизнеса,
която ще дублира
съществуващата ин-
формация.

Иначе производите-
лите очакват действия
срещу сивия сектор. От
новия регистър ще има
полза, ако чрез него се
противодейства на си-
вия сектор, заяви Цве-
тан Цеков, зам.-предсе-
дател на Асоциацията
на земеделските произ-
водители в България
(АЗПБ).

Според него в сис-
темата с анкетните кар-
ти има пропуски - чес-
то търговци се регист-
рират като производи-
тели. Така те ползват
по-нисък наем, за да наемат сергии по
пазарите. Там не се издават касови бе-
лежки и некоректните търговци купуват
без документи плодове и зеленчуци,
които препродават. Веднъж след като
са се регистрирали, търговците с годи-
ни просто презаверяват документите, че
произвеждат.

Цветан Цеков посочи, че произво-
дителите искат комплексни мерки, кои-
то да спрат този тип продажби и неза-

конния внос на плодове и зеленчуци.

Позицията на
министерството

Целта на създаването на регистъра
е да се знаят всички производители в
България, заяви пред БНР заместник-
министърът на земеделието Явор Гечев.
Въпросът е как един търговец, който е
регистриран като земеделски произво-
дител, има 10 дка домати? Как той ре-

ализира продукция не за 10 дка домати,
а няколко хиляди тона, което на практи-
ка е скрито прекупуване, попита той.

Гечев обясни, че регистърът ще дава
прогнозни средни стойности на това,
което е възможно да се произведе от
единица продукция. Целта е да се огра-
ничи практиката прекупвачите да не
плащат данъци и да реализират големи
печалби на гърба на производителите.

Назаем от Investor.bg
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ÍÓÍÓ¯Í‡Ú‡ Â ÒÌÂÒÎ‡ ˇÈˆÂÚÓ ËÎË
Ô˙‚Ó ÓÚ ˇÈˆÂÚÓ ÒÂ Â ËÁÎ˛ÔËÎ‡
ÍÓÍÓ¯Í‡Ú‡. œÓ‚Ó‰ ‰‡ ÒË Á‡‰‡Ï
ÓÚÌÓ‚Ó ÚÓÁË Ô‡ÒÚ‡ ‚˙ÔÓÒ
·Â¯Â ÍÓÌˆÂÚ˙Ú Ì‡ „ÛÔ‡Ú‡ ÓÚ
ÂÒÚ‡‰ÌË ÔÂ‚ˆË ì√‡ÏÓÙÓÌî, ËÁ-
ÌÂÒÂÌ ÔÂ‰ ÍÛÓÚËÒÚËÚÂ ‚ ÔÂ-
Ì‡ÒÂÎÂÌËˇ Ë ÚÓ‚‡ ÎˇÚÓ ÒÎ˙Ì˜Â‚
„‡‰. œÂÌ‡ÒÂÎÂÌ ·Â¯Â ‚Â˜ÂÚ‡,

Б

От дума на дума, та в... ДУМА

Á‡ ÍÓˇÚÓ ËÒÍ‡Ï ‰‡ ‚Ë ‡ÁÍ‡Ê‡, Ë ‡ÏÙËÚÂ‡Ú˙˙Ú Ì‡ ÓÚÍËÚËˇ
ìÒ‡ÎÓÌî ‚ ˆÂÌÚ˙‡ Ì‡ „‡‰‡, ‡ ËÁÔ˙ÎÌÂÌËˇÚ‡ ÒÂ ˜Û‚‡ı‡
‰‡ÎÂ˜ Ì‡ÓÍÓÎÓ. Õ‡ „ÓÎÂÏËˇ ÂÍ‡Ì Á‡‰ ÔÂÂ˘ËÚÂ Ï˙ÊÂ ·Â¯Â
ËÁÔËÒ‡ÌÓ ÔÓÁ‰‡‚ÎÂÌËÂ ÓÚ „ÓÒÔÓ‰ËÌ ÍÏÂÚ‡, ÍÓÈÚÓ ˇ‚ÌÓ Â
ÏÂÊ‰Û ËÌËˆË‡ÚÓËÚÂ.

œÓÔÛÒÌ‡ı ‰‡ ÒÔÓÏÂÌ‡, ˜Â Ì‡ ÔÎ‡ÊÓ‚ÂÚÂ Ë ÔÓ ÛÎËˆËÚÂ
Ì‡ „‡‰‡ ÒÂ ˜Û‚‡¯Â ‰ÓÒÚ‡ ÔÓ‚Â˜Â ÛÒÍ‡ Â˜, ÓÚÍÓÎÍÓÚÓ
Ì‡¯‡. “˙„Ó‚ˆËÚÂ ‚ Ï‡„‡ÁËÌË Ë ÒÂ„ËË Î˛·ÂÁÌÓ ÔÂ‰Î‡„‡ı‡
ÒÚÓÍ‡Ú‡ ÒË ÔÂ‰ËÏÌÓ Ì‡ ÂÁËÍ‡ Ì‡ œÛ¯ÍËÌ Ë ËÏ‡ı ˜Û‚ÒÚ‚Ó-
ÚÓ, ˜Â ‚Â˜Â Â ÓÍÚÓÏ‚Ë, ÍÓ„‡ÚÓ ÒÂ Í‡Ìˇ ‰‡ ıÓ‰ˇ ‚ ÃÓÒÍ‚‡.
ÕÓ ‰‡ ÒÂ ‚˙ÌÂÏ Í˙Ï ÍÓÍÓ¯Í‡Ú‡ Ë ˇÈˆÂÚÓ! ÕÂ ÏÓÊ‡ı ‰‡ ÒË
ÓÚ„Ó‚Óˇ Ì‡ ‚˙ÔÓÒ‡ ‰‡ÎË Ó„‡ÌËÁ‡ÚÓËÚÂ Ò‡ ÔÂ‰‚Ë‰ËÎË
ÚÓÁË ÍÓÌˆÂÚ ÓÚ ˜Û‰ÂÒÌË ÛÒÍË ÔÂÒÌË, Á‡ ‰‡ ÔÓÎ‡ÒÍ‡ˇÚ
‰Ó¯ÎËÚÂ ‚Â˜Â ÛÒÍË „ÛÔË Ë ˜‡ÒÚÌË ÎÂÚÓ‚ÌËˆË ËÎË ÚÓ‚‡ Â
ıËÚ˙ Ú˙„Ó‚ÒÍË ÚËÍ, Ò ÍÓÈÚÓ Ó·˘ËÌ‡Ú‡ ËÒÍ‡ ‰‡ ÔË‚ÎÂ˜Â
Ë Á‡ ‰Ó„Ó‰ËÌ‡ ËÁ·‡ÎËÚÂ ‰‡ ÔÂÍ‡‡Ú ÔÓ˜Ë‚Í‡Ú‡ ÒË ‚
¡˙Î„‡Ëˇ Ë ÚÓ - ‚ —ÓÁÓÔÓÎ. » ‚ Â‰ËÌËˇ Ë ‚ ‰Û„Ëˇ ÒÎÛ˜‡È
ËÁÔ˙ÎÌËÎ‡Ú‡ ‡ÏÙËÚÂ‡Ú˙‡ ÛÒÍ‡ ÔÛ·ÎËÍ‡ ·Â¯Â ÏÌÓ„Ó
˘‡ÒÚÎË‚‡, ÔÂÂ¯Â Á‡Â‰ÌÓ Ò ËÁÔ˙ÎÌËÚÂÎËÚÂ Ë „Ë Ì‡„‡Ê‰‡-
‚‡¯Â Ò ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌË Ò˙‰Â˜ÌË ‡ÔÎÓ‰ËÒÏÂÌÚË.

¬ÒÚ‡ÌË Ì‡ „ÓÎˇÏ‡Ú‡ ÒˆÂÌ‡, Ì‡ ÌÂÈÌÓÚÓ ÔÓ‰˙ÎÊÂÌËÂ
ËÎË ‡Á¯ËÂÌËÂ, ÔÓ‰ÒÍ‡˜‡ı‡ ‚ ËÚ˙Ï‡ Ì‡ ËÁÔ˙ÎÌˇ‚‡Ì‡Ú‡
ÔÂÒÂÌ Ë ÔÓÓ˘ÂÌË ÓÚ ‚Ó‰Â˘Ëˇ, ‰‚‡ÈÒÂÚËÌ‡ ‰Âˆ‡ Ì‡ ‚˙Á‡ÒÚ
ÏÂÊ‰Û ˜ÂÚËË-ÔÂÚ Ë ‰Â‚ÂÚ-‰ÂÒÂÚ „Ó‰ËÌË. ÕÂ ‚ÒË˜ÍË ·ˇı‡
ÓÚÎË˜ÌË Ú‡Ìˆ¸ÓË, ÌÓ ÔË‰‡‚‡ı‡ ÓÒÓ·ÂÌÓ Ó˜‡Ó‚‡ÌËÂ Ì‡
ÍÓÌˆÂÚ‡. “Â ÓÚ Ò‚Óˇ ÒÚ‡Ì‡ ‡Á·‡ı‡, ˜Â ÌÂ ÔÂ˜‡Ú Ë ‰ÓË
Ò‡ ı‡ÂÒ‚‡ÌË Ë ìÁ‡‰˙Î·Ó˜Ëı‡î ËÁˇ‚ËÚÂ ÒË. ÕˇÍÓË ÏÓÏË˜ÂÌ-
ˆ‡ Á‡ÔÓ˜Ì‡ı‡ ‰‡ ÔÓÍ‡Á‚‡Ú ÛÏÂÌËˇÚ‡ ÒË ÔÓ ·‡ÎÂÚ ËÎË „ËÏ-
Ì‡ÒÚËÍ‡, ‰Û„Ë ÔÓÒÚÓ ÒÂ ËÁÊË‚ˇ‚‡ı‡ Í‡ÚÓ „ÎÂ‰‡ÌË ÓÚ
ÔÛ·ÎËÍ‡ ‡ÚËÒÚË, ÔÓÒÚÂÔÂÌÌÓ ÒÂ ÔË·ÎËÊËı‡ ‰Ó ÔÂÂ˘ËÚÂ
Ï˙ÊÂ Ë ÌÂÛÒÂÚÌÓ ÒÚ‡Ì‡ı‡ ÌˇÍ‡Í‚‡ Ò‚ÓÂÓ·‡ÁÌ‡ ÛÍ‡Ò‡ Ì‡
ËÁÔ˙ÎÌÂÌËˇÚ‡ ËÏ.

ŒÚ Ï‡ÎÍ‡ „ÛÔË˜Í‡ ÚÂ ·ˇı‡ ‚Â˜Â ÚÓÈÌÓ, ˜ÂÚ‚ÓÌÓ ÔÓ-
‚Â˜Â. Õ‡ ÒˆÂÌ‡Ú‡ ÔÓ‰ÒÍ‡˜‡ı‡ ÌÂ ÔÓ-Ï‡ÎÍÓ ÓÚ ¯ÂÈÒÂÚ-ÓÒÂÏ-
‰ÂÒÂÚ Ï‡Î˜Û„‡Ì˜ÂÚ‡ - ÊË‚‡ Ë Ú‡ÌˆÛ‚‡˘‡ ‰ÂÍÓ‡ˆËˇ Ì‡
ÍÓÌˆÂÚ‡. »ÒÚËÌÒÍ‡ ‡Ú‡ÍˆËˇ ·ˇı‡ ì‡ÚËÒÚËÚÂî Ì‡ ÔÓ „Ó-
‰ËÌÍ‡ Ë ÔÓÎÓ‚ËÌ‡, ÓÒÓ·ÂÌÓ Â‰ÌÓ ÓÚ Úˇı, ÍÓÂÚÓ ÌÂÔÂÍ˙ÒÌ‡-
ÚÓ Ô‡‰‡¯Â, Ú‡ Í‡ÍË Ì‡ ÔÓ ÚË-˜ÂÚËË „Ó‰ËÌÍË ÏÛ ÔÓÏ‡„‡ı‡
‰‡ ÒÚ‡ÌÂ, Á‡ ‰‡ ÔÓ‰˙ÎÊË ÒÏÂ¯ÌËÚÂ ÒË ‰‚ËÊÂÌËˇ. ŸÓÏ Á‡
ÏÂÌ ÚÂÁË ìËÁÔ˙ÎÌÂÌËˇî ·ˇı‡ ÚÓÎÍÓ‚‡ ÔË‚ÎÂÍ‡ÚÂÎÌË, ÔÂ‰-
ÒÚ‡‚ÂÚÂ ÒË ‡‰ÓÒÚÚ‡ Ì‡ ÏÎ‡‰ËÚÂ Ó‰ËÚÂÎË, ÍÓËÚÓ Á‡ Ô˙‚Ë
Ô˙Ú ‚ËÊ‰‡Ú ìÔÛ·ÎË˜Ì‡ ËÁˇ‚‡î Ì‡ ˜Â‰ÓÚÓ ÒË.

—‡ÏËÚÂ ÚÂ ‰ÓÒÚ‡Ú˙˜ÌÓ ‰Ó·Â ÒÂ Á‡·‡‚Îˇ‚‡ı‡ Ò ÍÓÌ-
ˆÂÚÌËÚÂ ËÁÔ˙ÎÌÂÌËˇ. «‡ÔËÍ‡Á‚‡ı Â‰ÌË ÒÂ‰Ì‡ÎË ‰Ó ÏÂÌ Ë
„Ó‚ÓÂ˘Ë Ì‡ ÛÒÍË ÏÎ‡‰Ë ıÓ‡ - ÚÂ ÒÂ ÓÍ‡Á‡ı‡ ÛÍ‡ËÌˆË.
ŒÚ ‰Û„‡Ú‡ ÏË ÒÚ‡Ì‡ ÒÂ‰Â¯Â ·˙Î„‡Í‡, ÍÓˇÚÓ ÔÂÂ¯Â Á‡-
Â‰ÌÓ Ò ‡ÚËÒÚËÚÂ, Ë ÚÓ Ò ÚÓ˜ÌË ‰ÛÏË, ‚ÒË˜ÍË ÏÛÁËÍ‡ÎÌË
ıËÚÓ‚Â, ÌÂÁ‡·‡‚ÂÌË Ë ÌÂÁ‡·‡‚ËÏË ÔÂÁ „Ó‰ËÌËÚÂ. “ˇ ÒÂ
ÓÍ‡Á‡ ËÌÊÂÌÂÍ‡ ÓÚ ‡ÚÓÏÌ‡Ú‡ ˆÂÌÚ‡Î‡ ‚  ÓÁÎÓ‰ÛÈ.

¿ Í‡Í‚Ó ÔÂÂ¯Â ‚Ò˙˘ÌÓÒÚ „ÛÔ‡Ú‡ ì√‡ÏÓÙÓÌî?
ŒÚ ÔÓÁÌ‡ÚËÚÂ Ì‡ ÏÓÂÚÓ ÔÓÍÓÎÂÌËÂ ì ‡Ú˛¯‡î, ì—ÏÛ„-

ÎˇÌÍ‡-ÏÓÎ‰Ó‚‡ÌÍ‡î, ƒÂÌ¸ ÓÊ‰ÂÌËˇî, ì—Ú‡‚‡È, ÒÚ‡Ì‡ Ó„-
ÓÏÌ‡ˇî ÔÂÁ ÒÚ‡Ë Ë ‚ÒÂËÁ‚ÂÒÚÌË ÓÏ‡ÌÒË Í‡ÚÓ ìŒ˜Ë
˜ÂÌ˚Âî ‰Ó ·˙Î„‡ÒÍË ÂÒÚ‡‰ÌË ÔÂÒÌË (Â‰Ì‡ Ì‡ ≈ÏËÎ
ƒËÏËÚÓ‚ Ë Â‰Ì‡ Ì‡ “ÓÌË ƒËÏËÚÓ‚‡), ÔÂ‚Â‰ÂÌË Ë ÔÓ-
ÎÛ˜ËÎË ÔÓÔÛÎˇÌÓÒÚ Ì‡ ÛÒÍËÚÂ ÂÒÚ‡‰ÌË ÔÓ‰ËÛÏË. Õ‡
‰Û„ (Î˙ÒÍ‡‚) ÍÓÌˆÂÚ ÏÓÊÂ ‰‡ ÌÂ Â ÔËÂÚÓ, ÌÓ ÚÛÍ ‰Ó
ÏÓÂÚÓ Ë ‰Ó ÔÎ‡Ê‡, ˜ËËÚÓ ÔÂÒ˙˜ËÌÍË Ó˘Â ÌÂ ÒË ÓÚÏËÎ
Ò˙‚ÒÂÏ ÓÚ „˙·‡ ÒË, ·Â¯Â Ò˙‚ÒÂÏ ÂÒÚÂÒÚ‚ÂÌÓ ˆˇÎ‡Ú‡
ÔÛ·ÎËÍ‡ ‰‡ ÔÂÂ ÌÂÔËÌÛ‰ÂÌÓ Î˛·ËÏËÚÂ ÒË ÔÂÒÌË Á‡Â‰ÌÓ
Ò ËÁÔ˙ÎÌËÚÂÎËÚÂ. » ‰‡ „Ë ÔÂÂ ÌÂ Ó„‡ÌËÁË‡ÌÓ, ‡ ÔÓ
‚ÓÎˇÚ‡ Ì‡ Ò˙ˆ‡Ú‡ ÒË. ¡ˇı ÔËˇÚÌÓ ËÁÌÂÌ‡‰‡Ì, ˜Â ÔÂÂı‡
ÏÎ‡‰Ë ıÓ‡, Á‡ ÍÓËÚÓ ÓÊ‰ÂÌËÚÂ ‰‡ÚË Ì‡ Î˛·ËÏËÚÂ ÔÂÒÌË
Ò‡ ËÒÚÓËˇ. œÂÂı‡ Ë ·˙Î„‡Ë, Á‡ ÍÓËÚÓ ÚÂÁË ÔÂÒÌË Ò˙˘Ó
Ò‡ Î˛·ËÏË. ”Ê‡ÒÌÓ ÒÂ ˇ‰ÓÒ‡ı, ÍÓ„‡ÚÓ ÌˇÍÓÎÍÓ ‰ÌË ÔÓ-
Í˙ÒÌÓ ÏË ÒÂ ÏˇÌ‡ ‚ ÍÛÓÚÌ‡Ú‡ Ì‡‚‡ÎËˆ‡ Â‰ËÌ ÓÚ „Î‡‚-
ÌËÚÂ Ò˙·Ó‚‡˜Ë Ì‡ Ô‡ÏÂÚÌËÍ‡ Ì‡ —˙‚ÂÚÒÍ‡Ú‡ ‡ÏËˇ ‚
—ÓÙËˇ, ËÁ‚ÂÒÚÌËˇÚ ‡ÌÚËÍÓÏÛÌËÒÚ Ë ÂÌÂ„‡Ú »‚Ó »Ì‰ÊÂ‚.
 ‡Í ÎË ·Ë Â‡„Ë‡Î ÚÓÈ, Ë ËÁÓ·˘Ó ıÓ‡ Í‡ÚÓ ÌÂ„Ó, ‡ÍÓ
ÒÎÛ˜‡ÈÌÓ ÔËÒ˙ÒÚ‚‡ı‡ Ì‡ ÚÓÁË ÍÓÌˆÂÚ?

¬Â˜ÂÚ‡ ÔÓ‰˙ÎÊË Ò Ú‡Í‡ Ì‡Â˜ÂÌÓÚÓ ì ‡ËÓÍÂî, ÔÓ-
Ò‚ÂÚÂÌÓ Ò˙˘Ó Ì‡ ÛÒÍ‡Ú‡ ÂÒÚ‡‰Ì‡ ÔÂÒÂÌ. ÃÓÏ˜ÂÚ‡ Ë
ÏÓÏË˜ÂÚ‡ Ò‡ÏÓ‰ÂÈˆË, ËÁÔ˙ÎÌËı‡ Ó˘Â ÏÌÓ„Ó ÔÓÁÌ‡ÚË Ë
ÌÂÔÓÁÌ‡ÚË Á‡ ÏÂÌ ÔÂÒÌË, ˜ËËÚÓ ÚÂÍÒÚÓ‚Â, Í‡ÍÚÓ Â ÔËÂÚÓ,
·ˇı‡ ËÁÔËÒ‡ÌË Ì‡ „ÓÎÂÏËˇ ÂÍ‡Ì. œÓÏÓ˘ÌËÍ Ë ÔÓÌˇÍÓ„‡
ÚÂıÂÌ Ô‡ÚÌ¸Ó ·Â¯Â ÒËÏÔ‡ÚË˜ÂÌ ‚Ó‰Â˘, ÍÓÈÚÓ ÏÂ Ì‡Í‡‡
‰‡ ÒË Ë ÔËÔÓÏÌˇ ÛÒÍ‡Ú‡ ‰ÛÏ‡ ìÁ‡ÚÂÈÌËÍî. “ˇ Ò˙‚ÒÂÏ ÌÂ
Â ‚‡ÊÌ‡, ÌÓ ËÏ‡ ÚÓÎÍÓ‚‡ ‚‡ÊÌË ÌÂ˘‡, Á‡ ÍÓËÚÓ ÒË ÒÚÛ‚‡
‰‡ ÒË ÒÔÓÏÌˇÏÂ Ë Ò˙Ê‡Îˇ‚‡ÏÂ, ˜Â Ò‡ ÓÒÚ‡Ì‡ÎË ‚ ÏËÌ‡ÎÓ-
ÚÓ. ¿ ÒÂ„‡ Â ÔËÂÚÓ ‰‡ ÒÂ Í‡Á‚‡, ˜Â ‚˙‚ËÏ Ì‡ÔÂ‰. “ÓÁË
ÍÓÌˆÂÚ Ë ÛÒÍËÚÂ ÔÂÒÌË, Ë Ò˙‰Â˜Ì‡Ú‡ ÔÛ·ÎËÍ‡ ÏÂ Ì‡Í‡-
‡ı‡ ˘‡ÒÚÎË‚Ó ‰‡ ÒÂ Ó·˙Ì‡ Ì‡Á‡‰. ƒ‡ÌÓ Ï‡Î˜Û„‡ÌËÚÂ,
ÍÓËÚÓ ÓÌ‡ÁË ‚Â˜Â Ì‡Ô‡‚Ëı‡ Ò‚ÓËÚÂ ÒˆÂÌË˜ÌË ì‰Â·˛ÚËî,
·˙‰‡Ú ÔÓ-Ì‡ˇÒÌÓ Ò ÔÓÒÓÍËÚÂ...

ˇı ‚ —ÓÁÓÔÓÎ. » Â‰Ì‡
‚Â˜Â ÒÂ ÒÂÚËı Á‡ ÒÚ‡-
Ëˇ (Ï‡È ÌÂ‡ÁÂ¯ÂÌ ‰Ó
‰ÌÂÒ) ÒÔÓ ‰‡ÎË Ô˙‚Ó

ОЩЕ ВЕДНЪЖ ЗА
ПЪРВЕНСТВОТО
НА ЯЙЦЕТО ИЛИ
НА КОКОШКАТА

е само Денят на българската
просвета и култура е добър
повод да поразсъждаваме за
културата по принцип. Не за

Йонко БОНОВ

Туберкулоза
на духа
Днес обществото ни се нуждае жизнено от своя актуална култура,
която да бъде носител на висока художествена стойност

ННННН

Архитектурни тенденции в полите на Витоша...

онази култура, натъкмена върху кула
от слонова кост високо над горчилка-
та на живота, подобно на парче сме-
танов сладолед върху клечка. Не и за
културата и писмеността, отстоявана
от равноапостолните братя Кирил и
Методий и извисила се тържествува-
що над папските постулати на трие-
зичната догма. Не и за културата на
нашето Национално възраждане,
нито дори за социалистическата ни
култура. Изобщо не за културното ни
наследство, което сме го получили
даром от своите достойни предшест-
веници. Иска ми се да помислим за
това как ние самите съхраняваме и
развиваме това наследство, за харак-
тера на нашата съвременна култура,
чийто образ сме призвани да изваем
ние, днешните хора, с личния пример
на живота си, с делата си, с мечтите
си.

Нека най-напред да си припом-
ним политическата аксиома, че в
класовото общество културата има
класов характер, а духовната култу-
ра е отражение на условията, които
диктува материалният живот; нейно-
то съдържание и характер се опре-
делят от икономическия строй на об-
ществото. Та каквото е обществено-
политическото развитие на нашето
съвремие, такава е културата ни.
През последните 23 години на не-
избродим преходен период Бълга-
рия изгуби своята политическа и
културна идентичност. Парламентар-
ният и икономическият модел, който
нашите конюнктурни политици ни
натрапват, е всъщност унизителен
юлар, с който изстискват до задуша-
ване силите ни. Всъщност такава е
волята открай време на великите
сили, включително и на презокеан-
ската суперсила. Този позорен, но
твърде удобен за чужди интереси,
юлар обезличава напълно страната
ни, превръща я в нескопосен подра-
жател и в послушен политически са-
телит.

За съжаление такова е и лице-
то на родната ни съвременна кул-
тура, а резултатът е тъжен и песи-
мистичен - затваряни стотици чи-
талища с традиции, някои от които
са осмислени прагматично като
бази на частни фирми, пустеещи
училища, десетки хиляди деца,
напускащи всяка година класните
стаи, а неграмотността - тази ту-
беркулоза на духа, се шири все по-
тревожно и безнадеждно.

Още през първите години на така
наречената “демокрация” стабилни-
те държавни издателства - светил-
ници на знанието и културата в
продължение на десетилетия наред,
бяха закривани едно след друго.
Нароиха се на тяхно място множест-
во частни издателства, но нищожна
част от тях успяха да се задържат за
по-дълго върху тясната и кална
пътечка на родния ни книжен пазар.
Българската литература беше обре-
чена на тежко и безкомпромисно
съществуване - без протекции и на-
ционални грижи. Нямаше никакви
компромиси дори за онези, дръзна-
ли да създават периодични издания
и книжнина за най-малките. В
държавния модел, натъкмен според
представите и интересите на седе-
сари, начело с “многознаещия” ико-

номист Иван Костов, вдигна ръце не
само от литературата, но и изобщо
от изкуството. Ролята на обективна-
та художествена и литературна кри-
тика беше обезличена. Издателст-
вата, които печатат всичко срещу не-
обходимото заплащане, нямат инте-
рес от безкомпромисна обективна
оценка за индустрията, създавана от
неуморни графомани и самозванци,
себеизтъкващи се без свян като
поети и писатели. В този бълвоч от
нискокачествена литература, изда-
вана безкритично, четящият човек,
е объркан и обезверен в търсенето
на истинските художествено стойно-
стни произведения. Впрочем млади-
те поколения през годините на “де-
мократичния” преход водят тежка
борба за физическото си оцелява-
не, а между мрачните стени на туне-
ла, в който все още не се вижда
спасителна светлинка, те се лутат
обезверени, без да имат потребност

от четене или от досег с изкуство.
В условията на захаросана и на-

пудрена безкритичност идентични
процеси протичат в областта на изо-
бразителното изкуство и музиката,
където подражателството и наглите
кражби на интелектуална собственост
се ширят ненаказани, глазирани от
самоцелно хвалебствени отзиви в
периодичните печатни издания.

Подобна тенденция наблюдаваме
в архитектурното изкуство, наложено
в големите градове на страната ни.
Мнозина проектанти и строителни
предприемачи натрупаха милиони до
началото на икономическата криза,
реализирайки помпозни подражател-
ни многофункционални сгради, биз-
нес центрове или снобарски комплек-
си от затворен тип, в които основен
компонент в силуета им са стъклени-

те фасади, оказали се днес открове-
ни символи на обемно-пространстве-
ната пластическа безвкусица и на ам-
бициозната мащабна посредственост.

Същевременно изкуството на со-
циалистическия реализъм се оказва
интересно както за мнозина изкуст-
воведи, така и за широката световна
общественост. В София дори беше
направен опит да бъдат събрани на
едно място характерни артефакти от
епохата на социализма в открития
сравнително наскоро Музей на соци-
алистическото изкуство. Усилено се
работи пък по проект за утвърждава-
нето на целия Димитровград - вдъхно-
вена рожба на победилата социали-
стическа революция, в световна дес-
тинация на така наречения “тоталита-
рен туризъм”.

Тези достижения на социалис-
тическото изкуство обаче са в на-
шето социалистическо минало.
Днес обществото ни се нуждае
жизнено от своя актуална култура,
която да бъде носител на висока
художествена стойност. Само така-
ва култура може да бъде истинско
оръжие за възпитание на трудещи-
те се. Вдъхновител на нейните твор-
ци е възможно да бъде единствено
силното комунистическо движение,
а не свенливият офисен комунизъм.
Комунистическо движение, което
да обединява по улици и площади
вярващи в идеите му хора, търсе-
щи упорито своята социална спра-
ведливост. Активното комунистиче-
ско движение, намиращо общ език
и съпричастност с обществото, би
бил истински пример и вдъхнове-
ние за редица талантливи творци.
В това ни убеждава недвусмисле-
но старата, изпитана в борбата за
справедливост, политическа аксио-
ма: в класовото общество културата
има класов характер.
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ои са представители-
те на природата, как-
ви са основните при-
чини за замърсяване-
то й, как това се отра-

Ó÷åíåòî ìîæåÓ÷åíåòî ìîæåÓ÷åíåòî ìîæåÓ÷åíåòî ìîæåÓ÷åíåòî ìîæå
äà áúäå çàáàâíîäà áúäå çàáàâíîäà áúäå çàáàâíîäà áúäå çàáàâíîäà áúäå çàáàâíî
Третокласници от 105 СОУ „Атанас Далчев” в София
написаха третата си книга по проект „Успех”

ВЪПРОСИ КЪМ ОТБОРА,
ОТСТОЯВАЩ ТЕЗАТА,
ЧЕ ЧОВЕКЪТ Е ПО-СИЛЕН
ОТ ПРИРОДАТА:

 Защо сечете горите, след като по този начин намаля-
вате кислорода?

 Защо не почиствате след домашния си любимец?
 Не разбирате ли, че като не пазите природата, се

разболявате?
 Защо строите там, където има дървета и трябва да ги

изсичате?
 Защо пушите цигари, след като така замърсявате

въздуха и тровите и себе си, и другите около вас?
 Защо си хвърляте фасовете по земята - нали така

замърсявате и има опасност от пожар?
 Защо замърсявате водата - нали тя ви служи за

пиене и миене?
 Защо късате цветята, след като те ще увяхнат и

умрат?
 Защо хвърляте боклуците си, където ви падне?
 Защо все още не събирате разделно отпадъците и не

ги рециклирате - знаете ли колко много може да се
спести от това?

 Щом като твърдите, че няма достатъчно кофи за
разделно събиране на отпадъци, не можете ли да изис-
кате от общината да ги постави или вие сами да си ги
купите?

 Защо загрозявате гледката около вас, като замърся-
вате природата?

 Защо не пестите водата и енергията?
 Разбирате ли, че не можете да се борите с гнева на

природата - природните бедствия?
 Защо се мислите за всесилни?!
 Защо мислите, че природата няма сила да отмъсти за

всичко лошо, което сте й сторили?

От отпадни материали децата изработиха изделия, които продадоха, с приходите
от 40 лева ще купят и през септември ще засадят дърво в училищния двор На Драгалевския манастир

В Посетителския център на Витоша - унесени в гласа на птиците

Здравко Атанасов, Калина Асе-
нова, Калина Колева, Красиана
Данова, Паола Филипова, Сава
Попов, Ния Щетинска, Татяна
Караджова. А “Нашият общ дом”
е третата книга, която създават,
след “Нашият втори дом”, посве-
тена на училището, и свързана-
та със здравословния начин на
живот “Най-голямото богатство”,
която ДУМА представи.

Докато подготвят книгата,
децата осъзнават, че човешка-
та дейност влияе на природата.
Решават да се отделят на два
отбора и да проведат дебати на
тема кой е по-силен - природа-

та или човекът. Всеки отбор на-
писва кратка мотивировка в за-
щита на своята идея. Природата
е по-силна от човека - твърдят с
аргументи Елена, Красиана,
Ния, Калина Асенова, Калина
Колева, Сава. Противоположна-
та позиция - че човекът е по-
силен от природата, отстояват
Александра, Василена, Паола,
Габриела, Анна-Мария, Татяна.
Двата отбора упорито защита-
ват своите тези. Някои въпроси
обаче остават без отговор. Тога-

ва всички се замислят. И разби-
рат, че природата и човекът си
влияят взаимно, не могат да
съществуват един без друг и
човешката дейност трябва да
бъде такава, че природата да
остане наш общ дом.

Третокласниците са издири-
ли гатанки, свързани с природа-
та. Колективно са написали при-
казка и стихотворение, посвете-
ни на нея. Провели са помежду
си конкурси за илюстрации на
творбите, направили са графич-
ни проекти на тема “Природата
и аз”. Като във всяко научно-
популярно издание, накрая е

посочена използваната научна,
научно-популярна, художестве-
на и справочна литература,
състояща се от 34 заглавия!

Докато заедно с нашата
ръководителка Румяна Тунева
работихме по програма “Успех”,
формирахме умения за общува-
не и изказ, учихме се да рабо-
тим в екип, да обсъждаме въпро-
сите, да стигаме до общо мне-
ние, учихме се да творим. Учих-
ме се и на още нещо - че при-
родата е не само източник на

въздух, на вода, на храна. Тя е
тази, която най-много страда от
човешката дейност. И от всеки
човек на Земята, включително
и от 9-10-годишните деца, зави-
си тя да остане чиста и да е
истински дом за всички живи
същества. Затова завършваме
книгата “Нашият общ дом” със
стихотворението “Гошо”, което
създадохме колективно, разказ-
ват учениците.

“Дейностите по проект “Ус-
пех” са поле за личностна изя-
ва на децата. Те се учат да
работят в екипи, да издирват,
анализират, обобщават инфор-
мация, да стигат до единно за
групата решение. Тези занима-
ния осмислят свободното им
време и дават възможност чрез
творчески методи не само да
добият знания, но и да изгра-
дят практически екологически
умения и навици. Защото усво-
еното не само чрез зрението и
чрез слуха знание, но и чрез
практиката е пълноценно и по-
трайно и лесно може да се
превърне в поведенчески мо-
дел. По време на извънкласни-
те занимания децата събираха
разделно своите отпадъци. И в
момент, когато са извън клас-
ната стая, търсят означените в

съответен цвят контейнери, за
да сторят това”, споделя ръко-
водителката на творческото
ателие “От перо до корица”
Румяна Тунева, която е нача-
лен учител в 105 СОУ от 22
години. Тя е авторка на сборни-
ци по български език, методи-
чески разработки по литерату-
ра, на книгата “С мама и татко
на училище”. Съавторка е на
учебни помагала за II и IV клас
за четене с разбиране, както и
на помагало за деца от подгот-

вителните групи и I клас “На
училище с игра”.

Творческите занимания са
финансирани от Министерство-
то на образованието и науката
по проект “Успех” BG 051РО001
- 4.2.05-0001. Чрез оперативна-
та програма “Развитие на чо-
вешките ресурси”, под мотото
“Да направим училището при-
влекателно за младите хора”, се
обезпечават извънкласните
дейности в средните училища,
пояснява г-жа Тунева.

Страницата подготви
Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА

К
зява върху организмите, как
можем да пестим водата, елек-
троенергията, къде да изхвърля-
ме отпадъците си. За тези и
много други въпроси участници-
те в творческото ателие “От
перо до корица” написаха кни-
гата “Нашият общ дом”. В създа-
ването й участваха 14 третоклас-
ници от 105 СОУ “Атанас Дал-
чев” в София. След края на
учебната година те продължи-
ха да се събират в класната стая,
в училищния двор или на Вито-
ша, да проучват материали, да
творят и да се забавляват заед-
но със своята класна ръководи-
телка Румяна Тунева.

Ние сме малки творци - оби-
чаме да издирваме факти за
интересни неща и да пишем
книги, отбелязват в обръщение-
то си към читателите Александ-
ра Тодорова, Анна-Мария Кю-
мурджиева, Василена Монева,
Габриела Василева, Диляна
Джумакова, Елена Михайлова,

Екипна работа
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ЖУРНАЛИСТИЧЕСКИ ЕКИП

АДМИНИСТРАЦИЯ

В Е С Т Н И К  „ Д У М А ”  Е  Н А С Л Е Д Н И К
Н А  ТРАДИЦИИТЕ НА В Е С Т Н И Ц И Т Е

„ Р А Б О Т Н И К Ъ ” ,
„ Р А Б О Т Н И Ч Е С К И  В Е С Т Н И К ”
И  „ Р А Б О Т Н И Ч Е С К О  Д Е Л О ”

ИЗПОЛЗВАНИ СА И ЕМИСИИТЕ НА БТА, "ФОКУС",
БГНЕС, БНР, ФРАНС ПРЕС, ИНТЕРНЕТ И ДР.

РЪКОПИСИ НЕ СЕ РЕЦЕНЗИРАТ И НЕ СЕ ВРЪЩАТ

Издател „ДУМА 2008” ЕООД
Николай Малинов
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НАБЛЮДАТЕЛ:  Велислава Дърева

БЪЛГАРИЯ: Александър Симов - завеж-
дащ отдел - 230;  Аида Паникян - 218;
Веселка Венкова - 224; Десислава
Велева; Мария Нинова - 230; Павлета
Давидова -  215; Ралица Николова -
230; Юлия Кулинска - 215

ИКОНОМИКА: Наталия Гергова - завеж-
дащ отдел - 247; Мая Калпачка-Йова-
новска - 246; Светлана Велева - 246

СВЯТ: Галина Младенова - завеждащ от-
дел - 219; Алберт Аврамов - 220, Кри-
стиела Симеонова - 220

КУЛТУРА: Вилиана Семерджиева -
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нес през по-голямата част от деня ще преобла-
дава слънчево време. Но ще има и разкъсана
облачност, в следобедните часове над запад-
ните райони ще се развива и купеста, но ще

остане почти без валежи. Максималните температури
ще са между 29 и 340. Вятърът ще е слаб до умерен.
Атмосферното налягане ще е около средното, към края
на деня ще се понижи. До обяд над планините ще е
предимно слънчево с разкъсана средна и висока об-
лачност. По-късно през деня с развитие на купеста
облачност, но почти без валежи. По-вероятно е на от-
делни места да прегърми. Вятърът по билата ще е
умерен. Дневна температура на 1200 м 230, на 2000
около 160. По Черноморието ще е слънчево с до уме-
рен северен вятър. Максималните температури ще са
между 28 и 300. Температурата на морската вода е
около 260, вълнението на морето ще е 2-3 бала.
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цялата страна. Вълнението по морския брягцялата страна. Вълнението по морския брягцялата страна. Вълнението по морския брягцялата страна. Вълнението по морския брягцялата страна. Вълнението по морския бряг
ще отслабне, а разкъсани облаци ще има презще отслабне, а разкъсани облаци ще има презще отслабне, а разкъсани облаци ще има презще отслабне, а разкъсани облаци ще има презще отслабне, а разкъсани облаци ще има през
целия ден по черноморското ни крайбрежие.целия ден по черноморското ни крайбрежие.целия ден по черноморското ни крайбрежие.целия ден по черноморското ни крайбрежие.целия ден по черноморското ни крайбрежие.
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“≈À≈÷
¡˙‰ÂÚÂ ÏÌÓ„Ó ‚ÌË-
Ï‡ÚÂÎÌË Ò˙Ò Á‰‡-
‚ÂÚÓ ÒË ‰ÌÂÒ. ŸÂ
ËÁÔËÚ‚‡ÚÂ ÎÂÍÓ

Œ¬≈Õ
ƒÌÂÒ ‚‡¯ËÚÂ ÔÓ-
ÙÂÒËÓÌ‡ÎÌË ËÁˇ‚Ë
˘Â ‚Ë ‰‡‰‡Ú ‚˙Á-
ÏÓÊÌÓÒÚ Á‡ ÏÌÓ„Ó

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
—Â„‡ Â ÔÂÍ‡ÒÂÌ
ÏÓÏÂÌÚ Á‡ ÒÍÎ˛˜-
‚‡ÌÂ Ì‡ ÓÚ‰‡‚Ì‡
ÓÚÎ‡„‡ÌË Ò‰ÂÎÍË.

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
— Í‡Í‚ÓÚÓ Ë ÌÓ‚Ó
‰‡ ÒÂ Á‡ı‚‡ÌÂÚÂ
‰ÌÂÒ, ÌˇÏ‡ ‰‡ ËÏ‡-
ÚÂ „ÓÎÂÏË ÚÛ‰ÌÓ-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
—Â„‡ ÌÂ Â ‚ÂÏÂ
Á‡ Ô˙ÚÛ‚‡ÌËˇ. ¬ËÂ
ÒÚÂ ÌÛÊÌË ÏÌÓ„Ó
ÔÓ‚Â˜Â Ì‡ ‡·ÓÚ-

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
ŸÂ ËÏ‡ÚÂ ‰ÓÒÚ‡
ÌÂ‰Ó‡ÁÛÏÂÌËˇ, ÌÓ
ÚÓ‚‡ Â, Á‡˘ÓÚÓ
ÏÌÓ„Ó ‰˙Î„Ó ÒÚÂ

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
¬ ÒÎÛÊ·‡Ú‡ ‚Ë Ò
ÎÂÍÓÚ‡ ˘Â ÒÂ
ÒÔ‡‚ˇÚÂ Ò ÔÓÒÚÓ-
ˇÌÌËÚÂ Á‡‰‡˜Ë Ë

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
¬ÒË˜ÍË ÓÍÓÎÓ ‚‡Ò
Ò‡ ÌÂ‚ÌË Ë ‚ËÂ
ÒÚÂ ÚÂÁË, ÍÓËÚÓ
Úˇ·‚‡ ‰‡ ÔÓÂÏÂ-

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
«‡ ‚‡Ò ÒÂ„‡ Â ÏÌÓ-
„Ó ÔÓ-‚‡ÊÌÓ ‰‡
ÒÚ‡·ËÎËÁË‡ÚÂ Ó·-
ÒÚ‡ÌÓ‚Í‡Ú‡ ‚ ‰ÓÏ‡

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
ƒÌÂÒ ÓÚ ‚‡Ò ÒÂ
ËÒÍ‡ ‰‡ ·˙‰ÂÚÂ
ÏÌÓ„Ó ÛÔÓËÚË Ë
‰‡ ÌÂ ÒÂ ÔÂ‰‡‚‡-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÌÓ‚Ë ÍÓÌÚ‡ÍÚË Ë ‰Ó·Ë ÙËÌ‡Ì-
ÒÓ‚Ë ÔËıÓ‰Ë. »ÁÌÂÌ‡‰Ë.

ÒÚË Ë ÔÂ˜ÍË. ÕÂ ÒÂ ·ÓÂÚÂ Ò
ÔÓ·ÎÂÏË ÓÚ ÏËÌ‡ÎÓÚÓ.

ÌÓÚÓ ÒË ÏˇÒÚÓ, Í˙‰ÂÚÓ Ì‡Áˇ-
‚‡Ú ÌÂÓ˜‡Í‚‡ÌË ÔÓ·ÎÂÏË.

˘Â ËÁÔ˙Í‚‡ÚÂ ÔÂ‰ Ì‡˜‡ÎÌËˆË
Ë ‰ÂÎÓ‚Ë Ô‡ÚÌ¸ÓË. —Â˘Ë.

ÚÂ Û‰‡ËÚÂ. ŸÂ ·˙‰ÂÚÂ ·ÛÙÂ
ÏÂÊ‰Û ‰‚Â ÒÚ‡ÌË.

œÓ‰·Ë‡ÈÚÂ ‰Ó·Â Ô‡ÚÌ¸ÓË-
ÚÂ ÒË. ”ÒÔÂıË.

ÓÚÎ‡„‡ÎË ‰‡ ÔÓ„Ó‚ÓËÚÂ. –‡Á-
·ÂÂÚÂ ÒÂ ÍÓÈ Í‡Í‚Ó ËÒÍ‡.

‚Ë. œÓÒÚÓ ÔÓÏÂÌÂÚÂ ÍÓÂÌ-
ÌÓ ÔÓ‚Â‰ÂÌËÂÚÓ ÒË.

ÚÂ ÎÂÒÌÓ. œÓÏÓ„ÌÂÚÂ Ì‡ Í˙ÒÏÂ-
Ú‡ ÒË ‰‡ ‡·ÓÚË Á‡ ‚‡Ò.

¬ŒƒŒÀ≈…
≈‰ÌÓ ‰˙Î„Ó Ó˜‡Í-
‚‡ÌÓ ÔËÁÌ‡ÌËÂ
˘Â ‚Ë ‰ÓÌÂÒÂ
Û‰Ó‚ÎÂÚ‚ÓÂÌËÂ Ë

‰ÓÌˇÍ˙‰Â ˘Â ‚Ë Á‡‡‰‚‡ ‰ÌÂÒ.
—ÍÎÓÌÌË ÒÚÂ ‰‡ ÔÓ˘‡‚‡ÚÂ.

 Œ«»–Œ√
ƒÌÂÒ ‰ÓÒÚ‡ ‰Ó·Â
˘Â ‚Ë ‚˙‚ˇÚ
ÙËÌ‡ÌÒÓ‚ËÚÂ ‰Â-
Î‡. ÕÂ ÏÓÊÂ ‰‡

˜‡Í‡ÚÂ „ÓÎÂÏË ÔÂ˜‡Î·Ë, ÌÓ
ÌˇÏ‡ ‰‡ ÔÂÚ˙ÔËÚÂ Ë Á‡„Û·Ë.

Ì‡ÔÂÊÂÌËÂ, ÌÓ ÚÓ‚‡ ÌˇÏ‡ ‰‡
Â ÒÂËÓÁÌÓ.

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

Пърси Джаксън
и Боговете на
Олимп: Морето
на чудовищата

Филмите до 29 август

Cinema City (тел.: 02 929 29 29); Cineplex (тел.: 02 964 30 07); Арена The Mall (бул. “Цариградско шосе”
115); Арена Запад (тел.: 02 812 77 00); Арена Младост (тел.: 02 817 97 00); Mtel IMAX (тел.: 02 929 29 29),
Арена Deluxe - бул. “България 69”, Bulgaria Mall;

One Direction:
Това сме ние

ìœ˙ÒË ƒÊ‡ÍÒ˙Ì Ë ·Ó„Ó‚ÂÚÂ Ì‡ ŒÎËÏÔ:
ÃÓÂÚÓ Ì‡ ˜Û‰Ó‚Ë˘‡Ú‡î ÔÓ‰˙ÎÊ‡‚‡ ËÒÚÓ-
ËˇÚ‡ Á‡ ÌÂÓ·ËÍÌÓ‚ÂÌËˇ ÒËÌ Ì‡ œÓÒÂÈ‰ÓÌ,
ÍÓÈÚÓ ÚÓÁË Ô˙Ú Ó·Â‰ËÌˇ‚‡ ÒËÎË Ò ÔËˇÚÂÎË-
ÚÂ ÒË Á‡ ‰‡ ÓÚÍËÂ «Î‡ÚÌÓÚÓ ÛÌÓ, ÍÓÂÚÓ ‰‡
ÏÛ ÔÓÏÓ„ÌÂ ‰‡ ÒÔ‡ÒË ‰ÓÏ˙Ú ÏÛ Ë ÚÂÌË-
Ó‚˙˜ÌËˇ Î‡„Â. ƒÓÍ‡ÚÓ Â Ì‡ Û˜ËÎË˘Â, œ˙ÒË
Úˇ·‚‡ ‰‡ Ë„‡Â Ì‡Ó‰Ì‡ ÚÓÔÍ‡ ÒÂ˘Û „ÓÎÂ-
ÏË ÒÂ‰ÏÓÍÎ‡ÒÌËˆË, ÍÓËÚÓ ÒÂ ÓÍ‡Á‚‡Ú ÎÂÒÚ-
Ë„ÓÌË. “Â ÔËÁÓ‚‡‚‡Ú ÂÍÒÔÎÓ‰Ë‡˘Ë Ó„ÌÂ-
ÌË ÚÓÔÍË Ë ÓÔËÚ‚‡Ú ‰‡ Û·ËˇÚ œ˙ÒË, ÌÓ ÚÓÈ
Â Á‡˘ËÚÂÌ ÓÚ “‡ÈÒ˙Ì, ÔËˇÚÂÎ, ÍÓÈÚÓ ÓÒÚ‡‚‡
ÌÂ‚Â‰ËÏ. ¿Ì‡·ÂÚ ÒÔ‡Òˇ‚‡ œ˙ÒË Ë „Ó ‚ÁÂ-
Ï‡ Ò “‡ÈÒ˙Ì Ó·‡ÚÌÓ ‚ Î‡„Â‡ Ì‡ ÕÂ˜ËÒ-
ÚÓÍ˙‚ÌËÚÂ.

Kick-Ass 2

Cinema City 17:10, 19:20; Cinema
City Paradise 19:45, 21:50; Аре-
на Deluxe 11:50, 14:00; Арена The
Mall 11:30, 16:10; Арена Запад
12:40, 15:00, 17:15; Арена Мла-
дост 12:40, 15:00, 17:15

Cinema City 16:30, 18:40, 21:00;
Cinema City Paradise 16:00,
20:10; Арена Deluxe 13:00,
15:15, 17:30, 19:45, 22:00; Арена
The Mall 16:45, 19:15, 21:45;
Арена Запад 13:00, 15:15, 17:30,
19:45, 22:00; Арена Младост
13:00, 15:15, 17:30, 19:45, 22:00

Арена Deluxe 12:00, 14:00, 16:00,
18:00, 20:00, 22:00;Арена The Mall
12:00, 14:00, 16:00, 18:00, 20:00,
22:00;Арена Запад 12:00, 14:00,
16:00, 18:00, 20:00, 22:00; Арена
Младост 12:00, 14:00, 16:00,
18:00, 20:00, 22:00

Kick-Ass 2 ÓÚÌÓ‚Ó Ò˙·Ë‡ Ì‡ „ÓÎˇÏ
ÂÍ‡Ì ¿˙Ì “‡ÈÎ˙-ƒÊÓÌÒ˙Ì Ë  ÎÓÛË √ÂÈÒ
ÃÓËˆ, Á‡ ‰‡ „Ë Á‡·˙Í‡ ‚ Ó˘Â ÔÓ-„ÓÎÂÏË
ÌÂÔËˇÚÌÓÒÚË. “ÂÔ‡˜‡ Ë “ÛÔ‡ÎÍ‡Ú‡ ÒÂ
Á‡‚˙˘‡Ú Ì‡ „ÓÎˇÏ ÂÍ‡Ì, ÚÓÁË Ô˙Ú ‚ ÍÓÏ-
Ô‡ÌËˇÚ‡ Ì‡ ÔÓÎÍÓ‚ÌËÍ «‚ÂÁ‰Ë Ë ‡ÈÂÚ‡, ‚
ÓÎˇÚ‡ Â ƒÊËÏ  ÂË. Kick-Ass 2 Á‡‚‡‚‡
ÔÓ‚ÂÎËÚÂÎÍ‡Ú‡ Ì‡ ıÎ‡‰ÌËÚÂ Ó˙ÊËˇ, “ÛÔ‡Î-
Í‡Ú‡, ÔÂ‰ Ì‡È-ÒÚ‡¯ÌÓÚÓ ÔÂ‰ËÁ‚ËÍ‡ÚÂÎ-
ÒÚ‚Ó  ‰‡ Ì‡ÏÂË ËÒÚËÌÒÍÓÚÓ ÒË ‡Á. «‡
ˆÂÎÚ‡ Úˇ·‚‡ ‰‡ ÒÂ ‚ÔË¯Â ‚ ÌÓ‚ÓÚÓ Û˜ËÎË-
˘Â Ë ‰‡ Á‡ÊË‚ÂÂ Í‡ÚÓ Ó·ËÍÌÓ‚ÂÌÓ ÏÓÏË˜Â,
·ÂÁ  ‰‡ ÒÂ Á‡·˙Í‚‡ ‚ Í‡¯Ë.

ПРЕДМИЕРА

☼☼☼☼☼

“ËËÁÏÂÌËˇÚ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ Ì‡
ÂÊËÒ¸Ó‡ ÃÓ„‡Ì —Ô˙ÎÓÍ ÔÂ‰ÒÚ‡‚Îˇ‚‡
·ÂÁÔÂˆÂ‰ÂÌÚÂÌ ÔÓ„ÎÂ‰ Í˙Ï ÔÓÙÂÒËÓÌ‡Î-
ÌÓÚÓ ÂÊÂ‰ÌÂ‚ËÂ Ì‡ ·ËÚ‡ÌÒÍÓ-ËÎ‡Ì‰ÒÍ‡Ú‡
ÏÓÏ˜Â¯Í‡ ·‡Ì‰‡ ìOne Directionî (ì≈‰Ì‡
ÔÓÒÓÍ‡î). œÓ-„ÓÎˇÏ‡Ú‡ ˜‡ÒÚ ÓÚ ÔÓ‰ÛÍˆËˇÚ‡
Â Á‡ÒÌÂÚ‡ ÔÓ ‚ÂÏÂ Ì‡ ÚÛÌÂÚÓ Ì‡ ·‡Ì‰‡Ú‡
ÔÓ‰ Ì‡‰ÒÎÓ‚ ìŒÚ‚Â‰Ë ÏÂ Û ‰ÓÏ‡î. œÓ ‰ÛÏË-
ÚÂ Ì‡ ÔÂÚËÏ‡Ú‡ ˜ÎÂÌÓ‚Â Ì‡ „ÛÔ‡Ú‡, ÕË‡Î,
«ÂÈÌ, ÀË˙Ï, ÀÛËÒ Ë ’‡Ë —Ú‡ÈÎÒ, ÙËÎÏ‡
ÔÂ‰ÓÒÚ‡‚ˇ Ì‡ ÙÂÌÓ‚ÂÚÂ ‚ÒË˜ÍÓ Ì‡È-ËÌÚÂ-
ÂÒÌÓ ÓÚ Á‡‰ÍÛÎËÒÌËÚÂ ‰ÂÈÒÚ‚Ëˇ Ë ÔÓÍ‡Á‚‡
Ì‡„ÎÂ‰ÌÓ Í‡Í ÔÓÚË˜‡ ÔÓ‰„ÓÚÓ‚Í‡Ú‡ Ì‡ „Û-
Ô‡Ú‡ ÔÂ‰Ë ÊË‚Ó ËÁÔ˙ÎÌÂÌËÂ.

ПРЕМИЕРИ
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РУСЕНСКАТА ОПЕРА ГОСТУВА
С „КАРМЕН” В ПЛОВДИВОчаквайте кратки

Асен Блатечки и
Катерина Горанова
с режисьорски дебют

Започнаха снимките на новия
български филм с работно загла-
вие “Люси”. Лентата е продуцира-
на от Камера ООД със съдействи-
ето на ИА НФЦ, оператори са
Димитър Гочев и Радослав Гочев,
сценарият е на Алексей Кожуха-
ров, а като режисьори дебют
правят дуото Асен Блатечки и
Катерина Горанова. “Страстен
автомобилен състезател търси
възмездие за смъртта на люби-
мата си, но открива една
невъзможна любов и кола, която
го връща към изгубеното щас-
тие”. Във филма ще участват
Асен Блатечки, Веселин Каланов-
ски, Силвия Петкова, Калин Вра-
чански, Лиляна Станаилова, Пла-
мен Манасиев и др. Снимките ще
продължат до края на годината
на най-различни места, научи
ДУМА от Владимир Стоев.

Първият фестивал
„Sofia Biting Docs”
е през октомври

Осемнадесет премиерни загла-
вия с награди от престижни меж-
дународни кинофоруми са в про-
грамата на Първия фестивал за
документално кино “Sofia Biting
Docs”, който ще се състои в сто-
лицата от 10 до 17 октомври,
съобщават организаторите от
сдружението “Позор”. Филмите
засягат теми като човешките
права и опитите те да бъдат
отстоявани, опазването на окол-
ната среда и методите за опти-
мизиране на екологичното равно-
весие, мястото на бежанците
сред българското население, пра-
вото на избор при алтернативни
начини на живот. След повечето
прожекции ще има дискусии с
участието на специалисти по
поставените от филмите пробле-
ми. Официалното откриване на
“Sofia Biting Docs” е с премиерата
на българския филм “Ром Кихот”
на Нина Пехливанова и Петя
Накова. Фестивалът се организи-
ра със съдействието на Чешкия
център в София и фестивала
“Един свят” в Прага, в партньор-
ство с американското посолство,
Френския културен институт,
Гьоте институт и Институт
Сервантес - София, съобщава БТА.

Почина промоутърът
на „Бийтълс” в САЩ

На 95-годишна възраст в САЩ
почина Сид Бърнстейн, про-
моутър на “Бийтълс”, “Ролинг сто-
унс” и “АВВА” в САЩ. Бърнстейн
е починал в
клиника в
Ню Йорк, ос-
т а в я й к и
съпруга, 6
деца и 6
внука. През
1964 г. той
организира
първия гас-
трол на
“Бийтълс” в
САЩ. Тога-
ва Джон,
Пол, Джордж и Ринго изнасят кон-
церти в прочутата Карнеги хол
и пред 50 хил. зрители на ст.
“Ший”. Преди 2 години проду-
центът издаде свой солов албум.
В него той пее кавъри на люби-
мите си песни на “Бийтълс” и
други музиканти, с които е рабо-
тил, съобщи БГНЕС.

Деца от различни етниче-
ски общности в Пловдив вече
се обучават за участие в ам-
бициозния мултижанров про-
ект на “Пловдив 2019” и
Държавна опера Пловдив -
“Заедно”. Събитието, което
ще се случи в средата на сеп-
тември на Античния театър,
затвърждава концепцията на
пловдивската кандидатура за
Европейска столица на култу-
рата през 2019, научи ДУМА
от Любомир Стойчев.

Проектът представя моде-
рен прочит на  класически
музикални произведения, ин-
терпретирани по начин, кой-
то се доближава до естетика-

Изложбата “Карикатурите на Борис
Димовски и героите на Николай Хайтов”,
която е организирана по инициатива на
наследниците на големите български
творци Николай Хайтов и Борис Димов-
ски - Валерия Димовска и арх. Здравец
Хайтов, със съдействието на Министерст-
вото на културата, може да се види до
10 септември в галерия “Средец” на МК.

Изложбата е забележителна от
гледна точка на срещата на двама
мъже, съдбата на които по някакво осо-
бено стечение на обстоятелствата е
свързана с едно село, където и двама-
та са родени, близо до Асеновград -
Яврово, подчерта при откриването на
изложбата изкуствоведът доц. Борис
Данаилов. Поетът и издател Иван Гра-
нитски  поздрави организаторите и

ационалната литературна на-
града “Дора Габе” ще бъде
връчена за пореден път през
септември. Тя се присъжда на
5 години. До края на август т.г.
се приемат предложения за
удостояване с престижното от-
личие - съобщават от общината
в Добрич. Нейни носители до-
сега са поетесите Лиляна Сте-
фанова и Елка Няголова, а на
отличие - Леда Милева, Иван
Атанасов и ИК “Пламък” с ди-
ректор Георги Константинов.

На 24 август т.г.  се
навършват 125 години от рож-
дението на поетесата, родена в
добруджанското село Дъбовик.
Безспорно е нейното “присъ-
ствие” и като преводач и обще-
ственик в българската история.
По повод годишнината на пло-
щад “Демокрация” в Добрич ще
бъдат експонирани 10 платна с
емблематични снимки и тексто-
ве на Дора Габе, които показ-
ват връзката й с родния край.

“Добруджа няма нито един
връх! Но тя има ширини, които
ме научиха да мисля!” - казва
поетесата. “Никъде слънцето не
захожда тъй голямо и тъмно-
червено и не си отива толкова
бавно, както тук. Сякаш не му
се ще да залезе, а след заляз-
ването дълго още денят не се
решава да си отиде. Тогава из-
веднъж става съвсем тихо. От
съседното село се чува камба-
нен звън, лъхва мирис на пряс-
но сено”, е друга нейна изпо-
вед за Добруджа.

Ãîòâÿò ìóëòèæàíðîâ
ïðîåêò íà Àíòè÷íèÿ
Проявата в града под тепетата представя модерен
прочит на класически произведения за младото поколение

та на младото поколение. Под-
растващите ще бъдат обуча-
вани и хореографирани спо-
ред техники на съвременния
танц, обвързани със задълбо-
чен артистичен прочит на му-
зиката, което гарантира висо-
ката професионална стойност
на представлението, а не
превръщането му в детски
спектакъл с лека съдържател-
на форма, коментира дири-
гентът Виктор Илиев, който е
главен ръководител на
пърформанса.

“Заедно” обединява твор-
ческата енергия и усилията
на утвърдени европейски ар-
тисти от различни сфери на

изкуството - диджей, съвре-
менен танц, симфоничен ор-
кестър и светлинно шоу.
Всичко това гарантира актив-
ното включване на деца и
младежи, целейки да им оси-
гури достъп до класически и
съвременни форми на култу-
рата, какъвто досега те не са
имали, обясни българският
диригент, който работи с ня-
колко авторитетни европей-
ски оркестъра.

По иновативен и високо-
професионален начин събити-
ето интегрира контрастни му-
зикални произведения: Фаб-

рицио Касол - “Кончерто гро-
со за чело, диджей и симфо-
ничен оркестър”, Самуел
Барбър - “Адажио за струнен
оркестър” и авторски финал
за чело, диджей, хор и голям
симфоничен оркестър, съвре-
менно танцово изкуство, сце-
нография и светлинен пърфор-
манс. За реализиране на
представлението са поканени
известни музиканти, хореогра-
фи, композитори, сценографи
и дизайнери от цял свят.

Билетите ще бъдат пусна-
ти за продажба тези дни и ще
са на символична цена.

ПРЕЗ СЕПТЕМВРИ СЕ
ВРЪЧВА ПОРЕДНАТА
НАГРАДА НА ИМЕТО
НА ДОРА ГАБЕ

Дана РУСЕВА

Н

Откриха изложбата с творби
на Димовски и Хайтов

близките на Ни-
колай Хайтов и
Борис Димовски
за “щастливото
хрумване да се
погледне от
такъв интересен
ракурс към твор-
чеството на двама
и н т е р е с н и
наши твор-
ци”. Той
припомни,
че издателство “Захарий Стоянов”
продължава да запознава българските
читатели с огромното наследство на
Н. Хайтов, като 17-томната поредица
със съчинения на писателя вече е стиг-
нала до 10-и том.

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВА
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От семейството

На 23 август 2013 г. се навършват
ТРИ ГОДИНИ от смъртта на

ÔÓÙÂÒÓ
¡Œ–»— ƒ.¡Œ≈¬

1922-2010

Да те върнем е невъзможно,
да те забравим - никога!

Остава вечната ни обич и тъга!

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

На 23 август 2013 г. се навършва 1 година от
смъртта на скъпия ни татко, дядо и прадядо

Õ» ŒÀ¿ Ã¿–»ÕŒ¬
»¬¿ÕŒ¬

С признателност за всеотдания ти труд
към родината и благодарност за обичта и
грижите, с които ни дари, се прекланяме с

много тъга пред светлата ти памет.

ТИ ВИНАГИ ЩЕ СИ В МИСЛИТЕ
И СЪРЦАТА НИ. ПОЧИВАЙ В МИР!

5.09.1914 г. - 23.08.2012 г.

От семейството

 Защо избрахте
за първата си книга
разговор тъкмо със
Спиноза, а не с Арис-
тотел или Ницше, на-
пример?

- Спиноза е един от
онези философи, които
не са търсили широка
публика. Той е искал да
има читатели, които го
разбират. Спиноза е
различен философ, кой-
то избира да бъде отлъ-
чен от равинския съд и
синагогата. И не отива
в университета в Хай-
делберг, Германия,
където би могъл да пре-
п о д а в а .

Той решава да оста-
не да живее в Холан-
дия и да се посвети на
философията. Тези два
избора, които Спиноза
прави - да се посвети
на философията и да
живее в самота, са оно-
ва, с което образът му
ме привлече.

 Носител сте на
наградата на Европей-
ския съюз за 2010 г.,
как се промени жи-

Íåî÷àêâàí ïîãëåä êúì áèòèåòî
è ôèëîñîôèÿòà íà Ôðîéä
Определят романа на Гоце Смилевски като провокативен разказ
за здравия разум и възприятието на реалността

“Можем да кажем, че се е
появило силно, надеждно перо
в най-младия ешелон на маке-
донските писатели. Смилевски
пише зряло, ерудирано, вещо,
като в зенита на своето писател-
ско израстване. Пише интерес-
но, живо и уверено, както деца-
та уверено играят шах, видели и
запомнили как играят възраст-
ните. С едно малко уточнение:
децата всъщност не знаят пра-
вилата на играта, но въпреки
всичко играят “игра на шах”; тук
е обратно - Смилевски е отли-
чен познавач на стабилните,
класически наративни техники и
тайни, но въпреки това не се
отказва от идеята да се “заигра-
ва” с тях и то по начин, като че
ли тяхното познаване не е важ-
но и съществено за играта.” Това
отбелязва известният писател
Венко Андоновски, носител на

множество награди, сред които
и “Балканика”.

Зигмунд Фройд е една от
най-популярните фигури в све-
товната история, но кой е чу-
вал за неговите сестри?

Нацистката заплаха става
причина той да се сдобие с
изходна виза, обявявайки име-
ната на хората, които иска да
вземе със себе си. Фройд спа-
сява своя доктор, икономките,
кучето и сестрата на съпругата
си, ала нито една от сестрите
си. И четирите са изпратени в
лагера в Терезин, а брат им
остава до края на дните си в
Лондон. Основан на докумен-
талистика, този изпепеляващ
роман е озвучен с гласа на
Адолфина - най-малката и най-
благата от четирите сестри.
Една умна, чувствителна жена,
която е отритната от майка си и

никога не сключва брак. Сви-
детел на гениалността на
своя брат, както и на култур-
ното и артистично великоле-
пие на Виена в ранните го-
дини на ХХ век, тя се стреми
към стил на живот, позволен
на малко жени по онова
време. От близостта с брат
й в периода на тяхното дет-
ство, през любовта й към
неин състудент и времето,
прекарано със сестрата на
Густав Климт във виенска
психиатрична клиника, до
мечтата й един ден да
живее във Венеция и да
има собствено семейство, се-
страта на Фройд в този блес-
тящ постмодерен текст въплъ-
щава изумителната проникно-
веност и дълбоките чувства на
една жена, чийто образ тъне в
сенките на историята.

Романът на Гоце Смилевски
“Сестрата на Зигмунд Фройд”
излиза в България в превод на
проф. Божидар Манов, а изда-
телите от “Колибри” ни предо-
ставиха интервю с автора.Зигмунд Фройд

Мечтая да остана
честен и скромен човек
Писателите загубиха своята мисия,
в наше време писането се е
превърнало в удоволствие, твърди
младият македонски автор

Удивително талантливият македонски
писател ГОЦЕ СМИЛЕВСКИ е роден на
9 април 1975 г. в Скопие. Учи общо и
сравнително литературознание в универ-
ситета “Св. св. Кирил и Методий” в
родния си град. Продължава образование-
то си в Карловия университет в Прага, а
след това пише докторска дисертация в

Европейския университет в
Будапеща. Публикува първия си
роман “Планета на неизкуство-
то” през 2000 г. Следващата
му творба - “Разговор със
Спиноза”, е преведена на осем
езика, включително в САЩ,
Словения, Полша, Сърбия, Хърва-
тия, Финландия. Романът полу-
чи високата оценка и на
българската публика - както на
критиката, така и на читате-
лите с по-изтънчен вкус. Ав-
тор е на пиесите “Спиноза” и
“Три малки танцови стъпки
през границата”. “Разговор със
Спиноза” е обявен за роман на
2002 г. в Македония и е удосто-
ен с редица авторитетни
международни награди. “Се-
страта на Зигмунд Фройд”
затвърждава впечатлението
от вдъхновените творчески
търсения и ерудицията на
младия автор. Европейската
критика отличи произведение-
то с Наградата за литература
на Европейския съюз (2010).

вотът ви?
- Влиянието е основ-

но върху издателите -
интересът расте. На-
градата има и литера-
турна стойност, това е
важна награда, защо-
то е създадена да по-
пуляризира литерату-
рата на Европа в Евро-
па. Знаете - много че-
сто две държави-съсед-
ки не четат литерату-
рата, която създават, а
са толкова близки по-
между си.

 Как ви забеляза-
ха? И с какво Балкани-
те могат да бъдат фо-
кус в европейската ли-
тература?

- Не мисля, че кой-
то и да е регион може
да бъде интересен сам
по себе си от гледна
точка на литературата
на издателите. Но
много балкански писа-
тели вече са издаде-
ни в редица европей-
ски страни. Знам, че
български автори
също са преведени в
Европа - Антон Дон-
чев, Анжел Ваген-
щайн, Георги Госпо-
динов, Алек Попов,
Теодора Димова. В
Македония са преве-
дени Любомир Лев-
чев, Георги Кон-
стантинов, Влади-
мир Левчев.

 Чувствате ли
се гражданин на све-
та?

- Всеки човек трябва
да се чувства гражда-
нин на света. Разбира
се, че се чувствам граж-
данин на света, макар
че като гражданин на
Македония, която не е
член на Европейския
съюз, имам големи труд-
ности при пътуванията.
Спечелих стипендия
“Рокфелер” за Италия,

но срещнах трудности с
получаването на виза.
Сега заради правилата
на Шенген и биомет-
ричните паспорти мо-
жем да пътуваме без
виза. Но по-важно е как
се чувстваме - аз се
чувствам космополитно.

 Каква е мисията
на писателя днес?

- Смятам, че писате-
лите загубиха своята
мисия. На писането се
гледа вече по друг на-
чин. В наше време пи-
сането се е превърна-
ло в удоволствие.

 Къде е читате-
лят в цялата исто-
рия?

- Писателят пише
заради читателите, ес-
тествено, но не бих
променил стила си
само за да имам пове-
че публика.

 Стига ли ви пи-
сателското поприще,
за да се издържате?
Повечето български
писатели работят
като журналисти, пре-
водачи, университет-
ски преподаватели...

- Писателите, които
искат да се издържат с
писане, а не са комер-
сиални автори, могат да
кандидатстват по раз-
лични европейски про-

грами. Една от тях е
“Писатели в резиден-
ция”, аз самият съм бил
във Виена, Амстердам,
Лаго ди Комо, Женева
с подобни стипендии. И
български автори пече-
лят такива стипендии -
в Ню Йорк се запознах
със Здравка Евтимова,
нейни разкази ще бъдат
публикувани в САЩ.

 Какви са мечти-
те ви - да филмират
книгите ви, да спече-
лите Нобелова награ-
да за литература...

- Мечтая да съм
здрав, да остана честен
и скромен човек.
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ИРАН Е ЗАВЪРШИЛ ПОСТРОЯВАНЕТО
НА ПОДВОДНИЦА ОТ НОВ ТИП

В

ТАЙВАН Е ПРЕДСТАВИЛ
НОВИЯ МОБИЛЕН
РАКЕТЕН КОМПЛЕКС HF-3

А

F-15SE И TYPHOON СА
ФИНАЛИСТИ В КОРЕЙСКИЯ
ТЪРГ ЗА ИЗТРЕБИТЕЛИ

Обективът се шегува

В РУСИЯ

Военните отложиха
подписването на
контракта за МиГ-35

М

Вместо него РСК «МиГ» може в
близко време да получи поръчка за
изтребители МиГ-29СМТ със срок
на доставка до 2016 г.

инистерството на
отбраната е отложи-
ло подписването на
контракта за придо-
биване на 37 много-

функционални изтребители
МиГ-35, пише в. «Коммерсант».
Съглашението за закупуване
на изтребители на Министер-
ството на отбраната и руската
самолетостроителна корпора-
ция «МиГ» (РСК «МиГ») тряб-
ваше да бъде подписано до
края на годината. Сумата по
договора бе оценена на 37 ми-
лиарда рубли.

Но както е станало извест-
но на «Коммерсант», заради
забавени работи по предоста-
вянето и обосноваването на

разчетно-калкулационните
материали правителството не
е могло да подпише разпо-
реждането за определяне на
РСК «МиГ» за единствен
изпълнител по това задание.
Едновременно с това Минис-
терството на финансите е
предложило на Министерство-
то на отбраната да пренесе
част от разходите, отделяни в
рамките на държавната про-
грама за въоръжение за 2014-
2016 г., за след 2016 г., са
разказали пред изданието
източници от отбранителното
ведомство. Така военното ве-
домство е решило да пренесе
за след няколко години имен-
но закупуването на 37 изтре-

бителя МиГ-35. Вместо кон-
тракта за МиГ-35, са разказа-
ли събеседниците на «Ком-
мерсант», РСК «МиГ» може в
близко време да получи от
Министерството на отбраната
поръчка за изтребители МиГ-
29СМТ със срокове за достав-
ка до 2016 г. Сега на въоръже-
ние в руските ВВС стоят 28

МиГ-29СМТ, които бяха пригот-
вени за Алжир. Но през 2008
г. африканската държава отка-
за да приеме машините зара-
ди претенции към качеството
и изтребителите бяха преда-
дени  на Министерството на
отбраната на Руската феде-
рация, което отпрати машини-
те за доработване.

МиГ-35

Снимка „ЛЕНТА.РУ"

Тайван е представил прототип на мобилна пускова установ-
ка за свръхзвукови ракети HF-3. По-рано за наличието в
страната на наземни пускови установки от такъв тип не
се съобщаваше, привежда подробности Defense News.

По изявление на Чжуншанския институт за наука и технологии,
разработаващ голяма част от тайванското въоръжение, новият
комплекс използва същите пускови контейнери за ракети, които
вече са приети във флота. Ракетите HF-3 се доставят за кораби-
те от ВМС на
Тайван (от ракет-
ни катери до
фрегати) вече от
няколко години,
но за тяхното
използване на
сушата засега
нищо не се съ-
общаваше. За
влекач на ком-
плекса е използ-
ван холандски
производи т е л
( к о м п а н и я т а
DAF), докато прицепът със самата пускова установка е проек-
тиран и произведен в Тайван. За какво време комплексът се
привежда в бойно положение не се съобщава. Свръхзвуковите
ракети достигат максимална скорост до 2300 километра в час и
поразяват цели до 130 километра. Ракетата HF-3 е заявена като
противокорабна и нейният радиус на действие е достатъчен за
поразяване на цели практически по цялата ширина на пролива
между остров Тайван и материковата територия на Китай, главен
потенциален противник на Тайван. През 2011 г. тайванските
експерти твърдяха, че само с три такива ракети може да бъде
потопен новият китайски самолетоносач «Ляонин», но при ус-
ловие, че ракетите не бъдат прехванати от китайските средства
за ПРО. Впрочем още по-рано, през 2008 г., се твърдеше, че за
всеки китайски кораб е достатъчно и едно попадение.

Снимка WIKIPEDIA.ORG

Ракета HF-3

Иран е завършено достроява-
нето на дизеловата подводница
Фатех (в превод от фарси Побе-
дител). Субмарината с водоиз-

местване от 600 тона е първата от този
тип и първата, проектирана и постро-
ена в Иран, съобщава ИТАР-ТАСС.
Заместник-командващият ВМС на
Иран контраадмирал Голям Реза Ка-
дем-Бигам е заявил, че в близко вре-
ме подводницата ще бъде предадена
на ВМС на Иран. Дълбочината на по-
тапяне достига 200 метра, а автоном-
ността на плаване е пет седмици.
Известно е, че корабът е снабден с
торпедни апарати, но няма вертикал-
ни ракетни шахти. Сега във флота на Иран се числят малки по водоизместване
и добре въоръжени кораби, включително три субмарини с водоизместване 3000
тона, но те не са иранска разработка. Големите дизел-електрически подводни-
ци с бордови номера 901, 902 и 903 са от проекта 877 «Палтус», придобити от
Русия през 90-те години. Субмарините, построени в Иран, се отнасят към клас
свръхмалки подводници или midget submarine по английската терминология. В
момента освен подводници от типа «Фатех» Иран строи и по-тежките «Бесат».

Снимка REUTERS

Ирански
подводници

Млада,
напориста,

а на
всичкото

отгоре и с
пистолет...

РУСКИЯТ САЙТ „LENTA.RU” Е
НАПРАВИЛ ПРОУЧВАНЕ КОИ СА
НАЙ-РАЗПОСТРАНЕНИТЕ ИЗТРЕ-
БИТЕЛИ В СВЕТА

В
¬ Ú‡ÍÚËÍ‡Ú‡ Ì‡ ‚Ó‰ÂÌÂ Ì‡ ·Óˇ ‚ÒÂ ÔÓ-

„ÓÎˇÏÓ ÏˇÒÚÓ ÒÂ ÓÚ‰ÂÎˇ Ì‡ ËÁÚÂ·ËÚÂÎÌ‡Ú‡
‡‚Ë‡ˆËˇ, ÍÓˇÚÓ Úˇ·‚‡ ‰‡ ÍÓÌÚÓÎË‡ ÁÓÌËÚÂ,
Á‡·‡ÌÂÌË Á‡ ÔÓÎÂÚË, ‰‡ ÔÂÓ‰ÓÎˇ‚‡ œ¬Œ Ì‡
ÔÓÚË‚ÌËÍ‡, ‰‡ ÓÍ‡Á‚‡ Ó„ÌÂ‚‡ ÔÓ‰‰˙ÊÍ‡ ÓÚ
‚˙Á‰Ûı‡ Ë ‰‡ Ò˙ÔÓ‚ÓÊ‰‡ ÍÓ‡·Ë Ë Ò‡ÏÓÎÂÚË.
œÓ‡‰Ë Ú‡ÁË ÔË˜ËÌ‡ ‰ÂÎ˙Ú Ì‡ ·ÓÈÌËÚÂ Ò‡ÏÓ-
ÎÂÚË ‚ Ò‚ÂÚÓ‚Ì‡Ú‡ Ú˙„Ó‚Ëˇ Ò Ó˙ÊËˇ Â ÔÓ˜ÚË
50%. ìLenta.ruî ÔÓÛ˜Ë ÍÓÎÍÓ ËÁÚÂ·ËÚÂÎË ËÏ‡
Í˙Ï ÏÓÏÂÌÚ‡ Ì‡ ‚˙Ó˙ÊÂÌËÂ ‚ Ò‚ÂÚ‡ Ë Ò˙ÒÚ‡-
‚Ë ÒÔËÒ˙Í Ì‡ ÔÂÚÚÂ Ì‡È-ÏÌÓ„Ó·ÓÈÌË ·ÓÈÌË
Ò‡ÏÓÎÂÚË. Œ·˘ÓÚÓ ÍÓÎË˜ÂÒÚ‚Ó Ì‡ ËÁÚÂ·ËÚÂ-
ÎËÚÂ, ÍÓËÚÓ Ò‡ Ì‡ ‚˙Ó˙ÊÂÌËÂ ‚ Ò‚ÂÚ‡, ÒÂ
ÓˆÂÌˇ‚‡ Ì‡ ÓÍÓÎÓ 16 500. —Â‰ Úˇı Ò‡ ËÁ‚ÂÒÚ-
ÌËÚÂ F-22 Raptor Ë —Û-30, Í‡ÍÚÓ Ë ÔÓ-ˇ‰ÍÓ
ÒÂ˘‡ÌËÚÂ IAI Nesher Ë Atlas Cheetah. ¬ ËÁ-
ÒÎÂ‰‚‡ÌÂÚÓ Ò‡ ËÁÔÓÎÁ‚‡ÌË ˇ‚Ì‡ ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ
ÓÚ Ã»—», ·‡ÁËÚÂ ‰‡ÌÌË Ì‡ Flightglobal MiliCAS
Ë GlobalSecurity Á‡ Í‡ˇ Ì‡ 2012 Ë Ì‡˜‡ÎÓÚÓ Ì‡
2013 „. œË ‡Á˜ÂÚËÚÂ ÒÂ ËÁÔÓÎÁ‚‡ ÒÂ‰ÌËˇÚ
ÔÓÍ‡Á‡ÚÂÎ Ì‡ ÍÓÎË˜ÂÒÚ‚ÓÚÓ ËÁÚÂ·ËÚÂÎË, ÍÓË-
ÚÓ Ò‡ ‚ ÎÂÚ‡ÚÂÎÌ‡ „Ó‰ÌÓÒÚ.

F-16 Fighting Falcon
¿ÏÂËÍ‡ÌÒÍËˇÚ ËÁÚÂ·ËÚÂÎ F-16 Fighting

Falcon Â ‡Á‡·ÓÚÂÌ ‚ Ì‡˜‡ÎÓÚÓ Ì‡ 1970-ÚÂ „Ó-
‰ËÌË, Ô˙‚ËˇÚ ÔÓÎÂÚ ÒÂ Â Ò˙ÒÚÓˇÎ ÔÂÁ 1974-‡
Ë Â ÔËÂÚ Ì‡ ‚˙Ó˙ÊÂÌËÂ ÔÂÁ 1978 „.  ˙Ï
ÏÓÏÂÌÚ‡ Â Ì‡È-‡ÁÔÓÒÚ‡ÌÂÌËˇÚ ËÁÚÂ·ËÚÂÎ ‚
Ò‚ÂÚ‡ - ‚ ÎÂÚ‡ÚÂÎÌ‡ „Ó‰ÌÓÒÚ ÒÂ Ì‡ÏË‡Ú 2235
·Óˇ. Õ‡ ‚˙Ó˙ÊÂÌËÂ Â ‚ 36 ÒÚ‡ÌË ÔÓ Ò‚ÂÚ‡.

F/A-18 Hornet
F/A-18 Hornet Â ‡Á‡·ÓÚÂÌ Ò˙˘Ó ‚ Ì‡˜‡ÎÓÚÓ

Ì‡ 1970-ÚÂ „Ó‰ËÌË, Ô˙‚ËˇÚ ÔÓÎÂÚ Â ÔÂÁ
1978-‡ Ë ÔÓÒÚ˙Ô‚‡ Ì‡ ‚˙Ó˙ÊÂÌËÂ ÔÂÁ 1983 „.
œÂÁ Ô˙‚‡Ú‡ ÔÓÎÓ‚ËÌ‡ Ì‡ 1990-ÚÂ „Ó‰ËÌË Ò‡ÏÓ-
ÎÂÚ˙Ú ÔÂÚ˙Ôˇ‚‡ ‰˙Î·ÓÍ‡ ÏÓ‰ÂÌËÁ‡ˆËˇ Ë ÓÚ
ÚÓ„‡‚‡ ÒÂ ÔÓËÁ‚ÂÊ‰‡ ÔÓ‰ Ì‡ËÏÂÌÓ‚‡ÌËÂÚÓ F/A-
18E/F Super Hornet.  ˙Ï ÏÓÏÂÌÚ‡ ÓÚ ‰‚‡Ú‡ ÓÒÌÓ‚-
ÌË ‚‡Ë‡ÌÚ‡ ‚ Ò‚ÂÚ‡ ËÏ‡ 1012, Í‡ÚÓ ÔÂÁ ÔÓÒÎÂ‰-
ÌËÚÂ ÚË „Ó‰ËÌË ·ÓˇÚ Â Ì‡Ï‡ÎˇÎ Ò ÓÍÓÎÓ 15, Ì‡È-
‚Â˜Â ÔÓ‡‰Ë ËÁÎËÁ‡ÌÂ ÓÚ ‚˙Ó˙ÊÂÌËÂ Ì‡ ÓÒÚ‡Â-
ÎËÚÂ ÏÓ‰ËÙËÍ‡ˆËË. ŒÔÂ‡ÚÓË Ì‡ Hornet Ë Super
Hornet Ò‡ ÓÒÂÏ ÒÚ‡ÌË, ÒÂ‰ ÍÓËÚÓ —¿Ÿ, ¿‚ÒÚ‡-
ÎËˇ, ‘ËÌÎ‡Ì‰Ëˇ Ë ÿ‚ÂÈˆ‡Ëˇ.

F-15 Eagle
»ÁÚÂ·ËÚÂÎˇÚ Ò˙˘Ó Á‡ÔÓ˜‚‡ ‰‡ ÒÂ ‡Á‡·ÓÚ‚‡

ÔÂÁ ‰‡ÎÂ˜ÌËÚÂ 1970-ÚÂ „Ó‰ËÌË, Ô˙‚Ë ÔÓÎÂÚ -
1972 „., ‡ Â ÔËÂÚ ÔÂÁ 1976 „.  ˙Ï ÏÓÏÂÌÚ‡ Ì‡
‚˙Ó˙ÊÂÌËÂ ‚ —¿Ÿ, flÔÓÌËˇ, fiÊÌ‡  ÓÂˇ, —‡Û-
‰ËÚÒÍ‡ ¿‡·Ëˇ Ë »Á‡ÂÎ Ò‡ 869 Â‰ËÌËˆË ÓÚ ‡Á-
ÎË˜ÌË ÏÓ‰ËÙËÍ‡ˆËË (F-15 Eagle Ë F-15E Strike
Eagle). œÂÁ ÔÓÒÎÂ‰ÌËÚÂ ÚË „Ó‰ËÌË ·ÓÈÍ‡Ú‡ ÒÂ
Û‚ÂÎË˜ËÎ‡ ÔÓ‡‰Ë ‰ÓÔ˙ÎÌËÚÂÎÌË ‰ÓÒÚ‡‚ÍË Á‡ fiÊÌ‡
 ÓÂˇ Ë —‡Û‰ËÚÒÍ‡ ¿‡·Ëˇ.

ÃË√-29
–‡Á‡·ÓÚ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÃË√-29 Á‡ÔÓ˜‚‡ ‚ ———–

ÔÂÁ ‚ÚÓ‡Ú‡ ÔÓÎÓ‚ËÌ‡ Ì‡ 70-ÚÂ, Ô˙‚ËˇÚ ÔÓÎÂÚ
Â ÔÂÁ 1977 „., ‡ ÔÓÒÚ˙Ô‚‡ Ì‡ ‚˙Ó˙ÊÂÌËÂ ÔÂÁ
1983 „. —Â„‡ ‚ 27 ÒÚ‡ÌË ÔÓ Ò‚ÂÚ‡ ËÏ‡ 863
„Ó‰ËÌË Á‡ ÔÓÎÂÚË ËÁÚÂ·ËÚÂÎË ÃË√-29. œÂÁ
2010-2012 „. ·ÓˇÚ Ì‡ Ì‡ÏË‡˘ËÚÂ ÒÂ Ì‡ ‚˙Ó˙-
ÊÂÌËÂ Ì‡Ï‡Îˇ‚‡ Ò˙Ò 74 Â‰ËÌËˆË, Í‡ÚÓ ÚÓ‚‡ Â
Ò‚˙Á‡ÌÓ Ò ÓÒÚ‡ˇ‚‡ÌÂ Ì‡ Ô‡Í‡ Ë ÔÂÏËÌ‡‚‡-
ÌÂÚÓ Ì‡ Â‰Ëˆ‡ ¬¬— ÓÚ »ÁÚÓ˜Ì‡ Ë ÷ÂÌÚ‡ÎÌ‡
≈‚ÓÔ‡ Ì‡ Á‡Ô‡‰Ì‡ ‡‚Ë‡ˆËÓÌÌ‡ ÚÂıÌËÍ‡.

ÃË√-21
ÃË√-21 ÒÂ ˇ‚ˇ‚‡ ìÌ‡È-ÒÚ‡ËˇÚî ËÁÚÂ·ËÚÂÎ ‚

ÍÎ‡Ò‡ˆËˇÚ‡ Ì‡ ìLenta.ruî. –‡Á‡·ÓÚ‚‡ÌÂÚÓ ÏÛ
Á‡ÔÓ˜‚‡ ÔÂÁ 50-ÚÂ, Ô˙‚ËˇÚ ÔÓÎÂÚ Â ÔÂÁ 1956
„., ‡ Ì‡ ‚˙Ó˙ÊÂÌËÂ ÔÓÒÚ˙Ô‚‡ ÔÂÁ 1959 „. ÕÂ-
Á‡‚ËÒËÏÓ ÓÚ ì‚˙Á‡ÒÚÚ‡î ÒË ÃË√-21 ÓÒÚ‡‚‡ ‚ÒÂ
Ú‡Í‡ ÔÓÔÛÎˇÂÌ ËÁÚÂ·ËÚÂÎ - Á‡ ÌÂ„Ó ÔÓ‰˙ÎÊ‡-
‚‡Ú ‰‡ ÒÂ ÔÓËÁ‚ÂÊ‰‡Ú ÂÁÂ‚ÌË ˜‡ÒÚË, ‡ Ò˙˘Ó
Ë ‰‡ ÒÂ ÔÛÒÍ‡Ú ÏÓ‰ÂÌËÁË‡ÌË ÍÓÔËˇ J-7 ‚  ËÚ‡È
ÓÚ ÍÓÏÔ‡ÌËˇÚ‡ Chengdu.  ˙Ï ÏÓÏÂÌÚ‡ ‚ 23 ÒÚ‡-
ÌË ÔÓ Ò‚ÂÚ‡ ÒÂ Ì‡ÏË‡Ú 787 ÃË√-21 (‚ Ú‡ÁË
·ÓÈÍ‡ ÌÂ ‚ÎËÁ‡Ú ÍËÚ‡ÈÒÍËÚÂ ÍÓÔËˇ).

Õ‡Á‡ÂÏ ÓÚ Pan.bg

генцията за отбранителни покупки (DAPA) на Южна Корея
е определила финалистите в търга F-X III за доставката на
60 многофункционални изтребители, съобщава Defence
Talk. За такива са определени американският авио-

строителен кон-
церн Boeing и евро-
пейският консорци-
ум Eurofighter. По
данни на портала,
тези компании в по-
следния ден на
търга са съумели да
направят на DAPA
предложение, кое-
то се вписва в бюд-
жета, отделен за по-
купката на бойните
самолети. Прави-
телството на Южна Корея е отделило за покупката на бойните
машини 8,3 трилиона вони (около 7,5 милиарда долара). В търга
за доставката на изтребителите е участвала също американската
компания Lockheed Martin, но тя не е оферирала на DAPA пред-
ложение, което би съответствало на бюджетните изисквания.
Участниците в конкурса предлагат на южнокорейските военни
бойните самолети F-15 Silent Eagle, Typhoon и F-35 Lightning II. По-
рано DAPA на няколко пъти продължаваше търга за многофунк-
ционалните изтребители, защото нито един от участниците не
предлагаше ниска цена, но и цена, която би се вписала в отпус-
натия бюджет. Освен изтребителите консорциумът Eurofighter пред-
лага на Южна Корея строителство на предприятия за сглобяване
на Typhoon, предаването на технологии и доработка на бойни
самолети. С това вложенията в икономиката на страната се оце-
няват на два милиарда долара. Концернът Boeing има намерение
да развърне в Корея производството на детайли за F-15SE, пре-
даването на технологии и съвместна разработка. Икономически-
ят ефект се оценява на 1,4 милиарда долара.

Снимка BOEINGF-15SE
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- Лилия, вашата логика тряб-
ва да бъде изпратена на фронта.

- Защо?
- Направо убива!
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изпълнителен директор
на Института за социална
интеграция
ДИМИТЪР МАНОЛОВ,
вицепрезидент на
КТ “Подкрепа”
ЙОРДАН ХАДЖИЕВ, писател
КАТЕРИНА ЕВГЕНИЕВА,
художничка
Доц. д-р НИКОЛАЙ КОЛЕВ,
учен-етнолог
НИКОЛАЙ ГРИГОРОВ, член
на Националния съвет на БСП
ХРИСТО ТОШКОВ,
учредител на клуба
„Приятели на ДУМА” в Пазарджик

Очаквайте

23
(Отдание на Успение Бо-

городично) Св. Ириней Лион-
ски († ок. 202). Св. мъченик Луп († ок. 273)

Св. Ириней, един от великите отци на
Църквата, се родил в Смирна. Той бил
ученик на смирненския епископ св. По-
ликарп. Ириней, ученикът на великия
Поликарп, ръкоположен от него за пре-
звитер, също така ревностно служил Богу
и заедно с Потин проповядвал в Галия.
Там тия двама свети мъже турили основи-
те на църквите в Лион и Виена през по-
следната половина на второто столетие.
Тия църкви били скоро изпитани чрез
жестоко гонение и се оказали верни на
Бога. За живота на св. Ириней са се
запазили малко подробности, затова не
е известно как се е спасил. Но след
смъртта на Потин лионските християни го
избрали за епископ. Известно време той
ръководил Божията църква и положил
живота си за Христа в последните години
на второто столетие, при царуването на
Септимий Север. Във време на неговото
епископство различни лъжливи тълкува-
ния на Св. Писание смущавали вярващи-
те. Св. Ириней написал против ересите
пет книги.
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УКРАИНСКАТА ДИДЖЕЙКА МАРИКА
РОСА СВИРИ В КЛУБ „МАНИА”

рудно или лесно се
създават приятел-
ства сред джазме-
ните? Основното е
да улавят ритъма
на другия, да си

Äæåì ñåøúí ñ ïðèÿòåëè
Барабанистката от Ню Орлиънс - Бояна, и китаристката
от Лондон - Нели, ще се изявят в събота в „Студио 5”

вен участник е в известния Ню
Орлиънс джаз фестивал, как-
то и в “Марди Гра”, прочути с
парадите си, с диксиленда, в
който свири. Участва в дам-
ската формация “Geynielle
Neville&New Orleans Ladys”,
подготвят се за първия си
албум. На фестивала в Банско
пристигна с Блекаут трио, за
което ДУМА писа.

Нели Димитрова и Рентън
Харпър са професионални
китаристи. Работят с най-раз-
лични групи в Лондон. Рентън

има репутация на студиен
акустичен китарист, а главни-
ят му проект хард рок трибют
е с групата “All Guns No
Roses”. Нели е търсена кита-
ристка от музикалните среди
в Лондон. В момента най-важ-
на за кариерата й е прогре-
сив метъл групата “Iota”, с ко-
ято през септември започва
запис на първия си албум.

Димитър Горчаков е
завършил джаз пиано в НМА
“Проф. Панчо Владигеров” и
майсторския клас на Милчо

Левиев. Освен че има много
награди от конкурси, свири с
групите “Train Station”, “Old
Gold Band”, участвал е в джаз
фестивалите в Банско и Ниш.

Митко Гидишки също е от
известните. Освен че свири
на контрабас и китара, ком-
позира и аранжира. Може да
го видите в Динамит брас
бенд, в “Old Gold Band”, на
джаз фестивалите в Банско,
Русе, Ниш, Турция, Сопот с
Васко Петров или Йълдъз
Ибрахимова.

56-годишната актриса, която
е печелила “Златен глобус” и е
била номинирана за “Оскар” за
ролята си във филма от 1988 г.
“Работещо момиче”, отправи
остри критики към Меката на ки-
ното, като я нарече фалшива,
защото отхвърля старите жени
за големи роли във филмите и
се интересува само от млади,
привлекателни актриси.

“Когато бях на 20 и на 30
години, слушах актриси да се
възмущават, че не получават
никаква работа, след като са
станали на 50, и мислех, че на
мен това никога няма да се слу-
чи. Сега го разбирам. Холивуд е
много повърхностно място”, за-
явява Мелани. “При жените се
цени единствено младостта и
красотата. Аз вярвам в това да
си наистина добър в занаята си,
това е начинът, по който започ-
нах. Предпочитам това пред из-
вестността”.

Слоница от зоопарка в
Тампа, Флорида, сама избра
име за новороденото си
женско слонче. Пред слони-
цата Маджека поставили
два наръча сено, върху
които с моркови били изпи-
сани две имена: Мави и
Мнгани (“Глас”/”Звук” и
“Приятел”). Думите са на
езика “свати”, разпростра-
нен в Свазиленд, откъдето
Маджека пристига през
2003 г. Слоницата избрала
първия вариант, а именно
Мави. Иначе първоначално
били предложени общо пет
варианта за име на новоро-
деното. Всички те започвали
с буквата “М”, за да бъдат в
съзвучие имената на майка-
та и дъщерята. След онлайн
гласуване, организирано от
зоопарка, посетителите
отсели имената Мави и

Жител на американския щат
Пенсилвания ще бъде изправен
пред съда за това, че “патрулирал”
нощем, маскиран като нинджа. Тод
Капкос се обличал в черно като
нинджа и тръгвал по улиците на
Джонстаун с идеята да се бори с
престъпността. Редовният му номер

АМЕРИКАНЕЦ СЕ БОРИ
С ПРЕСТЪПНОСТТА,
МАСКИРАН КАТО НИНДЖА

Очите, усмивката и гърдите са първите неща,
които мъжете забелязват у една жена точно в
този ред, показва британско изследване.
Списъкът бил съставен въз основа на впечатле-
нията на мъжете и на жените съответно от жена
и от мъж, които срещат за първи път или пре-
минават по улицата. Резултатите показват, че
стереотипният мъж с очи само за една специ-
фична част от женското тяло изчезва и отстъпва
място на по-одухотворен съвременен мъж.

70% от анкетираните 1000 представители на
силния пол заявили, че забелязват първо очите.
Усмивката е на второ място, а гърдите - на тре-
то. Косата и теглото също са сред първите неща,
които господата забелязват. Голям процент от
участвалите в допитването 1000 дами също
посочили, че забелязват на първо място очите
на мъжа.

Изследването установило още, че след очи-
те, усмивката, гърдите, косата и теглото, очите
на мъжа са привлечени от краката, модния усет,
задните части, ръста и състоянието на кожата
на жената, съобщи БГНЕС. Дамите пък обръщат
внимание освен на очите на мъжа, също на
усмивката, ръста и косата, модния усет, теглото,
състоянието на кожата на лицето, задните час-
ти и носа.

Златен пръстен с
брилянти, загубен
преди три години, най-
накрая беше открит от
неговия собственик,
жител на германското
градче Карбах, съоб-
щава БГНЕС. Щастли-
вият притежател на
ценното бижу не
могъл да повярва на
очите си, когато
отишъл в градината,
за да извади реколта-
та с картофи. На един
от тях той забелязал
нещо блестящо. След
като изчистил картофа

Мъжете
забелязват
първо очите
на жената

Златен пръстен
прорасна на картоф

от калта, с изненада
открил, че той е раз-
половен от изгубения
пръстен и е придобил
необичайна форма,

подобна на папийон-
ка. Така семейното
бижу отново краси
ръката на своя собст-
веник.

Снимка БГНЕС

бил да се скрие в засада и да дебне,
сливайки се с околната среда. Кап-
кос на няколко пъти изкарал акъла
на съседите си и те се оплакали в
полицията. Сега самозваният супер-
герой отива на съд по обвинения в
дребно хулиганство и нарушаване
на обществения ред.

Мелани Грифит: Холивуд
е повърхностно място

Грифит, която е омъжена за
Антонио Бандерас, не спести
критиките си и към качеството
на съвременните филми и каз-
ва, че киноиндустрията е тръгна-
ла към по-лошо след разцвета
си, съобщи БГНЕС.

Слоница сама избра
име за бебето си

Мнгани. Малката Мави е
първото дете на Маджека.
Родилката е един от 11-те
слона, изведени от Свази-
ленд заради плановете на

тамошните власти да ги
умъртвят поради недостиг
на територия в местен
природен парк, информира
БГНЕС.

Т
подават, да се разбират с очи,
да се чувстват. Колко му е.
Особено когато става въпрос
за музика. Джемсешънът е на
24 август от 20 ч. в “Студио 5”.
Входът е 7 лв. (за ученици и
студенти - 5 лв.)

Бояна, Нели, Рентън и два-
мата Митковци - Гидишки и
Горчаков, не се познаваха
помежду си. Всъщност не ги
знаеше Бояна, а иначе Нели
с Рентън идват от Лондон, и
Митковците свирят в групата
“Old Gold Band”. В центъра
стои старшията, доайенът
Генчо Въртовски, който пода-
де имената, защото ги следи
творчески.

Бояна Траянова е бараба-
нистка, от деветгодишна жи-
вее и се учи в Ню Орлиънс. Тя
е от най-търсените там. Редо-
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ФУТБОЛ

Шампионска лига,
първи плейофи

ПОТОК НА ШАМПИОНИТЕ: Лудо-
горец - Базел (Швейц) 2:4 0:1
Салах 1:1 Марселиньо (23)
2:1 Ив. Стоянов (50) 2:2
Салах (59 2:3 Сио (64) 2:4
Шер (84-д) ЧК: Кайсара
(83-Л); Динамо Загреб
(Хър) - Аустрия Виена
(Ав) 0:2; Виктория Пил-
зен (Чех) - Марибор (Слвн) 3:1; Шах-
тьор Караганди (Каз) - Селтик
(Шот) 2:0; Стяуа (Рум) - Легия
Варшава (Пол) 1:1. поток на нешам-
пионите: Фенербахче (Тур) - Арсе-
нал (Анг) 0:3; Лион (Фр) - Реал
Сосиедад (Исп) 0:2; Шалке 04 (Гер)
- ПАОК (Солун, Гър) 1:1; Пасош де
Ферейра (Пор) - Зенит (Рус) 1:4;
ПСВ Айндховен (Хол) - Милан (Ит)
1:1. Реваншите са на 27/28 август.

ПО НЮЗ 7
21.00 Нефтохимик -

Локо Пд
ПО ЕВРОСПОРТ 2
19.30 Ерцгебирге -

Енерги
21.30 Борусия Д - Вердер

ПО РИНГ
7.30 ФИФА футбол мондиал

12.00, 12.30, 14.30, 16.15,
19.10, 21.00

Шампионска лига, обзор
20.10, 22.00 Италия,

Серия А, обзор
22.30 Русия, Премиeр

лига, обзор

Базел разкри
Лудогорец
Швейцарците сигурни за групите на
Шампионската лига след успеха с 4:2 като гости

Снимки БГНЕСЛ

Нападателят Иван Стоянов (вторият вляво) вкарва втория гол за Лудогорец при
загубата от Базел с 2:4 в първия плейоф за Шампионската лига

удогорец на практика се про-
сти с мечтите да участва в гру-
пите на Шампионската лига,
след като загуби с 2:4 срещу
Базел в първия плейофен мач.

Двубоят се игра пред повече от 18 000
зрители на Националния стадион “Васил
Левски”, след като в последния момент
собственикът на тима от Разград пусна
свободен вход, за да напълни трибуните.

Българският шампион в голяма част
от мача игра като равен с равен срещу
своя съперник, но Базел се оказа пре-
калено висока топка за Лудогорец.
Швейцарците успяха да вземат своето
в ключовите моменти от мача, възполз-
ваха се от слабата игра на домакините
в защита и вкараха 4 гола при гостува-
нето си, което предопределя крайния
им успех.

Мохамед Салах (12) откри за Базел,
след като се откъсна от разсеяната за-
щита на българските шампиони и с кин-
жален диагонален удар простреля на-
ционалния страж Владислав Стоянов. С
техничен удар Марселиньо (23) израв-
ни. Бившият национал Иван Стоянов (50)
вдъхна надежди за успех на тима от Раз-
град, но набързо Салах (59) и новоприв-
леченият “французин” Джовани Сио (64)
след грешка на румънеца Козмин Моци
отново изведоха гостите напред. За ка-
пак, 7 минути преди края, при бърза
контраатака националът Йордан Минев
се подхлъзна и остави Салах сам срещу

Владо Стоянов. Бразилският защитник
Кайсара фаулира младия египетски
национал и германският топ рефер
Волфганг Щарк не се поколеба да го
изгони и да свири дузпа, за разлика от

българските си колеги, които цял сезон
не виждаха нарушения в пеналта на
разградчани. Швейцарският национал
Фабиан Шер не трепна от дузпата и
оформи крайния резултат.

Президентът на Лудогорец Кирил Домусчиев прие нормал-
но загубата на тима си с 2:4 и призна, че класата на швейцар-
ците е била решаваща за успеха им. “Някои от футболистите
се разплакаха в съблекалнята, но това са реалностите, защото
показахме максимума на възможностите на отбора. Няма как
той да се сравнява с клубове с огромни бюджети като Базел.
Хубаво е, че стигнахме дотук. Трябва да сме реалисти. И това
е постижение, защото става дума за колосални суми в тези
клубове. Те могат да си позволяват всякакви играчи, докато
при нас не е така. От днешния двубой най-много ме зарадва
това, че хората дойдоха на стадиона, подкрепиха един българ-
ски отбор. Единствено публиката ме зарадва. Много съм им
благодарен. И решихме, че следващите ни мачове в Европа
ще ги играем в София, независимо дали в Лига Европа или
Шампионска лига. Ще играем другите мачове в София, за да
се отблагодарим на тази публика. И този стадион трудно по-
крива критериите. Похарчихме колосални суми, за да отгово-
рим на изискванията на УЕФА. Наложи се за два дни да мон-
тираме светлинно табло и хиляди други неща да оправяме.
Изобщо не ни беше лесно да организираме този мач. Далеч
сме от истината. Това, че се проведе това събитие и чухме
химна на Шампионска лига, пак е някакво постижение”, заяви
собственикът на Лудогорец.

“Сама птичка пролет не прави. Хубаво е, че успяваме да се
срещнем с много колеги от други клубове, федерации и да чуем
как е в тяхната държава. Няма държава, където да няма подкре-
па към футбола. Нашата мила държава нехае, а журналистите
обвиняват Кирил Домусчиев, Тодор Батков или не знам си кой,
че не дава достатъчно. Нито виждам държавна, нито общинска
подкрепа, защо да си давам парите? Стадионът в Разград ще
го ремонтирам, когато видя подкрепа. Ако някой даде 1 лев, аз
ще дам 5. Но не може да съм като някой мохикан и да давам
навсякъде пари”, завърши босът на Лудогорец.

СТОЙЧО СТОЕВ,
треньор на Лудогорец:
“Видяхме, че все още има как-

во да се учим. Липсва ни този опит,
тази рутина, това самочувствие,
което има Базел. Те доказаха, че
са организиран отбор, който умее
да сменя темпото на играта. Неслучайно играят
в Шампионската лига от толкова години. Но в
интерес на истината аз съм доволен от моя
отбор. След нашия втори гол допуснахме Ба-
зел трайно да се настани в половината ни. Ис-
ках да убием темпото на игра. Че Мишел Пла-
тини не успя, не успя. Това се видя.”

СВЕТОСЛАВ ДЯКОВ, капитан:
“Разочаровани сме. Мисля, че не отстъпвах-

ме толкова на Базел. Получи се неприятен ре-
зултат, но отиваме в Швейцария да изиграем
добър мач. Ние и днес бяхме достатъчно осво-
бодени психически, искахме да направим нещо,
което само Левски го е направил. Шансовете
остават малки, ще бъде много трудно. Благода-
рим на всички фенове, голямо благодаря на
целия отбор. Чувствахме се много приятно.”

ИВАН СТОЯНОВ, автор на втория гол:
“Според мен стана равностоен мач. Пред-

ставихме се на доста добро ниво. Базел е го-
лям отбор и се възползва от грешките, които
направихме. Ние пък имахме 4-5 положения,
които обаче не успяхме да отбележим. Това е
футболът - някой път вкарваш 4 гола, друг път
пускаш 4. Базел не ни е смазал. Отиваме в
Швейцария да играем футбол, пък каквото ста-
не. Малшанс. Вижда се, че Базел е по-грамот-
ният отбор. Вкараха си положенията. Стояхме
почти равностойно. Има втори мач. Надеждата
умира последна. Мисля, че при третия гол има-
ше засада. Не знам, ще видим на повторения-

КИРИЛ ДОМУСЧИЕВ: СЛЕД МАЧА

“Ръководството на тима и
футболистите благодарят на
всички привърженици за мощ-
ната подкрепа и уникалната
атмосфера, която създадоха
на националния стадион “Ва-
сил Левски”. Въпреки че не
успяхме да победим Базел,
сме горди, че този мач се
превърна в кауза и обедини
феновете. Над 18 000 зрители
от цялата страна подкрепиха
шампиона на България Лудо-
горец в първия мач от плейо-
фа за влизане в групите на
Шампионската лига срещу Ба-
зел. На националния стадион
“Васил Левски” имаше фенове

Над 18 000 зрители подкрепяха Лудогорец на Националния
стадион “Васил Левски” срещу Базел в плейофите за

Шампионската лига, след като собственикът на разградския
отбор ги пусна безплатно на трибуните

Далеч сме от истината,
но ще играем в София

та. Благодаря на многото хора, които дойдоха на
стадиона да ни подкрепят.”

МИШЕЛ ПЛАТИНИ, резерва:
“Те не бяха толкова силни, просто ние сгре-

шихме 4 пъти и това е. Не мисля, че са по-силни
от нашия отбор. Големият отбор като Базел като
има шанс и го вкарва. Сега главата нагоре, тряб-
ва да играем добре там и да покажем, че сме
добър отбор. Тази публика, която беше днес на
стадиона, ме направи много щастлив. Радвам се,
че имаше много хора. Те викаха за България, ние
играем за България.”

БЕРНХАРД ХОЙЗЛЕР,
президент на Базел:
“Във футбола нещата се проме-

нят много бързо. Както спечелихме,
така можеше и да загубим, пример-
но с 1:3 и тогава всички щяха да
кажат колко слабо сме играли. Но
ние обърнахме резултата и демон-
стрирахме класа. Показахме и, че

сме гладни за победи.”
МУРАТ ЯКИН, треньор на Базел:
“Доволни сме от победата. Важно бе, че отбе-

лязахме гол в началото, но след това загубихме
концентрация. Добре, че през втората част се стег-
нахме. На полувремето коригирахме някои неща
и успяхме да вкараме още голове. Сега обаче не
трябва да губим концентрация в реванша. За нас
е важно да играем в групите на Шампионската
лига и сме много близо това да се случи. Иван
Иванов има нужда от още време за адаптация.
Да, следим и други българи, дори днес се видя, че
тук има някои интересни футболисти. Ние все още
имаме проблем в отбрана, като централните ни
защитници са млади и допускат доста грешки.
Работим за подобряването на това и за постигане
на добри резултати.”

ОТ РАЗГРАД БЛАГОДАРЯТ
НА ПУБЛИКАТА

от различни краища на стра-
ната, които пропътуваха раз-
стоянието до София, за да
подкрепят българския отбор по
пътя му към групите на най-пре-
стижния клубен турнир в света.
Хиляди столичани също се от-
зоваха на призивите на Лудо-
горец да дойдат на стадиона и
да подкрепят българския шам-
пион. Именно заради неверо-
ятната атмосфера на “Васил
Левски” Лудогорец ще играе
следващите си евромачове на
националния стадион”.

Страница на
Владимир НИКОЛОВ
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Лудогорец
благодари
на публиката
в София

кратки

ПО НОВА СПОРТ
ЛЕКА АТЛЕТИКА

18.00 Диамантена
лига, турнир

в Стокхолм (п)
ПО ЕВРОСПОРТ

КОЛОЕЗДЕНЕ
9.30 “Про челъндж”, Стиймбоут
спрингс - Бийвър крийк (IV етап)

СНУКЪР
10.30, 14.15 “Пол Хънтър класик”

СКИ СКОКОВЕ
12.30  Лятна Гран при, Хакуба

КОЛОЕЗДЕНЕ
20.30  Вуелта, представяне

на отборите
БОКС

21.30 Кристиян Хамер (Гер) -
Лейф Ларсен (Дан)

новиране на национален стадион, на
който без притеснения и уговорки да
се играят решителни квалификации на
националния отбор и на клубовете в
евротурнирите.

“Винаги правим стъпки за нов ста-
дион, но това е държавно решение.
Имах разговори и с настоящия, и с пре-
дишния премиер. Направих разговори,
за да видя какво е нужно да участваме

Мениджър №1 в момента
в света Жорже Мендеш за-
плаши Левски и собствени-
ка му Тодор Батков с намеса
на ФИФА. Португалецът,
който защитава юридически
правата на сънародниците
си Жозе Моуриньо и Кристи-
ано Роналдо, се закани да
натопи “сините” пред светов-
ната футболна централа за
нарушаване правата на до-
вереника му Жоао Силва.

Левски може да се подсили с втори испанец.  Хокин
Еспарса е бивш футболист на Панатинайкос и в момен-
та е свободен агент. Роденият в Памплона универсален
халф може да играе и отляво, и отдясно. “Сините” на
пожар се нуждаят от играч, който да действа по дес-
ния фланг. В Панатинайкос Еспарса изкара един
полусезон и изигра 9 мача за гръцкия гранд. Роден е
на 15 юни 1988 г. Юноша е на Осасуна и има 11 мача
в Примера дивисион. Едва 19-годишен, Еспарса дебю-
тира в Ла Лига срещу Атлетико М на 17 юни 2007 г.
После родният му клуб го дава под наем в Уеска през
2009 г. и през сезон 2010/11 в Сегунда дивисион. След
това той преминава за кратко в Панатинайкос. Освен
Еспарса, в Уеска е играл новопривлеченият в Левски
Алекс Перес, който подписа вече договор и тренира
под ръководството на Славиша Йоканович.

Приятелката на Григор Димитров Мария Шарапова отказа участие в
Откритото първенство на САЩ, последният турнир за годината от Голе-
мия шлем. “Това е трудно решение, но нямах друг избор. Опитах да се
подготвя и спазвах специална програма. Минах много тестове и чух
различни мнения. Истината е, че трябва време за това, а аз нямам такова.
Разделям се с любим турнир, но знам, че неучастието ми е за добро и
ще се върна по-бързо на корта”, заяви рускинята, която от няколко дни
се готвеше заедно с Гришо на кортовете в комплекса “Флашинг Медоу”
в Ню Йорк и дори баща й Юрий пристигна да я тренира.

 “Мария ни съобщи, че не може да се състезава заради травма в
рамото и няма да участва в турнира. Желаем й бързо възстановяване
и я чакаме в Ню Йорк догодина”, каза директорът на турнира Дейвид
Бруър. US Open ще се състои в Ню Йорк от 26 август до 9 септември.
След оттеглянето на Шарапова под №3 в схемата при жребия ще бъде
Агниешка Радванска (Пол), а между поставените под №32 влиза друга
рускиня - Анастасия Павлюченкова.

БОРИСЛАВ МИХАЙЛОВ:

БФС чака държавно решение за стадиона
с два мача от груповата фаза на Евро
2020. Искам да направим стадион, кой-
то може да ни представи пред Европа.
България е футболна държава и заслу-
жава такъв стадион. Той все пак е
държавен, има време да намерим пари
и протекция”, заяви  Михайлов при на-
пускането си на стадион “Васил Лев-
ски” след мача Лудогорец - Базел 2:4.

“Стана хубав мач и празник на фут-
бола, но за съжаление загубихме. Ре-
зултатът не отразява точно какво се
случи на терена. Лудогорец изигра
добър мач. Базел обаче е много силен

отбор, с много повече опит. Използва-
ха някои наши грешки, които напра-
вихме. Изпуснахме гол, а те в следва-
щата атака ни вкараха. Абсолютно до-
стойно се представиха всички играчи
на Лудогорец. Апетитът идва с ядене-
то, с опита. Това все пак е отбор на 3
години. Има съществена разлика в
бюджетите”, коментира той.  “Публика-
та беше перфектна, благодаря й. Надя-
вам се така да бъде и с националния
отбор. Там ще се постараем в мачове-
те навън да вземем нужните точки”,
завърши президентът на БФС.

ППППП
резидентът на БФС Борислав
Михайлов отново призна, че
чака решението на държавните
органи за изграждане или ре-

Мениджъри плашат
Левски с ФИФА
Импресариото на Роналдо и Моуриньо защитава
интересите и на Жоао Силва

“Отиваме на съд”, обяви
Мендеш. От Левски погнаха
най-скъпия си трансфер в по-
следните години и предла-
гат на бившия нападател на
Евертън само 100 000 евро
неустойка, за да разтрогне
контракта си. Мендеш обаче
е категоричен, че под 250
000 евро няма как клиентът
му да скъса със “сините”.

 По договор Жоао Силва
трябва да получава всеки ме-

сец по 38 000 лева на “Гере-
на”. Той е обвързан със “сини-
те” за още 2 сезона. Естестве-
но е Силва да се запъне с
надеждата да получи близо
800 000 лв., което е космиче-
ска сума за бг стандартите.

Много сериозно в прегово-
рите с Левски се запъна и

импресариото на Дъстли Мул-
дер. Холандският защитник
също бе освободен в чистката
на скъпоструващите чужденци
на “сините”, но след заплаха
от сезиране на ФИФА може
да бъде помилван и да остане
на “Герена”. Бразилецът Ра-
мон Лопес пък вече разтрогна
с клуба, като се очаква и пор-
тугалецът Кристовао Рамос да
се раздели окончателно със
“сините”.

Владимир НИКОЛОВ

Бразилецът Марсиньо бе из-
бран за “Футболист №1 на V кръг
в “А” група”. Той се разписа за
първата победа на ЦСКА през
сезона - 4:0 над Нефтохимик.

“Щастлив съм в ЦСКА и искам
да остана. Много благодаря за
тази награда. Благодаря на съот-
борниците си в ЦСКА и на тре-
ньорите. Победата, която записах-
ме, е най-важна и мисля, че в
следващите мачове ще се пред-
ставя по-добре”, каза Марсиньо.
Той очаква труден мач при госту-
ването на Локо Сф. “Те имат каче-
ствени играчи, но ЦСКА е голям
отбор. Трябва да отидем там и да

Силвия Митева и състезателките от
ансамбъла дефилираха с новите екипи,

осигурени им от испанската фирма “Joma”

Спортинг уволнява
Божинов

Спортинг Лисабон е започнал
дисциплинарна процедура срещу
Валери Божинов, която може да
доведе до уволнението на българ-
ския нападател, пише “А’Бола”.
Източник от португалския клуб
разкрива, че една от причините
е фактът, че футболистът е
тренирал с български отбор по
време на предсезонната подго-
товка без знанието и разреше-
нието на Спортинг. 27-годишни-
ят Божинов има договор с лиса-
бонци за още 3 години, но не
влиза в плановете на треньор-
ското ръководство на “зелено-
белите” и е поставен в транс-
ферната листа.

„Лъвиците” пак
разбиха македонките

Женският национален отбор
на България записа втори поре-
ден успех над Македония. 2 дни
след като спечелиха първия мач
с 4:2, момичетата на Емил
Кърцелски разбиха съперничките
си с 5:2. Македонките водеха с 2:0
до 38-ата мин. след голове на
Ленче Андреева и Накшие Крива-
ниева. Лиляна Костова (43 и 45),
Евдокия Попадинова (50), Мариа-
на Гагова (75) и Силвия Радойска
(81) с гол направо от корнер
разбиха македонките. Нашият
тим се готви за световните ква-
лификации в група 7 и на 21-ви
септември гостува на Австрия.

Бразилец от ЦСКА е №1 в V кръг

МАША ОТКАЗА US OPEN

вземем победата. Трябва да игра-
ем добре, защото ако не го напра-
вим, ще ни бъде тежко срещу
Локомотив. Всички в ЦСКА сме
приятели. Разбираме се добре. Тук
има много бразилци в София, така
че се чувствам добре. В ЦСКА се
чувствам щастлив. София ми харе-
сва и на семейството ми също.
Искам да остана. Договорът ми
свършва този сезон, но бих искал
да остана в ЦСКА. Мисля, че ЦСКА
ще става по-добър, защото се пра-
вят доста промени. Ако зависи от
мен, аз искам да остана. Щастлив
съм тук и затова предпочетох да
остана. Не започнахме добре, но
сега мисля, че отборът се справя
добре”, заяви Марсиньо.

Екипажът на новозеландската яхта
Емиратс Тийм (вдясно) се опитва да

застигне италианската Луна Роса
Чалъндж по време на 5-ата гонка от

финалите за купа “Луи Вюитон” в
залива на Сан Франциско. Победителят
в Сериите на предизвикателството ще

срещне през септември американската
яхта “Оракъл” във финала за Купата на

Америка, неофициално световно
първенство за големи яхти

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

Снимка ГОНГ

Снимка БГНЕС


